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PROTOKÓŁ NR XLV/05 
z XLV sesji RADY MIASTA GDAŃSKA, 

która odbyła się w dniu 24 listopada 2005 roku 

w sali obrad Nowego Ratusza w Gdańsku 

ul. Wały Jagiellońskie 1 

Początek obrad godz. 9.00 

Na stan 34 radnych w sesji udział wzięło 33 radnych. 

Radna nieobecna na sesji: Pomaska Agnieszka. 
(Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). 

PUNKT 1 

SPRAWY REGULAMINOWE 

Przewodniczący  Rady  Miasta  BOGDAN  OLESZEK  otworzył 

i przewodniczył obradom sesji Rady Miasta Gdańska. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 

Witam  bardzo  serdecznie  w  imieniu  Prezydium  wszystkich  radnych,  Prezydenta, 

Zastępców  Prezydenta,  panią  Sekretarz,  pana  Skarbnika,  gości  zaproszonych, 

Dyrektorów. 

Przerwa przewidziana jest między 13,oo a 14,oo.
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Wpłynął  wniosek  Prezydenta  Miasta  Gdańska  o  zdjęcie  z  porządku  obrad 

projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  najniższego  wynagrodzenia  zasadniczego 

w  Iszej  kategorii  zaszeregowania oraz wartości  jednego punktu w  złotych w  tabeli 

punktowych  rozpiętości  kategorii  zaszeregowania  dla  Straży  Miejskiej  w  Gdańsku 

(druk nr 1680) – ppkt 22 w p.5. Ten punkt zostaje zdjęty przez wnioskodawcę. 

Wpłynął wniosek Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej o zdjęcie z porządku 

obrad  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  liczby  przeznaczonych  do  wydania 

nowych  licencji  na  wykonywanie  transportu  drogowego  taksówką  w  roku  2006 

(druk nr 1662) ppkt 24 w p.5. Ten punkt również zostaje zdjęty przez wnioskodawcę. 

Wpłynął wniosek Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej o zdjęcie z porządku 

obrad tego punktu tj. druku 1662.  Miało być głosowanie ale wnioskodawca wcześniej 

zdjął ten punkt. 

Wpłynął wniosek pani  radnej Zofii Gosz o zdjęcie z porządku obrad projektu 

uchwały  w  sprawie  przyjęcia  „Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w Gdańsku na 2006 rok” (druk nr 1665) ppkt 29 w p.5. 

Wpłynął  wniosek  Prezydenta  Miasta  Gdańska  o  włączenie  pod  obrady 

projektu  uchwały  w  sprawie  opinii  dot.  funkcjonowania  „Ośrodka  Rehabilitacji  dla 

Ptaków Chronionych” – druk nr 1689. 

Wpłynęły  również  wnioski  o  zmianach  osobowych  zarówno  w  komisji  jak 

i  w  składzie  Prezydium  Rady.  To  są  wszystkie  wnioski  o  zmianę  porządku  obrad 

ponieważ wpłynęły w terminie krótszym niż 21 dni przed sesją i tak : 

Wpłynął  wniosek  Komisji  Kultury  o  włączenie  pod  obrady  projektu  uchwały 

w  sprawie  zmiany  w  składzie  osobowym  Komisji  Kultury  Rady  Miasta  Gdańska  – 

druk nr 1690. 

Wpłynął  wniosek  Klubu  Radnych  Prawo  i  Samorządność  o  włączenie  pod 

obrady  projektu  uchwały  w  sprawie  wyboru  Wiceprzewodniczącego  Rady  Miasta 

Gdańska – druk nr 1691.
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Wpłynął  wniosek  Komisji  Samorządu  i  Ładu  Publicznego  o  włączenie  pod 

obrady projektu uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu  radnego Miasta Gdańska 

Ryszarda Nikiela – druk nr 1692. 

Wpłynął wniosek Komisji Edukacji  o  włączenie  pod  obrady projektu  uchwały 

w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji Edukacji RMG – druk nr 1693. 

Wpłynął wniosek Komisji Edukacji  o  włączenie  pod  obrady projektu  uchwały 

w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji Edukacji RMG – druk nr 1694. 

Wpłynął  wniosek  Klubu  Radnych  Platformy  Obywatelskiej  o  włączenie  pod 

obrady  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  w  składzie  osobowym  Komisji 

Budżetowej RMG – druk nr 1697. 

Wpłynął  wniosek  Prezydenta  Miasta  Gdańska  o  włączenie  pod  obrady 

projektu  uchwały  w  sprawie  ustanowienia  zobowiązania w  formie weksla  in  blanco 

wraz  z  deklaracją  wekslową  jako  zabezpieczenia  prawidłowej  realizacji  Umowy 

o  dofinansowanie  projektu  „Stypendia  dla  studentów  zameldowanych w Gdańsku”, 

realizowanego  w  ramach  Działania  2.2  Zintegrowanego  Programu  Operacyjnego 

Rozwoju  Regionalnego  –  „Wyrównywanie  szans  edukacyjnych  poprzez  programy 

stypendialne” – druk nr 1695. 

Wpłynął  wniosek  Prezydenta  Miasta  Gdańska  o  włączenie  pod  obrady 

projektu  uchwały  w  sprawie  ustanowienia  zobowiązania w  formie weksla  in  blanco 

wraz  z  deklaracją  wekslową  jako  zabezpieczenia  prawidłowej  realizacji  Umowy 

o  dofinansowanie  projektu  „Stypendia  dla  uczniów  szkół  ponadgimnazjalnych 

w  Gdańsku”,  realizowanego  w  ramach  Działania  2.2  Zintegrowanego  Programu 

Operacyjnego  Rozwoju  Regionalnego  –  „Wyrównywanie  szans  edukacyjnych 

poprzez programy stypendialne” – druk nr 1696. 

Informacje dla radnych: 

Wpłynęły dwie autopoprawki Prezydenta Miasta Gdańska do druku nr 1685. 

Wpłynął wniosek mniejszości radnej Zofii Gosz do druku 1645. 

Wpłynęła autopoprawka Prezydenta Miasta Gdańska do druku nr 1645. 

Wpłynęła autopoprawka Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia do druku nr 

1678. 

Wpłynęła autopoprawka Prezydenta Miasta Gdańska do druku nr 1678. 

Wpłynęła autopoprawka Prezydenta Miasta Gdańska do druku nr 1665.
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Wracamy  teraz  do  wniosku  pani  radnej  Zofii    Gosz  o  zdjęcie  z  porządku  obrad 

projektu uchwały – druk nr 1665. 

radna Zofia Gosz 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. 

Jak wiadomo, ja tylko krótko przypomnę bo radni może nie czytali, było to zdjęcie z 2 

powodów.  Po  pierwsze  –  nie  wprowadzenie  w  pełni  dochodów  do  uchwały  Rady 

Miasta  Gdańska,  która  wprowadza  do  stosowania  przyjmuje  program  gminny 

w  zakresie  rozwiązywania  problemów  alkoholowych  i  po  drugie,  że  był  tam  błąd 

metodyczny a mianowicie środki nie wygasające z 2004 roku zostały wstawione jako 

źródło finansowania zadań na 2006 rok. To groziło unieważnieniem tej uchwały przez 

RIO więc żeby temu zapobiec, żeby miasto nie miało kłopotów z RIO postanowiłam 

walczyć  o  tę  zmianę  i  tutaj  chcę  Szanownym  radnym  powiedzieć,  że  ta  zmiana 

w  autopoprawce  dzisiaj  rano  została  dostarczona,  ja  jej  jeszcze  nie  czytałam  ale 

wiem,  że  jest.  Drugie  natomiast  –  mogę  wiarygodnie  oświadczyć,  że  te  489  tyś 

zostanie  wprowadzone  jako  autopoprawka  do  budżetu  i  do  gminnego  programu 

w grudniu. Tak jest uzgodnione. W ten sposób pozyskujemy 489 tyś. dodatkowo na 

rozwiązywanie  problemów  alkoholowych  co  może  być  przeznaczone  również  na 

zajęcia pozalekcyjne, na zajęcia sportowe i te inne. W związku z takim zapewnieniem 

poważnych służb miasta zdejmuję  ten mój wniosek, wycofuję go. Dzisiaj głosujemy 

z  autopoprawką  natomiast  druga  część  mojego  wniosku  będzie  zrealizowana  na 

grudniowej sesji, takie mam przyrzeczenie. Niektórym służbom, tak powiem, Urzędu 

Miasta,    pana  Prezydenta  bardzo  ufam  i  uważam,  że  dotrzymają  słowa.  A  przede 

wszystkim  chciałabym  osobiście  Prezydentowi  Adamowiczowi  podziękować  w  tym 

momencie ponieważ on spowodował, że coś drgnęło. Dziękuję bardzo. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 

Czyli  ten  druk  nie  głosujemy,  pani  radna  wycofuje.  Czy  w  tej  samej  sprawie  pani 

Przewodnicząca Komisji?
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radna MONIKA TOMASZEWSKA – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych 

i Ochrony Zdrowia 

Nie wiem czy jest wniosek o zdjęcie, czy utrzymanie. Jeżeli nie ma wniosku o zdjęcie 

w takim razie moja wypowiedź jest bezprzedmiotowa. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 

Pani radna Gosz wycofała wniosek o zdjęcie. 

Będziemy po kolei głosować te projekty uchwał, które wpłynęły i muszą uzyskać 18 

głosów aby weszły na dzisiejszą sesję. 

Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem pod obrady druku nr 1689? 

za    24 

przeciw    0 

wstrzymało się    4 

Ten druk został włączony pod dzisiejsze obrady jako punkt 23A. 

Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem pod obrady druku nr 1690? 

za    26 

przeciw    0 

wstrzymało się    4 

Ten druk został włączony pod dzisiejsze obrady jako punkt 4E. 

Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem pod obrady druku nr 1691? 

za    28 

przeciw    0 

wstrzymało się    2 

Ten druk został włączony pod dzisiejsze obrady jako punkt 4B.
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Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem pod obrady druku nr 1692? 

za    28 

przeciw    2 

wstrzymało się    0 

Ten druk został włączony pod dzisiejsze obrady jako punkt 4A. 

Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem pod obrady druku nr 1693? 

za    27 

przeciw    0 

wstrzymało się    3 

Ten druk został włączony pod dzisiejsze obrady jako punkt 4C. 

Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem pod obrady druku nr 1694? 

za    25 

przeciw    0 

wstrzymało się    3 

Ten druk został włączony pod dzisiejsze obrady jako punkt 4D. 

Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem pod obrady druku nr 1697? 

za    25 

przeciw    0 

wstrzymało się    3 

Ten druk został włączony pod dzisiejsze obrady jako punkt 4F. 

Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem pod obrady druku nr 1695? 

za    30 

przeciw    0 

wstrzymał się    1 

Ten druk został włączony pod dzisiejsze obrady jako punkt 37.
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Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem pod obrady druku nr 1696? 

za    26 

przeciw    0 

wstrzymało się    3 

Ten druk został włączony pod dzisiejsze obrady jako punkt 38. 

Głosujemy porządek obrad. 

Kto z pań i panów radnych jest za takim porządkiem obrad ? 

za    30 

przeciw    0 

wstrzymał się    1 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p r z y j ę ł a 

PORZĄDEK OBRAD: 

1.  Sprawy regulaminowe 
 otwarcie sesji, 
 zatwierdzenie porządku obrad 

2.  Komunikaty: 
 Prezydium i Komisji Rady Miasta 
 Prezydenta Miasta 

3.  Oświadczenia Klubów Radnych. 

4.  Interpelacje, zapytania radnych i odpowiedzi Prezydenta Miasta. 

4A.  Uchwała w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego Miasta Gdańska Ryszarda 

Nikiela  (druk nr 1692). 

4B.  Uchwała  w  sprawie  wyboru  Wiceprzewodniczącego  Rady  Miasta  Gdańska 

(druk nr 1691). 

4C.  Uchwała  w  sprawie  zmiany  w  składzie  osobowym  Komisji  Edukacji  RMG 

(druk nr 1693).
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4D.  Uchwała  w  sprawie  zmiany  w  składzie  osobowym  Komisji  Edukacji  RMG 

(druk nr 1694). 

4E.  Uchwała  w  sprawie  zmiany  w  składzie  osobowym  Komisji  Kultury  RMG 

(druk nr 1690). 

4F.  Uchwała w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji Budżetowej RMG 

(druk nr 1697). 

5.  Uchwały w sprawie : 

1)  zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta Gdańska na rok 2005 
(druk nr 1685+autopoprawki) 

2)  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  nieruchomości  na  terenie  miasta 
Gdańska (druk nr 1672) 

3)  określenia  zasad  ustalania  i  poboru  oraz  terminu  płatności  i  wysokości 
stawek opłaty targowej na terenie miasta Gdańska (druk nr 1673) 

4)  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  środków  transportowych  (druk  nr 
1674) 

5)  zmieniająca  uchwałę  Rady  Miasta  Gdańska  w  sprawie  określenia  stawek 
podatku  od  posiadania  psów,  zasad  ustalania  terminów  płatności  oraz 
sposobu jego poboru (druk nr 1675) 

6)  określenia wzorów formularzy dla podatku od nieruchomości, rolnego leśnego 
(druk nr 1676) 

7)  określenia  stawek  opłaty miejscowej  w mieście Gdańsku,  terminu  płatności 
i sposobu jej poboru (druk nr 1677) 

8)  uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Wrzeszcz 
rejon ulicy Srebrniki w mieście Gdańsku (druk nr 1650) 

9)  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  Aniołki, 
rejon  ulic  Mikołaja  Kopernika  i  Elizy  Orzeszkowej  w  mieście  Gdańsku 
(druk nr 1651) 

10) uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego 
Zakoniczyn na zachód od ulicy Unruga w mieście Gdańsku (druk nr 1657) 

11) o  przystąpieniu  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego Port Północny I w mieście Gdańsku (druk nr 1653)
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12) uzgodnienia  granic  pasa  ochronnego  na  terenie  miasta  Gdańska 
(druk nr 1655) 

13) zmiany  uchwały  nr  XXV/739/04  Rady  Miasta  Gdańska  z  dnia  24  czerwca 
2004  r.  o  przystąpieniu  do  sporządzenia  miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego  Szadółki  rejon  ulic  Stężyckiej 
i Lubowidzkiej w mieście Gdańsku (druk nr 1656) 

14) udzielenia  dotacji  celowych  na  prace  konserwatorskie,  restauratorskie 
i  roboty  budowlane  przy  zabytku  wpisanym  do  rejestru  zabytków 
(druk nr 1661) 

15) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty za przekształcenie prawa 
użytkowania  wieczystego  w  prawo  własności  przysługujące  osobom 
fizycznym i spółdzielniom mieszkaniowym.  (druk nr 1671) 

16) wyrażenia  zgody  na  udzielenie  bonifikaty  od  ceny  sprzedaży  na  rzecz 
Akademii Medycznej w Gdańsku nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Miasta Gdańska (druk nr 1668) 

17) udzielenia pełnomocnictwa Dyrektorowi i Zastępcy Dyrektora Biura Rozwoju 
Gdańska (druk nr 1687) 

18) przeznaczenia  stref  z  miejscowych  planów  zagospodarowania 
przestrzennego pod drogi w kategorii dróg gminnych (druk nr 1658) 

19) wyznaczenia  terminu  do  przedstawienia  opinii  Prezydenta Miasta  Gdańska 
dotyczącej możliwości zaliczenia bocznego odcinka ulicy Chałubińskiego do 
kategorii dróg gminnych (druk nr 1659) 

20) wyznaczenia  terminu  do  przedstawienia  opinii  Prezydenta Miasta  Gdańska 
dotyczącej  możliwości  przeznaczenia  stref  z  miejscowych  planów 
zagospodarowania  przestrzennego  pod  drogi  w  kategorii  dróg  gminnych 
i powiatowych (druk nr 1660) 

21) przejęcia  na  własność  gminy  pojazdów  będących  w  zarządzie  Prezydenta 
Miasta Gdańska usuniętych z dróg publicznych (druk nr 1679) 

22) zatwierdzenia  Regulaminu  gospodarowania  środkami  gminnego  funduszu 
ochrony środowiska i gospodarki wodnej oraz powiatowego funduszu ochrony 
środowiska  i  gospodarki  widnej  Miasta  Gdańska 
(druk nr 1645+autopoprawka)
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23A) opinii dot. funkcjonowania „Ośrodka Rehabilitacji dla Ptaków Chronionych” 
(druk nr 1689) 

23) zatwierdzenia taryfy obowiązującej na terenie Miasta Gdańska dla odbiorców 
usług świadczonych przez Saur Neptun Gdańsk S.A. w Gdańsku w zakresie 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków 
(druk nr 1663) 

24) zmieniająca  uchwałę  Rady  Miasta  Gdańska  Nr  XXIX/936/04  z  dnia  28 
października  2004  roku w  sprawie  ustalenia  zasad  taryfowych  oraz  cen  za 
przejazdy środkami gminnego transportu zbiorowego 
(druk nr 1688) 

25) przyjęcia programów szczegółowych pod nazwą „Programy Promocji Zdrowia 
i  Przeciwdziałania  Wybranym  Chorobom  Społecznym”  wraz  ze  środkami 
finansowymi  przeznaczonymi  na  realizację  poszczególnych  programów 
zawartych  w  ramach  „Programu  Przeciwdziałania  Wybranym  Chorobom 
Społecznym w Gdańsku na lata 2004 – 2006”. (druk nr 1664) 

26) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia  „Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gdańsku 
na 2005 rok” (druk nr 1678+autopoprawka) 

27) przyjęcia:  „Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych w Gdańsku na 2006 rok” (druk nr 1665+autopoprawka) 

28) utworzenia  jednostki  organizacyjnej  Miasta  Gdańska  –  Miejskiego  Zespołu 
ds. Orzekania o Niepełnosprawności w Gdańsku (druk nr 1666) 

29) zmiany  uchwały  w  sprawie  określenia  zadań,  na  które  przeznaczone  będą 
środki  z  Państwowego  Funduszu  Rehabilitacji  Osób  Niepełnosprawnych  w 
2005 roku (druk nr 1683) 

30) przekształcenia  placówki  rodzinno  –  socjalizacyjnej  „Dom  przy  Sercu”  przy 
ul.  Ks.  Józefa  Zator  –  Przytockiego  4/2  w  Gdańsku  w  placówkę  rodzinną 
„Dom przy Sercu” (druk nr 1684) 

31) przyjęcia  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii  w  2006  roku 
(druk nr 1667) 

32) zmieniająca  uchwałę  Nr  XLIV/1365/2002  Rady  Miasta  Gdańska  z  dnia 
24 stycznia 2002 r. w sprawie przekształcenia w Zespole Szkół Specjalnych 
Nr 2 w Gdańsku przy ul. Wita Stwosza 23 Szkoły Zasadniczej Specjalnej na 
podbudowie szkoły podstawowej w Zasadniczą Szkołę Zawodową Specjalną 
na podbudowie Gimnazjum (druk nr 1682)
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33) zamiaru  likwidacji  filii  Szkoły  Podstawowej  Specjalnej  w  Gdańsku  Nowym 
Porcie  przy  ul.  Ks.  Mariana  Góreckiego  16,  której  nazwa  brzmi:  Szkoła 
Podstawowa  Specjalna  w  Gdańsku  –  Nowym  Porcie,  ul.  Ks.  Mariana 
Góreckiego 16 – Filia Gdańsk – Orunia, ul. Starogardzka 20 (druk nr 1669) 

34) zmiany do Uchwały Nr X/258/2003 Rady Miasta Gdańska z dnia 26 czerwca 
2003 r. w sprawie utworzenia Ośrodka Kształcenia Ustawicznego Nauczycieli 
oraz  włączenia  Ośrodka  Kształcenia  Ustawicznego  Nauczycieli  w  skład 
Centrum  Kształcenia  Ustawicznego  w  Gdańsku  ul.  Augustyńskiego  oraz 
nadania statutu (druk nr 1686) 

37)  ustanowienia  zobowiązania  w  formie  weksla  in  blanco  wraz  z  deklaracją 
wekslową  jako  zabezpieczenia  prawidłowej  realizacji  Umowy 
o  dofinansowanie  projektu  „Stypendia  dla  studentów  zameldowanych 
w  Gdańsku”,  realizowanego  w  ramach  Działania  2.2  Zintegrowanego 
Programu  Operacyjnego  Rozwoju  Regionalnego  –  „Wyrównywanie  szans 
edukacyjnych poprzez programy stypendialne”  (druk nr 1695) 

38)  ustanowienia  zobowiązania  w  formie  weksla  in  blanco  wraz  z  deklaracją 
wekslową  jako  zabezpieczenia  prawidłowej  realizacji  Umowy 
o dofinansowanie projektu „Stypendia dla uczniów szkół ponadgimnazjalnych 
w  Gdańsku”,  realizowanego  w  ramach  Działania  2.2  Zintegrowanego 
Programu  Operacyjnego  Rozwoju  Regionalnego  –  „Wyrównywanie  szans 
edukacyjnych poprzez programy stypendialne” (druk nr 1696). 

6.  Wnioski, oświadczenia osobiste. 
7.  Zakończenie obrad. 

PUNKT 2 

KOMUNIKATY 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 

Komunikatów  Prezydium  Rady  nie  ma  poza  jednym,  że  jest  przerwa  i  w  przerwie 

będą obiady. 

Czy są komunikaty Komisji? 

radny TOMASZ SOWIŃSKI – Przewodniczący Komisji Edukacji 

Panie Przewodniczący. 

Bardzo proszę aby członkowie Komisji Edukacji w przerwie o godz. 13,oo zebrali się 

w pokoju na dole gdzie jest obsługiwana Komisja Edukacji.



12 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 

Czy komunikaty ma pan Prezydent?   Nie ma komunikatów pan Prezydent. 

PUNKT  3 

OŚWIADCZENIA KLUBÓW RADNYCH 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 

Czy są oświadczenia Klubowe? Nie ma. 

PUNKT 4 

INTERPELACJE, ZAPYTANIA RADNYCH 

I ODPOWIEDZI PREZYDENTA MIASTA 

Interpelacje  radnych  wraz  z  odpowiedziami  stanowią  załącznik  nr  2 

do niniejszego protokołu. 

Zapytania  radnych  wraz  z  odpowiedziami  stanowią  załącznik  nr  3 

do niniejszego protokołu. 

radna ELŻBIETA GRABAREKBARTOSZEWICZ 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. 

Mam  kilka  zapytań  i  interpelacji  ale  pierwsza  zasadnicza  to  jest  apel  do  Szefów 

Klubów o to aby interpelacje i zapytania były w internecie. Skoro tyle dokumentów już 

jest  drogą  elektroniczną  przekazywanych  uważam,  że  te  również  powinny  być. 

Odpowiedź,  którą  uzyskałam  w  żadnym  stopniu  mnie  nie  satysfakcjonuje.  Skoro 

mówimy, że mamy certyfikaty najróżniejsze, pani Janczarek o  tym mówi,  to wydaje 

mi się, że  taka sprawa  jest  tutaj do załatwienia od zaraz. W związku z powyższym 

chciałabym odnieść  się  do  kilku  odpowiedzi,  które  uzyskałam  i myślę,  że warto  by 

jakąś refleksję nad nimi przyjąć. Przede wszystkim chciałabym się odnieść do sprawy 

wakacyjnego stażu.
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To jest zapytanie 210/05 – wakacyjny staż 2005, 46 firm uczestniczyło i zatrudniona 

jest  aż  1  osoba. Wielki  show medialny,  o  tym mówiłam  i  aż  pracuje  jedna  osoba, 

kilkaset osób ubiegało się, były  rankingi, były składane oferty  i  to  jest wynik, panie 

Przewodniczący  PO  Lisicki,  właśnie  a  propos  tego  bezrobocia,  o  którym  mówiłam 

wcześniej i to jest kolejny na to dowód. 

Druga  sprawa  dotyczy  zapytania  228/05.  Pytam  o  przebudowę  ulicy  Słowackiego 

a  odpowiada  mi  się  o  Kościuszki.  Pytam  o  Słowackiego  i  bardzo  bym  prosiła 

o  rzetelne odpowiedzi ponieważ od Ronda de La Salle, praktycznie od  tego mostu 

zburzonego  do  ulicy  Grunwaldzkiej,  ten  odcinek  Słowackiego  jest  zupełnie 

nieprzejezdny,  w  związku  z  powyższym  moje  zapytanie  dotyczyło  realizacji  tego 

odcinka  i  nie wyobrażam  sobie  proszę  Państwa,  bo w  odpowiedzi mam  o  tym,  że 

Niemcy  z  firmy  ECE  będą  przebudowywać  rondo.  Nie  wyobrażam  sobie, 

że uruchomimy kolejną  inwestycję przed wykonaniem  tej drogi. Wczoraj otworzono 

kolejny  hipermarket  obok  IKEI  i  po  prostu  Słowackiego  już  w  obu  odcinkach  jest 

niedrożna,  i  nie  można  panie  Prezydencie  budować  inwestycji  bez  ustalenia  jak 

zwiększy się natężenie ruchu drogowego. 

Kolejne  zapytanie  209/05  dotyczy  Gdańskiego  Centrum  Profilaktyki  i  Uzależnień 

od Alkoholu. Przypominam w  zeszłym  roku proponowaliśmy  likwidację  tej  placówki 

i w dalszym ciągu praktycznie poza zmniejszeniem środków na kolejny rok, środków 

w budżecie tej placówki, nic się nie zmienia czyli problem jak był pozostaje. 

Zapytanie  208/05  –  dotyczy  kosztów  na  koncert  J.M.Jarre’a.  Koszt  koncertu  jak 

uzyskałam odpowiedź wynosi 10.761.038,30 zł. 

Proszę  Państwa  znowu  jest  to  nierzetelna  odpowiedź  bo  koszty  tego  koncertu 

powinny  być  pomniejszone  o  wpływy  z  biletów.  Była  to  impreza  komercyjna 

w  związku  z  powyższym  musiałam  złożyć  kolejne  zapytanie  czyli  dopytanie 

o rzetelne określenie kosztów i oczekiwałabym żeby w ten sposób nas traktowano. 

Kolejna  sprawa  dot.  inwestycji,  o  tym  też  mówiliśmy  w WPI.  To  są  najważniejsze 

informacje, o których chciałabym tutaj Państwu powiedzieć. 

I jeszcze jedno panie Prezydencie czy co roku musimy składać wnioski do WPI bo ja 

rok  temu  składałam  wniosek  do WPI  dot.  ulicy  Kościuszki  61.  Nie ma  w  wykazie, 

który otrzymałam więc to jest jednoroczny plan czy wieloletni? Dziękuję bardzo.
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radny RYSZARD OLSZEWSKI 

Panie Prezydencie Adamowicz i panie Zastępco Prezydenta Marcinie Szpak. 

Na ostatniej sesji, ja nie podam numeru panie Przewodniczący bo nie ma numeru. 

Wracam do swoich zapytań, poruszałem wiele kwestii  i padały  również pytania, na 

które  nie  otrzymałem  odpowiedzi  a  była  deklaracja,  po  konsultacji  pan  Prezydent 

Szpak  obiecał  w  przeciągu  7  dni  udzielić  w  formie  pisemnej  odpowiedzi 

uzupełniającej  na  kwestie  i  pytania,  które  padły  na  sesji.  Dotyczyły  one  budowy 

stadionu,  infrastruktury,  ulic  Nowa  Uczniowska,  w  trakcie  przebudowy  Marynarki 

Polskiej,  zatoczek,  które  by  wspierały  transport  i  do  tego  wszystkiego  co  było 

najważniejsze  jaki  system  finansowania,  z  jakiej  transzy  rewitalizacja  bliskiego 

i  dalszego  otoczenia  tej  inwestycji,  która  będzie  niebawem  realizowana.  Jeżeli  jest 

potrzeba, proszę bardzo powtórzę dzisiaj pytanie,  jeżeli  jest  inna  forma odpowiedzi 

na te pytania  również chciałbym wiedzieć. Dziękuję. 

PAWEŁ ADAMOWICZ – Prezydent Miasta Gdańska 

Wysoka Rado. 

Pani  radna  Grabarek  jak  zawsze  ale  do  tego  wszyscy  jesteśmy  przyzwyczajeni, 

miesza wszystko co możliwe, z różnych parafii ale to już przywykliśmy od tylu lat do 

różnych wyznań tak jest. 

Proszę  Państwa  powtarzanie  w  nieskończoność  kompletnych,  nieprawdziwych 

informacji,  wynikających  być  może  z  braku  doinformowania  czy  też  elementów 

jakichś  merytorycznego  przygotowania  do  sprawowanej  roli  nie  jest  tak, 

że supermarkety generują w sposób  jakiś nadzwyczajny ruch i  to  jest  jakby powód, 

że  korki  się  tworzą  na  ulicy  Słowackiego  czy  na  Spacerowej,  na  innej,  więc  to  po 

pierwsze. Powtarzanie tego w nieskończoność przestaje być nawet śmieszne. 

Proszę Państwa IKEA partycypowała w ogromnej kwocie pieniędzy w zakupie gruntu 

pod poszerzenie ulicy Słowackiego w tym odcinku górnym, również dorzuciła się do 

przebudowy.  Gdyby  miasto  miało  to  robić  samodzielnie  oczywiście  podejrzewam, 

że  w  takim  tempie  byśmy  tego  nie  zrobili.  To  jest  dobry  przykład  partnerstwa 

publicznoprywatnego i o tym pani radna i inni niech nie zapominają, że na te drogi 

również  się  składają  w  poważnej  mierze  firmy,  które  inwestują.  Oczywiście  ja  nie 

oczekuję od pani radnej pochwały bo tak daleko moja wyobraźnia nie sięga, mnie czy 

moich  współpracowników,  którzy  potrafili  wynegocjować  tak  wysokie  kwoty  ale 

przynajmniej chciałbym aby takich bajek nie opowiadać.
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Co do ECE – ECE oczywiście sfinansuje nie budowę, znowu kolejna nieprawdziwa 

informacja,  tylko  sfinansuje  dokumentację  techniczną.  Jak  wiemy  dokumentacja 

techniczna,  to  jej  wartość  mniej  więcej  zawsze  wynosi  około  10  %  kosztorysu 

budowlanego  a  więc  to  są  potężne  pieniądze  i  oczywiście  będzie  uczestniczyć 

w  koszcie  przebudowy  skrzyżowania  KościuszkiGrunwaldzka,  czyli  to  co  jest 

bezpośrednio  przy  projektowanym  centrum  handlowym.  W  związku  z  tym  dopóty 

dopóki  nie  będzie  zrobiony  projekt  techniczny  przebudowy  ostatniego  odcinka 

Słowackiego  to naturalnie  ta budowa nie może ruszyć  i  to  jak powiedziałem będzie 

sfinansowane  przez  ECE  a  więc  czekamy  na  wykonanie  tej  dokumentacji 

technicznej. Wiadomo, że po dokumentacji  technicznej będą nam znane  już bardzo 

przybliżone  koszty  przebudowy  ostatniego  odcinka  Słowackiego.  Reasumując  – 

podawanie Słowackiego  jako  takiego przykładu,  jeżeli  ja dobrze zrozumiałem panią 

radną,  takiej  jakiejś  bezsilności  itd.  jest  najgorszym  z  możliwych,  nietrafionym, 

typowy  strzał    w  płot  dlatego,  że  właśnie  za  mojej  kadencji  nastąpiła  przebudowa 

Słowackiego,  kolejnymi  odcinkami,  systematycznie  i  mimo  nie  uchwalania  przez 

panią  radną  budżetów  kolejnych  kadencji,  kolejnych  lat  na  przebudowę  tego 

Słowackiego,  czyli mimo  pani  sprzeciwu,  ta  przebudowa  systematycznie  postępuje 

i  jak  Bóg  da  i  okoliczności,  i  nie  będzie  więcej  takich  przeciwników  jak  pani  to  do 

2010  roku  ostatecznie  przebudujemy  Słowackiego.  No  i  wreszcie  jak  już  zamknę 

sprawę  Słowackiego,  również  liczymy  na  partycypację  w  kosztach  przebudowy 

Słowackiego  firmy  bądź  firm,  które  kupią  mam  nadzieję  jeszcze  w  tym  roku 

kalendarzowym od Agencji Mienia Wojskowego koszar przy ulicy Słowackiego. 

Reasumując  –  to  czym  dysponujemy  i  przy  tych  pieniądzach  jakimi  dysponujemy 

robimy  200300  %  normy,  więc  tutaj  notuję  pełne  sukcesy  a  korki  w  godzinach 

szczytu proszę Państwa będą niezależnie czy my Słowackiego poszerzymy czy nie, 

tylko natężenie może zmaleć. To studenci na Politechnice Gdańskiej, ale nie trzeba 

nawet być studentem PG, wiedzą, że wzrost  liczby samochodów jest w skali potęgi 

trzeciej  a  zdolności  każdego  miasta,  każdego  układu  rządzącego  do  poszerzania 

tych  ulic  jest  zdecydowanie  mniejszy  czyli  ruch  rośnie  w  geometrycznym  w  skali 

a możliwości poszerzania układu drogowego arytmetycznej.  I  to  jest prawidłowość 

na całym świecie. Powiedzmy sobie szczerze, że życie w dużej aglomeracji takiej jak 

Gdańsk  zawsze  się  będzie  łączyć  z  korkami  i  jeżeli  ktokolwiek  z  Państwa  usłyszy 

jakiegoś  polityka,  który  obiecuje,  że  nie  będzie  korków  to  po  prostu  jest 

kłamczuchem.  Możemy  mówić  o  poziomie  obniżenia  natężenia  natomiast  nie
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wyeliminowania  naturalnie  korków.  Układ  drogowy  Gdańska  podobnie  jak 

w większości miast w Polsce jest nie doinwestowany w kilkudziesięciu latach i znowu 

nie muszę tego powtarzać ale pani radna mnie zachęciła do tego, i w związku z tym 

to  co  my  robimy  to  robimy  naprawdę  w  bardzo  dużym  wymiarze.  Wystarczy 

porównać  budżet  inwestycyjny  każdego  roku,  procentowy  udział  wydatków 

inwestycyjnych na drogi  jest zawsze największy  i  tak pozostanie. Nie  tylko dlatego, 

że  układ drogowy  jest  dla  każdego miasta  kluczem ale  po prostu  te  inwestycje  są 

najdroższe. Taniej niemal jest wybudować dom niż wybudować drogę. 

Panu radnemu Olszewskiemu – oczywiście przepraszam pana radnego, odpowiedź 

powinien pan otrzymać. Na tym etapie prac nad stadionem, my na tak szczegółowe 

pana  pytanie  nie  jesteśmy  w  stanie  odpowiedzieć.  Będziemy  dopiero  w  stanie 

odpowiedzieć w momencie kiedy będzie rozstrzygnięty międzynarodowy konkurs na 

budowę  stadionu  piłkarskiego.  Planujemy  ten  konkurs  przeprowadzić  w  przyszłym 

roku. Zawsze założenia do konkursu obejmują nie tylko sam stadion czy samą bryłę 

ale też obejmują rzeczy że tak powiem towarzyszące, czyli układ parkingowy, układ 

drogowy,  ile  minut  zajmie  dojazd  do  tego  stadionu,  ile  czasu  potrzeba  na 

rozładowanie stadionu. To wszystko wyjdzie z konkursu. Te ulice,  które pan podał, 

one  m.in.będą  musiały  być  czy  przebudowane,  czy  w  inny  sposób  poddane 

modernizacji.  Na  pytanie  z  czego,  na  tym  etapie  również  trudno  jednoznacznie 

odpowiedzieć. Wiadomo  o  dwóch  źródłach  bez  wątpienia,  oczywiście  o  budżecie 

miasta  i  o  budżecie  państwa.  Premier  Marcinkiewicz  w  swoim  expose  wyraźnie 

zapowiedział  udział  rządu w budowie  czterech  stadionów piłki  nożnej  a  w  związku 

z  tym  należy  domniemywać,  że  Ministerstwo  Sportu  będzie  miało  w  swoich 

budżetach  inwestycyjnych  środki  niezbędne  do  zbudowania  sieci  stadionów 

piłkarskich. Oczywiście należy się obawiać czy z tych zapowiedzi rząd się nie wycofa 

w momencie gdyby Polska z Ukrainą nie uzyskała prawa do organizacji mistrzowstw 

Europy. Ja mam nadzieję, że rząd się z tych obietnic nie wycofa, może nastąpić tylko 

ewentualne przesunięcie czasowe ale że konsekwentnie rząd będzie tę sieć budował 

bo  wydaje  mi  się,  że  nie  tylko  to  jest  potrzebne  dla  państwa  ale  gdybym  był 

premierem na pewno bym na to postawił, bo to bez wątpienia popularność Premiera 

i  jego    rządu w  społeczeństwie wyraźnie  się wzmocni.  Tak  że my przygotowujemy 

założenia  do  konkursu,  to  niezwykle  skomplikowana  i  żmudna  praca,  w  przyszłym 

roku  chcielibyśmy  ten  konkurs  ogłosić.  Rozstrzygnięcie  oczywiście  tego  konkursu 

będzie  raczej  na  początku  przyszłego  roku.  Przygotowujemy  się  do  wizyt  służb
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kontrolujących,  które  będą  badały  Polskę  przed  tą  decyzją  grudniową  2006, 

czyli  przygotowujemy  te  założenia,  przygotowujemy  różne  inne  analizy,  które mają 

udowodnić  kontrolerom  z  UEFA,  że  jesteśmy  w  stanie  podźwignąć  organizację 

mistrzowstw Europy w Gdańsku. Dziękuję bardzo. 

radna ZOFIA GOSZ 

Panie Przewodniczący. 

Ja  nie  o  wszystko  będę  pytała  ale  niektóre  rzeczy  jednak  chcę  nadmienić, 

mianowicie  pytałam  o  bardzo  ważną  rzecz  bo  mają  być  w  Gdańskim  Centrum 

Profilaktyki  uruchomione  dwie  poradnie.  Pytałam  o  kwalifikacje  bo  nie  jestem 

przeciwko  poradniom. Napisano mi,  że  kwalifikacje  posiadają  osoby,  dzisiaj myślę, 

że pani Przewodnicząca Komisji Zdrowia ujawni informację zrobiona przez eksperta, 

że w Gdańskim Centrum nie ma żadnej osoby przygotowanej do prowadzenia terapii 

uzależnień.  Trzeba  używać  pojęć  terapia  uzależnień  i  terapia  osób 

współuzależnionych,  więc  prosiłabym  o  zbadanie  tej  sprawy  bo  być  może  że 

Gdańskie  Centrum  w  ten  sposób  pisze  ale  ja  tak  jak  tutaj  podano  w  ramach 

interpelacji  otrzymałam  kwalifikacje  osób.  U  pana  Nowaka  faktycznie  jest  podana 

kwalifikacja, że ma specjalistyczne, terapeutyczne przeszkolenie ale nie jest podane 

czy  to  jest  z  Instytutu  Psychologii  w  Warszawie  bo  jedynie  takie  przeszkolenie 

z Instytutu Psychologii w Warszawie wraz z podaniem numeru certyfikatu jaki uzyskał 

jest możliwe. 

Druga sprawa, która bardzo bulwersuje i dlatego jeszcze raz ją powtórzę – szklanka 

mleka  dla  ucznia.  Panie  Prezydencie  do  pana  się  zwracam  jako  Prezydenta 

naczelnego  tutaj miasta Gdańska. Otrzymałam  informację  i  dzięki,  że  coraz więcej 

szkół  kupuje  mleko,    ono  w  tej  chwili  już  jest  tanie,  dla  swoich  dzieci  ale  jestem 

zbulwersowana  faktem,  jeżeli  to  jest  prawda,  że  ja  mam  odpowiedź  że  w  wielu 

szkołach brak  chętnych  na mleko. Proszę Państwa wczoraj  w gazecie  ukazała  się 

informacja, że dzieci mają osteoporozę. Tak,  to  jest  informacja bo  jak  ja mówię na 

komisji to nikt nie wierzy ale to powiedziała organizacja pozarządowa. 

Mam  tylko  pytanie,  czy  pan  Prezydent  może  wzmóc  jeszcze  raz  działanie  w  tym 

zakresie żeby szkoły nie odpowiadały sobie łatwo brak chętnych na mleko bo to jest 

nieprawda.  W  części  jest  to  wygodnictwo  szkół  a  w  części  jest  to  wygodnictwo 

rodziców a szczególnie tam gdzie mi napisano, że jest catering czyli nie ma obiadów, 

czyli są chemiczne, nie tak naturalne jakby to było w stołówce posiłki  i  tam również
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nie  ma  mleka.  Inna  informacja  :  brak  warunków  na  przechowywanie  mleka,  no 

przepraszam  najmocniej,  mleko  to  jest  w  kartonikach  0,25  długotrwałe  ważne,  nie 

rozumiem ale dzisiaj proszę nie odpowiadać merytorycznie tylko czy pan Prezydent 

podejmie się jeszcze raz zmobilizowania swoich służb do tego bo to Unia Europejska 

dopłaca  nam  do  mleka.  W  tej  chwili  „Maćkowy”  jeszcze  obniżyły  cenę  mleka 

albowiem  uzyskały  z  funduszu  europejskiego  innego  jeszcze  dopłatę  do  tego 

programu, czyli raz z Agencji Rynku Rolnego, drugi raz z tego funduszu, więc to są 

już prawie grosze. Mnie odpowiada się, że nie ma gmina pieniędzy Miejski Ośrodek 

Pomocy  Społecznej  na  jakąkolwiek  dopłatę  a  dzisiaj  my  mamy  uchwalić  niedługo 

240  tyś.  na  paczki  jednorazowo  dla  dzieci.  To  jest  na  2400  rodzin,  to  jest 

niewykonalne prawie że przez 3 tygodnie. W związku z tym czy z tych pieniędzy nie 

można zafundować żeby dzieci mogły pić mleko. 

Jeszcze  tylko  króciutko  na  jedno  panie  Przewodniczący.  Zapytałam  też  czy  nasze 

Publiczne Zakłady Opieki Zdrowotnej  jakim  jest Ośrodek Terapii Dzieci  i Młodzieży 

prowadzony przez dr Rymaszewską i Gdańskie Centrum Profilaktyki i Uzależnień od 

Alkoholu  jakie  jest  prowadzone  przez  Dyrektora  Landowskiego,  czy  wystąpiły 

o kontrakty z Narodowego Funduszu Zdrowia bo  jest  to panie Prezydencie, znowu 

tutaj  informuję  pana,  jest  to  obowiązek  ustawowy.  Jeżeli  to  jest  Publiczny  Zakład 

Opieki  Zdrowotnej  najpierw  trzeba  wystąpić  do  Narodowego  Funduszu  Zdrowia 

o świadczenia a mamy dwa nasze ZOZy a później jak oni odmówią to dopiero gmina 

może sfinansować. Wynika z  tego, nie podano mi czy Gdańskie Centrum wystąpiło 

i o jaki kontrakt, a w budżecie na 2006 nie ma przychodu więc proszę, po prostu nie 

odpowiedziano mi na pytanie z jakim kontraktem i o jaki kontrakt wystąpiło Gdańskie 

Centrum. Odpowiedziano mi, że pani Rymaszewska wystąpiła o 6.500 na 600.000. 

To jest też bardzo źle panie Prezydencie a to są pieniądze do pozyskania normalnie 

drogą  ustawową  tylko  pracownicy muszą  się  zmobilizować  żeby  chcieli  wystąpień. 

Dziękuję bardzo. 

PAWEŁ ADAMOWICZ – Prezydent Miasta Gdańska 

Pani  radna,  zobowiązuję  pana  Nocnego  by  w  ciągu  2  tygodni  przedstawił  pani 

informację ile dzieci, które spełniają kryteria ustawy o pomocy społecznej otrzymują 

bezpłatnie mleko bo  chcę wyraźnie  powiedzieć,  że  bezpłatne mleko  tylko  te  dzieci 

mogą  otrzymać  a  więc  sprawdzimy  jaka  jest  różnica  między  liczbą  potencjalnych 

odbiorców  mleka  bezpłatnego  a  liczbą  dzieci,  która  rzeczywiście  pije  to  mleko
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i  zobowiązuję  pana  Nocnego  żeby  rozliczał  Dyrektorów  z  ich  aktywności  jak  pani 

mówi  w namawianiu do picia mleka. I tu zgoda całkowita, że to powinno być jedno 

z  kryteriów  oceny  Dyrektora  czy  jest  w  stanie  dotrzeć  skutecznie  do  osób 

spełniających  kryteria  pomocy  społecznej.  Ja  uważam,  że  powinniśmy  zażądać 

informacji  ze  wszystkich  szkół  aby  pani  radna  dostała  informację  jak  to  geografia 

spożycia  tego  mleka  bezpłatnego  wygląda  bo  rozumiem,  że  to  dotyczy  szkół 

podstawowych i gimnazjalnych, i liceum tak samo. 

Co do drugiej  rzeczy –  to  już pan Nocny  też ustosunkuje się w stosownym czasie. 

Dziękuję bardzo. 

radny JANUSZ KASPROWICZ 

Proszę Państwa, wczoraj minął trzeci dzień eksperymentu na żywym ciele zwanego 

Spacerowa. Ja nie chcę tutaj dołączać do grona biadolących i pomstujących ale chcę 

po prostu na tym forum bo się do tego zobowiązałem, przekazać kilka uwag i pytań 

z  wczorajszego  dyżuru  radnego  jaki  wieczorem  miałem  w  Osowej.  Tam  mieszka 

w tej chwili ponad 20.000 ludzi. Bardzo dużo dzieci o czym wiemy wszyscy dojeżdża 

do szkół średnich poza Osowę. Ci mieszkańcy chcą się po prostu upewnić czy służby 

przygotowujące  kolejny  etap  przebudowy  ulicy  Spacerowej  przewidziały  wszystkie 

elementy mogące ułatwić życie  tym dwudziestu kilku  tysiącom  ludzi np. czy wzięto 

pod  uwagę  możliwość  zbudowania  płytowych  objazdów  leśnych,  czy  wzięto  pod 

uwagę  możliwość,  ja  sobie  zanotowałem,  ewentualność  robienia  kilku  odcinków 

jednocześnie  na  podobieństwo  tego  co  działo  się  w  czasie  pierwszego  etapu 

przebudowy  górnego  fragmentu  Spacerowej,  czy  wzięto  pod  uwagę  możliwość 

objazdów leśnych wprost, tam taka ewentualność istnieje pod warunkiem, że miasto 

podejmie rozmowę czy dialog z lasami państwowymi jak mniemam. I wreszcie rzecz 

istotna o tych dzieciach, związana z tymi dziećmi, o których wspomniałem. 

Korki  to  jest  rzecz  oczywista,  którą  wytrzymają  ludzie  starsi  ale  wierzcie  Państwo, 

że  w  bardzo  wielu  szkołach  te  dzieci  cierpią  katusze,  są  wyrzucane  z  lekcji  za 

spóźnienia ponieważ autobusy w godzinach rannych i popołudniowych bywa, że się 

nie zatrzymują nawet na przystankach, są  tak przeładowane, być może warto żeby 

miasto  dołożyło  parę  złotych  albo  znalazło  sponsora  i  przewidziało  np.  dwa,  trzy 

dodatkowe gimbusy w tych porach powrotów. 

Pytanie  z  gatunku  prostych  dla  pewności,  dla  jasności,  czy  wzięto  pod  uwagę 

wszystko co może ułatwić życie osowianom. Dziękuję.
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radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 

Tu  panie  radny  prośba  żeby  może  na  piśmie  dzisiaj  jeszcze  to  złożyć  do  pana 

Prezydenta. To pewnie ułatwi odpowiedź. 

radny JANUSZ KASPROWICZ 

Dobrze. Rozumiem. 

radny EUGENIUSZ GŁOGOWSKI 

Ja mam uprzejme zapytanie w kwestii zapytania 229 i 230. O której godzinie dostanę 

odpowiedź z uwagi na to, że to dotyczy dzisiejszej sesji i chciałbym wiedzieć. 

SZCZEPAN LEWNA – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Termin odpowiedzi na zapytania jak zaznaczono to jest 6 grudnia więc nie jest dzisiaj 

przygotowana odpowiedź  i  dzisiaj  odpowiedzi  nie  będzie.  Jeśli mamy przyspieszyć 

coś  to  możemy  to  zrobić  przed  6  grudnia, możemy  to  zrobić  np.  w  piątek  ale  na 

dzisiaj tego się przygotować nie da. 

radny EUGENIUSZ GŁOGOWSKI 

To  w  takim  wypadku  proszę  o  formalne  wyjaśnienie.  Termin  zapytania  wpłynął 

w terminie prawidłowo w poniedziałek o godzinie 8,15. Nawet sprawdzałem na dole 

w Sekretariacie  tak było, w związku z  tym proszę uprzejmie o odpowiedź dlaczego 

w terminie nie jest udzielona odpowiedź. 

SZCZEPAN LEWNA – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Dobrze, postaram się  jeszcze dzisiaj przygotować odpowiedź na  to pytanie. Jest  to 

olbrzymi wysiłek, otrzyma pan odpowiedź częściowo na przynajmniej pierwszą część 

czyli  229  już  była  odpowiedź  dla  Komisji  Rewizyjnej  i  można  to  od  ręki  powtórzyć 

również panu, natomiast co do drugiego postaramy się na tyle na ile to możliwe dać 

dzisiaj jeszcze panu radnemu odpowiedź. 

radny WIESŁAW KAMIŃSKI 

Ja chciałbym tylko przekazać dobrą wiadomość dla tych, którzy może  jej nie znają, 

że Premier powołuje specjalny zespół dot. budowy stadionów. W skład tego zespołu
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wejdą  przedstawiciele  miast,  w  których  będą  odbywały  się  mecze  tzn.  że  również 

będzie miał Gdańsk swego przedstawiciela w tej komisji przy Premierze co jest dobrą 

wiadomością. 

radna ELŻBIETA GRABAREKBARTOSZEWICZ 

Oczywiście  ad  vocem.  Myślę,  że  uwaga  pana  Prezydenta  jest  nie  na  miejscu. 

Mówimy  merytorycznie  a  pan  Prezydent,  to  już  jest  pewien  standard,  uprawia 

wycieczki  osobiste  co  uważam  nie  na  miejscu  i  to  jest  kwestia  kultury  osobistej, 

no ale z tym trudno mi polemizować. Chciałabym się odnieść do ulicy Słowackiego. 

Proszę Państwa, mówię o  tym z niepokojem ponieważ  rzeczywiście  jest  to główna 

arteria i szkoda, że większość z Państwa nie była na sesji dziecięcej 1 czerwca. To 

właśnie  dzieciaki  mówiły  nawet  o  tym,  że  jedną  z  priorytetowych  inwestycji 

drogowych powinna być przebudowa Słowackiego bo jest to droga na lotnisko  cytat 

z wypowiedzi dziecka. Szkoda, że my dorośli o tym nie wiemy, że są arterie ważne, 

mniej ważne i z punktu widzenia logistyki powinno to być oczkiem w głowie włodarzy 

tego miasta  i  dlatego  o  to  pytam  ponieważ  praktycznie mieszkańcy Niedżwiednika 

rondem  zresztą  tak  jak  i  ja  dzisiaj  rano  rondem  jedziemy  przez  Morenę  bo 

praktycznie Słowackiego  jest nieprzejezdna, nie ma szansy w ogóle o przejechaniu 

tego  odcinka w  normalnym  tempie  i  budowanie  jakichkolwiek  inwestycji  wzdłuż  tej 

drogi  pogorszy  stan  aktualny  panie  Prezydencie  i  dlatego  o  tym mówię,  że  nawet 

otwarcie wczorajsze kolejnego hipermarketu tylko utrudnia tą komunikację i to jest ku 

rozwadze  włodarzy.  Dlatego  o  tym  powiedziałam,  że  bez  przebudowy  dolnego 

odcinka nie jest możliwa jakakolwiek inwestycja w tym obszarze. To jest ad vocem. 

Teraz  jeszcze  jedno  zapomniałam,  przepraszam,  to  jest  zapytanie  222/05  – 

dot.Herolda. Również prosiłabym o pochylenie się nad  tą sprawą, czy zasadne  jest 

byśmy kontynuowali publikację biuletynu przy takim intensywnym rynku prasy, gazet 

bezpłatnych, jest „Echo”, jest „Metro”. To co mówiłam w swoim zapytaniu, że również 

i włodarze miasta publikują ważne informacje w gazetach codziennych, stąd wydatek 

200.000 zł można przeznaczyć na bardziej zbożny cel. Dziękuję bardzo. 

radny RYSZARD OLSZEWSKI 

Dziękuję  panie  Przewodniczący.  Panie  Prezydencie  również  serdecznie  dziękuję. 

Jest to dużo szersza wypowiedź uzupełniająca, są interpelacje, są odpowiedzi, będą 

interpelacje  i  jeszcze  będą odpowiedzi  zapewne  ale  do  czego  ja  zmierzam.  Jeżeli
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w  pańskim  imieniu,  pański  Zastępca  Prezydent  Szpak  obliguje  się  po  konsultacji 

z  Wydziałem,  że  w  7  dni  na  poruszone  kwestie  i  zadane  pytania  otrzymam 

odpowiedź.  Może  ona  być  tak  jak  wypracuje  pan  Prezydent  udzielona  ale  żeby 

chociaż  była.  Czekam  dłużej  14  dni  i  czekam  również  na  deklarację    określenia 

terminu  żeby  zamknąć  tą  dyskusję  z  sesji  gdzie  był  poruszany  ten  problem  przy 

budowie programu WPI ale ja odniosę się wprost do pana panie Prezydencie bo pan 

mówi,  że  to  jest  sprawa  jakby  bardziej  odległa  z  przyczyn  subiektywnych, 

obiektywnych, różnie to może być. Na dzień dzisiejszy niebawem rusza przebudowa 

Marynarki Polskiej od Reja do Wyzwolenia  łącznie z  torowiskiem. Podnosiłem dwie 

kwestie,  czy  przy  tej  inwestycji  nie  należałoby  się  zastanowić  i  już  uwzględniać 

potrzeby stadionu  tj. z bocznymi pasami dla autobusów wspierających komunikację 

i  dwa  przystanki  tramwajowe  na  odcinku  „Mostostal”  i  „Letnica”.  Czy  to  będzie 

uwzględnione  już,  czy  będziemy  od  nowa  przebudowywać  już  inwestycję,  która 

będzie zakończona w tym momencie. Dziękuję. 

PAWEŁ ADAMOWICZ – Prezydent Miasta Gdańska 

Panie  radny,  projekt  przebudowy Marynarki  Polskiej  jest  już  od  dawna  zamknięty, 

zatwierdzony.  Jego  nie  można  sobie  dowolnie  poszerzać,  to  jest  wbrew  wszelkim 

regułom. I przebudowa będzie w tym wymiarze jaki został zaplanowany kilka lat temu 

a więc przed decyzją o budowie stadionu piłki nożnej. Te pasy, o których pan mówi, 

jeżeli  będą  potrzebne,  będą  dobudowywane,  natomiast  projekt,  który  jest 

zatwierdzony  przez  organ  zarządzający  środkami  unijnymi  nie  można,  jak 

powiedziałem,  dowolnie  zwężać,  rozszerzać,  jest  to  po prostu  już  temat  zamknięty 

ale co do jednego pan i ja jesteśmy zgodni. Jest pewnym cudem, że rzeczywiście  ta 

lokalizacja  stadionu  zbiega  się  z  gruntowną  przebudową  Marynarki  Polskiej.  Bez 

wątpienia  ta  przebudowa  nie  będzie  utrudniać  tylko  wręcz  przeciwnie  będzie 

wspierać, pomagać tej lokalizacji a te pasy czy inne rzeczy dojazdowe, o których pan 

mówi po prostu będziemy musieli zrealizować za swoje pieniądze bo to nie liczy się 

jako  dostęp  do  portu.  Ja  tu  przypominam,  że  Marynarki  Polskiej  dlatego  uzyskało 

dofinansowanie,  że zmieściło się w programie sektorowym w działaniu dotyczącym 

przepraw przez duże rzeki  i dostęp do portów. I to  jest dostęp do portu gdańskiego 

i dlatego udało nam się pozyskać te środki czyli przyczyną jest dostęp do portu a nie 

stadion  i  tak  to  po  prostu  zostało  zakwalifikowane  ale  pana  czujność  jest  ważna, 

dziękuję, i na pewno to będzie uwzględnione.
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radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 

Dziękuję bardzo, tu wyczerpaliśmy listę mówców w tym punkcie. 

Witamy Marszałka Sejmiku Wojewódzkiego Ryszarda Nikiela. Gratulujemy wyboru. 

Może parę zdań, bardzo  prosimy pana Marszałka. 

RYSZARD NIKIEL – Wicemarszałek Sejmiku Województwa 

Wysoka Rado, panie Przewodniczący, panie Prezydencie. 

Chciałem  podziękować  za  te  trzy  lata  współpracy  tutaj  razem  dla  dobra Gdańska. 

Bywało  różnie  ale  przecież  mieliśmy  wiele  wspólnych  osiągnięć.  Patrząc  na 

Prezydenta  przypominam  sobie  taką  owocną  współpracę  przy  „Gdańszczaninie 

2020”.  Chciałem  podziękować  Zastępcom  Prezydenta,  Dyrektorom  Wydziałów, 

urzędnikom  i  jeszcze  jedna  rzecz,  wiadomo w  ferworze  dyskusji  ja  czasami  byłem 

ostry,  emocjonalny,  więc  jeśli  kogoś  uraziłem  to  teraz  korzystając  z  okazji 

przepraszam,  ale  chciałem  powiedzieć,  że  zawsze  podchodziłem  do  problemów 

merytorycznie,  nigdy  nie  traktowałem  tych  sporów  jako  personalnych.  Też  słówko 

muszę powiedzieć o pracownikach Biura Rady Miasta z panią Dyrektor Gałęzewską 

na czele, otóż byli oni profesjonalni ale potrafili  też stworzyć miłą atmosferę i to  jest 

ważne dlatego  tutaj  też  im dziękuję. Szczególne słowa podziękowania  też kolegom 

z Klubu. Muszę powiedzieć, że pod koniec mieliśmy naprawdę zgrany zespół, to tutaj 

inni chyba też widzieli  i w związku z tym szczególne słowa podziękowania dla nich. 

Na zakończenie  jedna  rzecz, przecież nie żegnamy się w sensie  takim powiedzmy 

definitywnym,  bo  po  pierwsze  –  przechodzę  na  inny  szczebel  samorządu 

wojewódzkiego.  Samorząd  wojewódzki  w  wielu  sprawach  współpracuje  przecież 

z  samorządami  powiatowymi,  nawet  ta  współpraca  jest  bardzo  ważna  i  ja  myślę, 

że dlatego będziemy się jeszcze spotykać i razem współpracować dla dobra regionu 

i dla dobra miasta Gdańska, które przecież jest stolicą tego regionu. Dziękuję jeszcze 

raz  wszystkim  i  słowa  podziękowania  dla  pana  Przewodniczącego,  że  pozwolił 

wygłosić mi to oświadczenie. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
Dziękujemy  koledze  Rysiowi,  panu  Marszałkowi  za  to,  że  tak  miło  z  nami  się  tu 

żegna.  Ja  myślę,  że  rzeczywiście  zapraszamy  go  częściej,  będą  okazje,  będzie
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opłatek świąteczny, tak że Ryszard zapraszamy cię żebyś nas odwiedzał i tu z nami 

może się dzielił swoją pracą, również uwagami. 

PUNKT 4A 
UCHWAŁA  W  SPRAWIE  WYGAŚNIĘCIA  MANDATU  RADNEGO 

MIASTA GDAŃSKA RYSZARDA NIKIELA  (DRUK NR 1692). 

radny  ALEKSANDER  ŻUBRYS  –  Przewodniczący  Komisji  Samorządu  i  Ładu 
Publicznego 
Zreferował projekt uchwały tak jak w druku 1692. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
Głos w dyskusji już był. Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? 

za    25 

przeciw    0 

wstrzymało się    0 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a 

UCHWAŁĘ NR XLV/1540/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku 

W  SPRAWIE  WYGAŚNIĘCIA  MANDATU  RADNEGO  MIASTA 
GDAŃSKA RYSZARDA NIKIELA 

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.
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PUNKT 4B 
UCHWAŁA  W  SPRAWIE  WYBORU  WICEPRZEWODNICZĄCEGO 

RADY MIASTA GDAŃSKA  (DRUK NR 1691). 

radny  RYSZARD  KLIMCZYK  –  Przewodniczący  Klubu  Radnych  Prawo 
i Samorządność 
Panie Prezydencie, panie Przewodniczący, Wysoka Rado. 
Mam wielką  przyjemność wnosić  do Wysokiej Rady  o  powołanie  naszego  radnego 

Tomasza  Sowińskiego  na  funkcję  Wiceprzewodniczącego  Rady  Miasta  Gdańska. 

Wszyscy  radnego  Tomka  do0skonale  znamy,  tak  że  nie  muszę  się  szerzej 

rozwodzić, że w  jego osobie znajdujemy bardzo doświadczonego polityka, naszego 

byłego  Wojewodę  Gdańskiego,  długoletniego  samorządowca,  człowieka,  któremu 

dobro  miasta,  naszego  miasta,  naszego  regionu  leży  na  sercu.  Wszyscy  znamy 

walory  radnego  Tomasza  również  w  dziedzinie  retoryki,  w  sztuce  retoryki  tak  że 

możemy być pewni, że będzie on obowiązki Wiceprzewodniczącego Rady wypełniał 

sprawnie, rzetelnie i z dużym wdziękiem. Bardzo proszę o poparcie tej uchwały. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
Komisja  Samorządu  i  Ładu  Publicznego  opiniowała  pozytywnie.  Nie  ma  głosów 

w dyskusji to bardzo proszę Komisję Skrutacyjną. 

Tadeusza Mękala zgłosił Klub Radnych PO, 

Barbarę Meyer zgłosił Klub Radnych SLD, 

Kazimierza Koralewskiego zgłosił Klub Radnych PiS, 

I był zawsze w komisji Grzegorz Sielatycki z LPR. 

Kto z pań i panów radnych jest za takim składem Komisji Skrutacyjnej? 

za    18 

przeciw    0 

wstrzymał się    1 

radny TADEUSZ MĘKAL – Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. 

Zgodnie  z  zapisem  art.19  ust.1  ustawy  o  samorządzie  gminnym  „Rada  gminy 

wybiera  ze  swego  grona  przewodniczącego  i  wiceprzewodniczących  bezwzględną
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większością  głosów  w  obecności  co  najmniej  połowy  ustawowego  składu  rady, 

w głosowaniu tajnym”. 

A  zatem  proszę  Państwa  na  sali  jest  ponad  połowa  ustawowego  składu  Rady. 

Będziemy  głosowali  tajnie,  przygotowane  zostały  karty  do  gło9sowania,  które 

zawierają następujące informacje: jest nazwisko kandydata i za nim znajdują się trzy 

kratki  „za”,  „przeciw”,  „wstrzymujący  się”.  Osoba  głosująca  za  kandydaturą  pana 

Tomasza  Sowińskiego  proszona  jest  o  zakreśleniem  znakiem  „x”  kratki    „za”, 

przeciwnicy  tej  kandydatury  proszeni  są  o  wstawienie  znaku  w  kratce  „przeciw”, 

osoby  wstrzymujące  się  –  w  kratce  z  napisem  „wstrzymujący  się”.  Rozpoczniemy 

odczytywanie listy. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 

Komisja Skrutacyjna po głosowaniu ile przerwy potrzebuje ? 

radny TADEUSZ MĘKAL – Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej 

Myślę, że 5 minut, nie dłużej. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
5 minut przerwy będzie po zamknięciu przez Komisję Skrutacyjną głosowania i po 5 

minutach proszę na salę, będzie ogłoszenie wyników i procedujemy dalej. 

radna BARBARA MEYER – członek Komisji Skrutacyjnej 

odczytywała  kolejno  nazwiska  radnych  z  listy  obecności.  Radni  odbierali  kartki  do 

głosowania i po głosowaniu wrzucali kartki do urny. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 

Ogłaszam 5minutową przerwę. 

radny TADEUSZ MĘKAL – Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej 

Odczytał  protokół  Komisji  Skrutacyjnej  (protokół  stanowi  załącznik  nr  5 

do niniejszego protokołu). 

Za  powołaniem  Tomasza  Sowińskiego  na  Wiceprzewodniczącego  Rady  Miasta 

Gdańska głosowało 27 radnych, przeciw był  – 1 radny, wstrzymało się – 3 radnych.
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radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 

Dziękujemy za odczytanie, gratulujemy panu Tomaszowi Sowińskiemu i zapraszamy 

tu do stołu Prezydium. 

Przegłosujemy  teraz  uchwałę  w  sprawie  wyboru  Wiceprzewodniczącego  Rady 

Miasta Gdańska. 

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? 

za    26 

przeciw    0 

wstrzymało się    0 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a 

UCHWAŁĘ NR XLV/1541/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku 

W SPRAWIE  WYBORU WICEPRZEWODNICZĄCEGO RADY MIASTA 
GDAŃSKA 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

PUNKT 4C 
UCHWAŁA  W  SPRAWIE  ZMIANY  W  SKŁADZIE  OSOBOWYM 

KOMISJI EDUKACJI RMG     (DRUK NR 1693). 

radny TOMASZ SOWIŃSKI – Przewodniczący Komisji Edukacji 

Zreferował projekt uchwały tak jak w druku 1693.
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radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? 

za    27 

przeciw    0 

wstrzymało się    0 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a 

UCHWAŁĘ NR XLV/1542/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku 

W  SPRAWIE  ZMIANY  W  SKŁADZIE  OSOBOWYM  KOMISJI 
EDUKACJI RADY MIASTA GDAŃSKA 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

PUNKT 4D 
UCHWAŁA  W  SPRAWIE  ZMIANY  W  SKŁADZIE  OSOBOWYM 

KOMISJI EDUKACJI RADY MIASTA GDAŃSKA     (DRUK NR 1694). 

radny TOMASZ SOWIŃSKI – Przewodniczący Komisji Edukacji 
Zreferował projekt uchwały tak jak w druku 1694.
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radny EUGENIUSZ GŁOGOWSKI 

Czy mogę prosić o merytoryczne uzasadnienie? 

radny TOMASZ SOWIŃSKI – Przewodniczący Komisji Edukacji 
Pani  radna Pomaska złożyła  rezygnację  tłumacząc  to chęcią wstąpienia do Komisji 

Budżetowej oraz  tym, że  jest w dwóch komisjach w związku z czym z uwagi na  to, 

że  postanowiła  pracować  w  Komisji  Budżetowej,  z  jednej  z  nich  musiała 

zrezygnować.  Jest  to  raczej  wytłumaczenie  powiedziałbym  prawnotechniczne  niż 

merytoryczne ale jest to jej oświadczenie woli. 

radna ELŻBIETA GRABAREKBARTOSZEWICZ 
Panie Przewodniczący. 
Ja  chciałam  zwrócić  uwagę,  że  już  mieliśmy  pewien  casus  z  panem  Grzegorzem 

Sielatyckim,  który  bardzo  chciał  pracować  w  Komisji  Planowania  Przestrzennego 

a Wielka Rada nie dała mu  tej możliwości. Pozostał w Komisji Sportu i dzisiaj dalej 

pracuje w Komisji Sportu. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? 

za    20 

przeciw    7 

wstrzymało się    3 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a 

UCHWAŁĘ NR XLV/1543/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku
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W  SPRAWIE  ZMIANY  W  SKŁADZIE  OSOBOWYM  KOMISJI 
EDUKACJI RADY MIASTA GDAŃSKA 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

PUNKT 4E 
UCHWAŁA  W  SPRAWIE  ZMIANY  W  SKŁADZIE  OSOBOWYM 

KOMISJI KULTURY RADY MIASTA GDAŃSKA     (DRUK NR 1690). 

radny TADEUSZ GLEINERT – Przewodniczący Komisji Kultury 

Zreferował projekt uchwały tak jak w druku 1690. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? 

za    28 

przeciw    0 

wstrzymał się    1 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a 

UCHWAŁĘ NR XLV/1544/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku 

W  SPRAWIE  ZMIANY  W  SKŁADZIE  OSOBOWYM  KOMISJI 
KULTURY RADY MIASTA GDAŃSKA 

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.
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PUNKT 4F 

UCHWAŁA  W  SPRAWIE  ZMIANY  W  SKŁADZIE  OSOBOWYM 

KOMISJI BUDŻETOWEJ RADY MIASTA GDAŃSKA (DRUK NR 1697). 

radny MACIEJ LISICKI – Przewodniczący Klubu Radnych PO 
Zreferował projekt uchwały tak jak w druku 1697. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? 

za    21 

przeciw    6 

wstrzymał się    1 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a 

UCHWAŁĘ NR XLV/1545/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku 

W  SPRAWIE  ZMIANY  W  SKŁADZIE  OSOBOWYM  KOMISJI 
BUDŻETOWEJ RADY MIASTA GDAŃSKA 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.
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PUNKT 5 

UCHWAŁY W SPRAWIE : 

1)  ZMIANY  UCHWAŁY  W  SPRAWIE  UCHWALENIA  BUDŻETU 

MIASTA  GDAŃSKA  NA  ROK  2005 

(DRUK NR 1685+autopoprawka) 

WŁODZIMIERZ PIETRZAK – Skarbnik Miasta Gdańska 

Zreferował projekt uchwały jak w druku nr 1685 z autopoprawkami. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
Komisja Budżetowa opiniowała negatywnie. 
Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej – opinia pozytywna. 
Komisja Edukacji – opinia pozytywna. 
Komisja Kultury – opinia pozytywna. 
Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia – opinia pozytywna. 
Komisja Rozwoju Przestrzennego – opinia pozytywna. 

radny WIESŁAW KAMIŃSKI – Przewodniczący Komisji Budżetowej 
Ja  chciałbym  podać  powody  opinii  negatywnej  Komisji  Budżetowej.  Sprawa  jest 

poważna. Myśmy już analizując półrocze zwracali uwagę, że dzieją się rzeczy jakieś 

niedobre  jeżeli  chodzi  o  realizację  wydatków  inwestycyjnych.  Jak  pamiętam  to  po 

pierwszym  półroczu  wykonanie  było  20 %. Mimo  zapewnień, mimo  naszych  obaw 

okazało  się,  że  zmniejszając  tą  kwotę  o  50.857.940  zł  tj.  o  około  40  %  całości 

wydatków  przeznaczonych  na  cel  inwestycyjny  w  tym  roku,  to  jest  zjawisko 

bezprecedensowe  w  historii  samorządu  gdańskiego  i  argumentacja  uzasadniająca 

przyczyny niezrealizowania  tych  inwestycji w naszej ocenie  jest nieprzekonywująca 

ani niewystarczająca i rzeczywiście jesteśmy zaniepokojeni tym stanem rzeczy.
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radny ALEKSANDER  ŻUBRYS– Wiceprzewodniczący RMG 

Wysoka Rado. 

Pan Kamiński się myli, nie 20  tylko 6,3 % na półrocze wykonano  inwestycje  tak że 

jest pan bardzo łaskawy dla pana Prezydenta, natomiast po III kwartałach wykonanie 

jest  30  %.    My  też  jako  Klub  jesteśmy  bardzo  zaniepokojeni  tym  stanem  rzeczy. 

Dobrze,  że  znaleziono  pewne  wyjście  z  tej  sytuacji.  My  też  się  zastanawiamy  jak 

uniknąć w przyszłości tego rodzaju sytuacji, ponieważ Dyrektor Wydziału Programów 

Rozwojowych  przedstawiał  powody  tego  niewykonania,  sprawa  przetargów, 

rzeczywiście trzeba wziąć pod uwagę pewien obyczaj dopuszczony zresztą prawem, 

możliwość odwoływania się uczestników przetargu powoduje, że przetarg może być 

ciągnięty prawie w nieskończoność, no przesadzam nieco. Trzeba przy planowaniu 

na rok następny wziąć  te elementy pod uwagę  jak  również sprawę dotacji unijnych, 

bo  tam  też  przywoływano  pewne  błędy,  które  popełniono  na  szczeblu  centralnym. 

Trzeba to dokładnie sprawdzić. My patrzymy na to w ten sposób, to niewątpliwie jest 

istotny brak w  realizacji budżetu  tegorocznego ale patrzymy na  to  tak żeby w  roku 

przyszłym uniknąć tego rodzaju  sytuacji, bo gdyby się to powtórzyło, to grozi nawet 

odcięciem nas od unijnych dotacji. 

radny JERZY ADAMSKI 

Ja  mam  takie  pytanie  do  członków  Komisji  Budżetowej  głosujących  przeciwko  tej 

uchwale,  czy  zaniepokojenie  taką  sytuacją  powinno  być  powodem 

do  niedopuszczenia  do  remontu  ulicy  Braci  Lewoniewskich  i  tym  samym  do 

przeszkodzenia w przebudowie ulicy Słowackiego. Uważam, że takie zaniepokojenie 

wyraża się zbyt daleko idącym tutaj krokiem, zanegowaniem całej uchwały. Nie wiem 

jak  tutaj  kolega  Kamiński  wytłumaczy  się  wyborcom  z  tego,  że  przebudowa 

skrzyżowania  ulicy  Słowackiego  nie  zostanie  rozpoczęta  bo  nie  będzie  którędy 

jeździć powiedzmy sobie na Zaspę, nie będzie wyremontowany most na ulicy Braci 

Lewoniewskich. Dziękuję. 

radny WŁADYSŁAW ŁĘCZKOWSKI 

Panie Przewodniczący, panie Prezydencie, Wysoka Rado. 

W  ubr.roku  kiedy  przyjmowaliśmy Wieloletni  Plan  Inwestycyjny  zwracaliśmy  wiele 

uwag  i  inicjatyw z  tak zwanych okręgów wyborczych,  które przez pana Prezydenta 

nie  zostały  przyjęte  dlatego,  że  wtedy  się mówiło,  że  środki  są  potrzebne  na  cele
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inne, które po prostu znalazły się w budżecie. Myślę, że dzisiaj sprawdzają się nasze 

głosy  w  dyskusji,  że  wiele  inicjatyw  dzielnicowych  nie  zostało  przyjętych 

i zrealizowanych chociażby że znalazłyby się środki ponieważ tamte inwestycje były 

po części nieprzemyślane. Ja myślę, że  tutaj w stronę pana Adamskiego, który  jest 

w Komisji Rewizyjnej powinien tak jak Komisja Budżetowa przyjrzeć się temu czy te 

wszystkie  rzeczy, które dzisiaj  i w okresie całych  trzech kwartałów żeśmy zmieniali 

w uchwale budżetowej miały właściwe potwierdzenie, bo tak jak żeśmy kiedyś mówili: 

Platforma jest za panem Prezydentem maszynką do głosowania, przyjmuje wszystkie 

propozycje  pana  Prezydenta  nie  zawsze  słuchając  właściwych  uwag  radnych 

z okręgów wyborczych. Dziękuję. 

radna ZOFIA GOSZ 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. 

Ja tylko jedno zdanie o moście czy ulicy Braci Lewoniewskich. Ja się przyłączam do 

tych głosów, wiem jak most był zamknięty bardzo krótko z Zaspy trzeba było godzinę 

jechać,  korki  były  niesamowite.  To  trzeba  zrobić  jak  najszybciej,  tego  nie  można 

przekładać  bo  faktycznie  nie  ma  jak  wyjechać  z  Zaspy,  jest  jeden  duży  korek  już 

prawie  od  Przymorza  bo  tam  są  rozjazdy.  Ja  chciałam  zapytać  pana  Skarbnika 

o  jedną  pozycję  w  tej  zmianie,  mianowicie  my  uchwalamy,  że  zwiększa  się  plan 

wydatków i go rozchodowujemy na, to jest w Wydziale Spraw Społecznych  zwiększa 

się o te 439, my wiemy o czym mówimy ale zapis jest taki, chcę tylko się dowiedzieć 

ponieważ  wczoraj  na  zespole  monitorującym  strategię  dowiedziałam  się 

autorytatywnie od Dyrektora MOPSu, że te pieniądze, które są zapisane pod nazwą 

„dożywiania  dzieci  i  młodzieży  uczestniczących  w  pozalekcyjnych  programach 

opiekuńczowychowawczych  i  socjoterapeutycznych”    to  nie  będą  na  to  co  jest 

w uchwale tylko będą na paczki dla dzieci, dla rodzin, powiedziano dla rodzin. Teraz 

moje pytanie jest a drugie jest na prowadzenie zajęć i powiedziano, że to będzie na 

wyposażenie  świetlic  terapeutycznych.  Wszystko  jest  dozwolone  tylko  panie 

Skarbniku ja chcę zwrócić uwagę, że jak my uchwalimy w zapisie zupełnie inną treść 

wiem, że na zajęcia  ile    socjoterapeutyczne    ja mam dane, mamy 17  tylko świetlic 

i  po  prostu  chodzi  czy  to  nie  będzie  sprzeczności,  czy  później  ktoś  czegoś  nie 

zarzuci,  a  po  drugie  jeżeli mają  być  paczki  2400  paczek,  nie  wiem  czy  to  jest  do 

wydania  bo  tyle  to  wychodzi  po  100  zł  tak  powiedziano  dokładnie,  czy  jest  to  do 

zrealizowania do  świąt. Musi  być  tak  jak  pan  powiedział  przetarg  czyli  zamówienie
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publiczne, prawdopodobnie zapłaci się sklepom za pakowanie więc nie wiem jaka to 

będzie kwota,  ja mówię  tylko pod względem  takim formalnym a  ja mam dodatkową 

jeżeli  te paczki mamy dać  rozmawiałam nawet z PARPĄ, PARPA proponuje   żeby 

w tą paczkę włożyć nie samo żywienie a komplecik np. czapka, rękawiczki, szalik. To 

kosztuje 49 zł, przepraszam bardzo tutaj się ludzie uśmiechają, ale  te dzieci często 

zmarznięte chodzą do szkoły. Jeżeli dzieci jest pięcioro to zawsze na jedno dziecko 

będzie pasowało. Ja specjalnie kupiłam, to kosztuje 49 zł w detalu, może kosztować 

40  zł  a  może  mniej.  Zastanówmy  się  nad  tym,  jestem  za  tylko  nie  wszystko  na 

przejedzenie  albowiem  są  przypadki,  w  radio wczoraj  o  tym mówili,  że  rodziny  jak 

dostają dużo towaru na święta to sprzedają na papierosy lub alkohol. Oczywiście nie 

chcę obrażać, nie wszystkie ale część takowych może być. Ja daję to do rozważenia, 

bo to  jeszcze jest możliwe do rozważenia, w hurtowni można zamówić różne kolory 

a to jest z detalu kupione. Naprawdę to by było z pożytkiem większym a jeszcze za te 

50 zł czy 60 zł paczka to  jest przy obecnych cenach bardzo duża paczka, bo mąka 

kosztuje 1,10 zł, mandarynki 2,30 zł, czekolada 1,20 zł itd. Dziękuję bardzo. 

radny WIESŁAW KAMIŃSKI 

Ja  muszę  powiedzieć,  że  pan  radny  zadziwił  mnie  pytając  się  jak  ja  odpowiem 

wyborcom za  to,  że nie zostały  te  inwestycje zrealizowane. No adresatem  jest pan 

Prezydent  i  powinien  pan  zadać  pytanie  do  pana  Prezydenta,  który  rzeczywiście 

powinien  odpowiedzieć  wyborcom  dlaczego  w  2005  roku  mimo  zaplanowanych 

środków,  zostawiam  te  środki  unijne  już,  ale  dlaczego  nie  został  zrobiony  system 

informacji  miejskiej,  dlaczego  nie  została  modernizacja  wiaduktu  nad  torami 

zrobiona,  dlaczego  rewaloryzacja  ulic  Głównego  Miasta,  dlaczego  przebudowa 

skrzyżowania  Grunwaldzka,  dlaczego  modernizacja  ulicy  Słowackiego,  budowa 

ścieżki  wzdłuż  Grunwaldzkiej,  przebudowa  skrzyżowania  Kartuska  i  Nowatorów, 

przebudowa  Alei  Jana  Pawła  II,  przebudowa  torów  tramwajowych  Reja  – 

Wyzwolenia,  regulacja  Potoku  Kowalskiego,  kanalizacja  deszczowa  ulicy  3  Maja, 

kanalizacja  deszczowa  Armii  Krajowej,  kanalizacja  deszczowa  ulicy  Kapelniczej, 

kanalizacja  deszczowa  zlew  potoku  granicznego,  budowa  zbiornika  retencyjnego 

Jeleniogórska,  budowa  lokali  socjalnych,  budowa  sali  gimnastycznych  itd.  To 

rzeczywiście są pytania.
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radna DANUTA PUTRYCZ 

Szanowny panie Prezydencie. 
Nawiążę do sprawy ulicy Świętokrzyskiej  jeszcze raz. Rozmawialiśmy o  tej sprawie 

na komisji. Ta sprawa została odłożona na rok przyszły a może i dalej. Może warto 

by było przemyśleć czy nie należy uszczknąć jeszcze w tej zmianie, w tym projekcie 

uchwały kwoty, która mogłaby zapewnić bezpieczeństwo na  tej ulicy przy przejściu 

dzieci  do  szkoły.  Z  tego  co  wiem  zdarzył  się  tam  wypadek  i  na  ten  moment  jest 

przygotowywana  petycja,  która  zostanie  wystosowana  do  pana  Prezydenta 

również w sprawie zrobienia barierek, wycięcia drzew. 

Szanowny  panie  Prezydencie,  czy  nie  mógłby  pan  się  dzisiaj  zastanowić 

żeby  nie  wprowadzić  tego  uszczuplając  gdzie  indziej  bo  myślę,  że  takie  środki 

jeszcze do  zmiany  znajdą  się  z  końcówką  roku ale  nie  będzie możliwe wykonanie 

tego, natomiast twierdzę, że na dzień dzisiejszy można by było znaleźć kwotę bo nie 

sądzę  żeby  to  było  więcej  niż  70.000  a  może  nawet  mniej  na  wykonanie  tego 

bezpieczeństwa,  tych  czynności,  które  poprawią  bezpieczeństwo  na  tym  odcinku 

drogi. Uprzejmie bym prosiła żeby pan Prezydent Szpak zastanowił się przez chwilę, 

jeżeli nie to nawet przerwę zrobił i naprawdę rozpatrzył tą sprawę żeby dzieci tam nie 

ginęły. Dziękuję bardzo. 

radny RYSZARD KLIMCZYK 

Szanowny panie Prezydencie, Szanowny panie Skarbniku. 

Dzisiaj jak się wydaje my tą żabę zjemy, tak trzeba, tą żabę, którą pan Prezydent dla 

nas przygotował,  natomiast  proszę pamiętać,  że w przyszłym  roku  kiedy  będziemy 

dyskutowali o wykonaniu budżetu na 2005 rok nie będziemy przyjmowali stanu na 31 

grudnia  2005  r.  kiedy  budżet  będzie  wykonany  w  90  kilku  procentach.  Uczciwość 

intelektualna,  rzetelność,  uczciwość  wobec  wyborców  wymagać  będzie  tego, 

że  będziemy  przyjmowali  stan  istniejący  i  założenia,  które  pan  Prezydent  sobie 

przyjął na cały 2005 rok. To będzie podstawa naszej oceny pracy pana Prezydenta 

i wykonania budżetu w 2005 roku. Dziękuję bardzo. 

WŁODZIMIERZ PIETRZAK – Skarbnik Miasta Gdańska 

Udzielam odpowiedzi. Pani Zosiu moja osobista deklaracja. Ja jako wieloletni Prezes 

Spółdzielni w Gdańsku zawsze na święta dawaliśmy paczki. To nie jest mój pomysł 

ale  muszę  powiedzieć,  tutaj  kolegów  spółdzielców  jest  na  sali  sporo,  doskonale



37 

wiedzą,  że  to  się  cieszy  dużym  poparciem  mieszkańców  i  mieszkańcy  oczywiście 

oczekują. Są różne pomysły z  talonami, z zakupami. Ja nie  twierdzę, pani Dyrektor 

Plichta z panem Prezydentem Nocnym jeszcze tą sprawę sprawdzą natomiast  ja co 

mogę oświadczyć 3,4,5 stycznia wysyłam moją kontrolę finansową a mam naprawdę 

super  kontrolę  do  MOPSu  i  sprawdzę  prawidłowość  procedur  związanych 

z  zakupem,  z  zamówieniem  publicznym,  z  dostarczeniem  na  czas,  z  rozliczeniem 

tego  całego  projektu  ale  pani  Zosiu  nie  można  ludziom  nie  ufać.  Ja  wychodzę 

z    założenia,  że  to  są  urzędnicy,  którzy  dobrze wykonują  swoją  robotę  i  ją  zrobią 

prawidłowo. 

Druga  sprawa,  wracając  do  dochodów  z  alkoholowego,  rzeczywiście  taka  korekta 

zostanie  wykonana,  ja  to  oświadczyłem.  Z  Prezydentem  Nocnym  dzisiaj  rano  też 

prowadziliśmy burzliwą dyskusję i ten temat mamy uzgodniony. 

Wracając do wypowiedzi pana radnego, nie chciałbym polemizować z wami, muszę 

się do tego odnieść. Niestety muszę powiedzieć to co muszę powiedzieć, a co muszę 

powiedzieć? O tym nie było dyskusji teraz, trzeba było zrobić przy WPI. Uchwalając 

WPI,  gdzie  te  zadania  Dyrektor  Rudziński  na  każdej  komisji  branżowej  mówił 

wyraźnie  co  zostało  poświadczone  przez  radnych,  że  taka  operacja  będzie 

wykonana. A dlaczego tak zostało zrobione? 

Wiesiu,  włożę  ci  palec  do  oka  ale  to  zrobię.  Jako  Przewodniczący  PO 

przygotowywaliśmy w zeszłym roku projekt na nie wygasające na 41 mln zł. W tym 

roku tego żeśmy nie zrobili więc nieprawdą jest, że to  jest w tym roku. Tego żeśmy 

nie zrobili ano dlatego żeśmy się z Wydziałem Finansowym,  ja się sprzeciwiłem  już 

w  zrobieniu,  tworzeniu  środków  nie  wygasających  i  po  prostu  żeśmy  Wydział 

Inwestycji  przycisnęli  ponieważ  musielibyśmy  iść  na  to  kredytowanie.  To  jest 

pierwsza sprawa. Druga sprawa – chciałem się odnieść do informacji, która jest nie 

do końca prawdziwa, mianowicie niewykonanie  inwestycji  to  jest 30 % a nie 40,  to 

jest  pierwsza  sprawa  i  druga  sprawa  –nieprawda,  że  te  inwestycje  są  w  ogóle 

nieruszone,  bo  te  inwestycje  są  rozpoczęte.  Przypomnę  to  co mówiłem  na  komisji 

inwestycje  są  realizowane  zazwyczaj  w  cyklu  rocznym. Procedura  jest  taka,  że  po 

przetargach,  po  wejściu  na  budowę,  wykonawcy  wchodzą  marzec,  kwiecień,  maj, 

czerwiec,  lipiec.  Nie  da  się  w  trzy,  cztery  miesiące  zrobić  dużych  inwestycji 

drogowych,  małe  tak,  czy  dużych  inwestycji  infrastrukturalnych  dlatego  większość 

inwestycji przechodzi zawsze na rok następny. I teraz  do mojego Szanownego pana 

radnego  Klimczyka  chciałem  tylko  tak,  jestem  w  posiadaniu  materiału  wykonania
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budżetu miast unii metropolii za rok 2005 na koniec września. Mogę podać jakie jest 

wykonanie  inwestycji w miastach: Białystok –48 %, u nas nie  jest 30,  jest znacznie 

wyższy, budżet 48, Gdańskpodana kwota, Katowice35 %, Kraków – 31 %, Lublin – 

35 %,  Łódź  –  37 %,  Poznań  –  18,9%,  Rzeszów  –  53 %  ale  ma  bardzo mało  na 

inwestycje,  ma  tylko  50  mln  w  swoim  budżecie,  Szczecin14,8  %,  Warszawa  – 

27,5  %, Wrocław  –  35,5  %. Wszystkie  miasta  są  w  tym  samym  trendzie,  my  nie 

jesteśmy  niczym  wyjątkowym,  właśnie  tak  jest  realizowany  cykl  inwestycji.  Nasze 

prawo  budżetowe  wymaga  zakończenia  rozliczeń  inwestycji  do  31  grudnia  czego 

fizycznie  nie  da  się  zrobić.  Tu  w  tej  chwili  przepytałem  Dyrektora,  może  podejść 

Prezydent Szpak, Dyrektor powie, że te inwestycje są rozpoczęte, trzeba je dalej po 

prostu  kontynuować.  Cóż  ja  więcej  mogę  powiedzieć.  Apeluję  do  Wysokiej  Rady 

o uchwalenie  tej uchwały  i  tak Państwo  jako Komisja Rewizyjna, która bada budżet 

ma  obowiązek  prawny  bo  Regionalna  Izba  nie  przyjmie  sprawozdania  Komisji 

Rewizyjnej  o  dokładnym,  rzetelnym,  obiektywnym,  niepolitycznym  sprawdzeniu 

materiału  budżetowego  i  zawsze  w  pracach  Komisji  Rewizyjnej,  czy  to  był 

Przewodniczący Kamiński poprzednio, czy  teraz następny Przewodniczący, zawsze 

ten materiał  inwestycyjny  stanowi  podstawę,  jedną  z  głównych  podstaw  do  oceny 

wykonania budżetu na następny rok. 

Wracając  jeszcze do mostu  Lewoniewskich było  pytanie dlaczego  tak wzrósł  koszt 

o 2 mln 400, ano dlatego kiedy była dokumentacja robiona 2 lata temu, rok temu nie 

były  znane  ceny  stali,  nie  wzrosła  ani  robocizna,  ani  narzuty,  ani  nic  z  kosztorysu 

wstępnego natomiast ceny stali a to  jest głównie konstrukcja stalowa, tam  jest tylko 

trochę  wylewki  asfaltowej,  instalacji,  poszły  tak  do  góry,  proszę  stoczniowiec  to 

powie, poszły tak do góry, że koszty materiałowe zawyżyły o 2 mln 400 budowę tego 

wiaduktu. Ja już bym nie chciał polemizować ponieważ z tego co wiem o 13tej  jest 

pogrzeb  Stasia  Rajkowskiego  żony  i  Państwo  się  spieszycie,  przynajmniej  część 

chcecie wyjść z sali. 

radny WIESŁAW KAMIŃSKI 

Ja muszę powiedzieć tak, że jakby nie przedłużając tej dyskusji, pierwsza moja taka 

uwaga, że naprawdę to, że  ja byłem dwa  lata Przewodniczącym PO nie ma nic do 

rzeczy w  tej dyskusji merytorycznej nad  rokiem 2005  i muszę powiedzieć,  że  jeżeli 

słyszę takie argumenty ze strony Skarbnika Miasta odpowiedzialnego za miliardowy 

budżet  miasta,  to  mam  taki  wewnętrzny  sprzeciw,  ale  chcę  też  powiedzieć,
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że przykro mi słuchać,  że Skarbnik  tego Miasta  jakby nie do końca  rozumiał  istotę 

budżetowania,  a  wracając  jakby  do  przyczyn  tego  stanu  rzeczy  to  przyczyn  jest 

szereg.  Są  przyczyny  obiektywne  takie  np.  jak  zbyt  późne  otrzymanie  pieniędzy 

z  tych  programów  unijnych  ale  są  przyczyny  subiektywne  świadczące  o  błędach 

w planowaniu  inwestycyjnym,  bo wprowadzanie  np.  nowych  zadań w połowie  roku 

musi zakończyć się ich niewykonaniem i z drugiej strony chcę powiedzieć taką rzecz 

wszystko  można  przykryć  kołdrą  ale  to  nie  zmieni  faktu,  że  w  moim  głębokim 

przekonaniu  ten Wydział  i prowadzenie  inwestycji w mieście Gdańsku w 2005 roku 

nie  jest właściwie  robione  i  niepokoję  się  jak  to  będzie w następnym np.  roku gdy 

nasze  miasto  będzie  musiało  przeprowadzić  i  logistycznie,  i  rozliczyć  inwestycje 

współfinansowane  z  Unii  Europejskiej.  I  zamiast  się  tak  bronić  to  lepiej  panowie 

zabierzcie się do roboty. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 

Ja myślę, że to co pan Przewodniczący Komisji mówił to Komisja Rewizyjna sprawdzi 

i mam nadzieję, że to zostanie sprawdzone. 

radna MARIA MAŁKOWSKA 
Panie  Przewodniczący  Kamiński,  uważam,  że  nie można  tutaj  czepiać  się  sytuacji 

takiej,  że  my  wprowadzając  zadania  noworozpoczynane  do  budżetu  jako  radni 

głosując  świadomie,  każdy  z  nas  powinien  się  liczyć  z  tym,  że  są  procedury 

przetargowe  i  inne.  Żadne  zadanie  tak  naprawdę,  które  jest  w  zadaniach 

noworozpoczynanych,  nie  ma  jeszcze  pozwolenia  na  budowę  bo  po  budżecie 

występuje się o  to pozwolenie na budowę,  to  jest czas, później przetarg i  jeżeli nie 

ma  odwołania  to  też  trwa,  czyli  ten  wykonawca  czasami może wejść  jesienią  albo 

nawet nie zdąży, czyli taka jest prawda i to są główne przyczyny niewykonania tych 

inwestycji. Dziękuję. 

radna DANUTA PUTRYCZ 
Proszę o odpowiedź na moją sugestię.
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WŁODZIMIERZ PIETRZAK – Skarbnik Miasta Gdańska 

Dyrektor  Rudziński  zapewnia mnie,  że  tam  jest  problem  z  wycinką  drzew,  nie  ma 

pozwolenia  i w związku z  tym to blokuje całą przebudowę. To nie są wielkie środki 

finansowe, rzeczywiście trzeba zrobić porządek, jest duże zagrożenie. 

Pani radna my to skonsultujemy, jeżeli tam jest takie duże zagrożenie ja zapraszam 

z Dyrektorem Rudzińskim, Prezydentem Szpakiem na rozmowy na ten temat. 

Ja  dzisiaj  nie  mogę  świadomie  wprowadzić  autopoprawki  do  budżetu  ponieważ  to 

złamie  całą  konstrukcję  budżetu,  natomiast możemy  zastanowić  się  jak  ten  temat 

rozwiązać, to obiecujemy. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały z autopoprawkami? 

za    23 

przeciw    5 

wstrzymało się    3 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a 

UCHWAŁĘ NR XLV/1546/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku 

W  SPRAWIE  ZMIANY  UCHWAŁY  W  SPRAWIE  UCHWALENIA 

BUDŻETU MIASTA GDAŃSKA NA ROK 2005 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.
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2)  OKREŚLENIA  WYSOKOŚCI  STAWEK  PODATKU 
OD  NIERUCHOMOŚCI  NA  TERENIE  MIASTA  GDAŃSKA 
(DRUK NR 1672) 

WŁODZIMIERZ PIETRZAK – Skarbnik Miasta Gdańska 

Zreferował projekt uchwały jak w druku nr 1672. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
Komisja Budżetowa opiniowała pozytywnie. 
Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej – opinia pozytywna. 
Komisja Rozwoju Przestrzennego – opinia pozytywna. 

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? 

za    22 

przeciw    1 

wstrzymało się    3 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a 

UCHWAŁĘ NR XLV/1547/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku 

W  SPRAWIE  OKREŚLENIA  WYSOKOŚCI  STAWEK  PODATKU 

OD NIERUCHOMOŚCI NA TERENIE MIASTA GDAŃSKA 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.
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3)  OKREŚLENIA  ZASAD  USTALANIA  I  POBORU  ORAZ  TERMINU 
PŁATNOŚCI  I  WYSOKOŚCI  STAWEK  OPŁATY  TARGOWEJ 
NA TERENIE MIASTA GDAŃSKA    (DRUK NR 1673) 

WŁODZIMIERZ PIETRZAK – Skarbnik Miasta Gdańska 

Zreferował projekt uchwały jak w druku nr 1673. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
Komisja Budżetowa  opinia pozytywna. 
Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej – opinia pozytywna. 

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? 

za    22 

przeciw    1 

wstrzymało się    2 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a 

UCHWAŁĘ NR XLV/1548/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku 

W  SPRAWIE  OKREŚLENIA  ZASAD  USTALANIA  I  POBORU ORAZ 
TERMINU  PŁATNOŚCI  I  WYSOKOŚCI  STAWEK  OPŁATY 

TARGOWEJ  NA TERENIE MIASTA GDAŃSKA 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.
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4)  OKREŚLENIA  WYSOKOŚCI  STAWEK  PODATKU  OD  ŚRODKÓW 
TRANSPORTOWYCH   (DRUK NR 1674) 

WŁODZIMIERZ PIETRZAK – Skarbnik Miasta Gdańska 

Zreferował projekt uchwały jak w druku nr 1674. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 

Komisja Budżetowa  opinia pozytywna. 
Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej – opinia pozytywna. 

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? 

za    24 

przeciw    0 

wstrzymało się    4 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a 

UCHWAŁĘ NR XLV/1549/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku 

W  SPRAWIE  OKREŚLENIA  WYSOKOŚCI  STAWEK  PODATKU 

OD ŚRODKÓW TRANSPORTOWYCH 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.
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5)  ZMIENIAJĄCA  UCHWAŁĘ  RADY  MIASTA  GDAŃSKA  W  SPRAWIE 
OKREŚLENIA STAWEK PODATKU OD POSIADANIA PSÓW, ZASAD 
USTALANIA  TERMINÓW  PŁATNOŚCI  ORAZ  SPOSOBU  JEGO 
POBORU    (DRUK NR 1675) 

WŁODZIMIERZ PIETRZAK – Skarbnik Miasta Gdańska 

Zreferował projekt uchwały jak w druku nr 1675. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
Komisja Budżetowa  opinia pozytywna. 
Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej – opinia pozytywna. 

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? 

za    23 

przeciw    0 

wstrzymało się    4 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a 

UCHWAŁĘ NR XLV/1550/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku 

ZMIENIAJĄCĄ  UCHWAŁĘ  RADY  MIASTA  GDAŃSKA  W  SPRAWIE 
OKREŚLENIA STAWEK PODATKU OD POSIADANIA PSÓW, ZASAD 
USTALANIA  TERMINÓW  PŁATNOŚCI  ORAZ  SPOSOBU  JEGO 
POBORU 

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.
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6)  OKREŚLENIA  WZORÓW  FORMULARZY  DLA  PODATKU 
OD NIERUCHOMOŚCI, ROLNEGO LEŚNEGO (DRUK NR 1676) 

WŁODZIMIERZ PIETRZAK – Skarbnik Miasta Gdańska 

Zreferował projekt uchwały jak w druku nr 1676. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
Komisja Budżetowa  opinia pozytywna. 
Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej – opinia pozytywna. 
Komisja Rozwoju Przestrzennego – opinia pozytywna. 

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? 

za    27 

przeciw    0 

wstrzymał się    1 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a 

UCHWAŁĘ NR XLV/1551/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku 

W  SPRAWIE  OKREŚLENIA  WZORÓW  FORMULARZY  DLA 

PODATKU  OD NIERUCHOMOŚCI, ROLNEGO LEŚNEGO 

Uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.
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7)  OKREŚLENIA  STAWEK  OPŁATY  MIEJSCOWEJ  W  MIEŚCIE 
GDAŃSKU,  TERMINU  PŁATNOŚCI  I  SPOSOBU  JEJ  POBORU 
(DRUK NR 1677) 

WŁODZIMIERZ PIETRZAK – Skarbnik Miasta Gdańska 

Zreferował projekt uchwały jak w druku nr 1677. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
Komisja Budżetowa  opinia pozytywna. 
Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej – opinia pozytywna. 

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? 

za    23 

przeciw    0 

wstrzymało się    3 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a 

UCHWAŁĘ NR XLV/1552/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku 

W  SPRAWIE  OKREŚLENIA  STAWEK  OPŁATY  MIEJSCOWEJ 

W  MIEŚCIE  GDAŃSKU,  TERMINU  PŁATNOŚCI  I  SPOSOBU  JEJ 

POBORU 

Uchwała stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.
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8)  UCHWALENIA  MIEJSCOWEGO  PLANU  ZAGOSPODAROWANIA 
PRZESTRZENNEGO  WRZESZCZ  REJON  ULICY  SREBRNIKI 
W MIEŚCIE GDAŃSKU    (DRUK NR 1650) 

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Zreferował projekt uchwały tak jak w druku 1650. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 

Komisja Rozwoju Przestrzennego – opinia pozytywna. 

radna ELŻBIETA GRABAREKBARTOSZEWICZ 
Panie  Dyrektorze,  czy  ja  dobrze  słyszałam,  że  tam  gdzieś  planowana  jest 

mieszkaniówka? 

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Cała ta północnowschodnia część to jest strefa mieszkaniowousługowa, przy czym 

w  części  północnej  funkcja mieszkaniowa  jest wyłączona  bo  tam się  spodziewamy 

uciążliwości  komunikacyjnej  od  planowanej  Nowej  Słowackiego  a  ku  południowi 

rygory akustyczne już będą dotrzymane więc tam jest wtedy swoboda, lokalizacja czy 

to usług, czy mieszkaniówki. 

radna ELŻBIETA GRABAREKBARTOSZEWICZ 

Czyli  to  jest  ta  jedna  z wersji  planów,  że  starą  ulicą Partyzantów,  tak?  Jak ma  się 

łączyć ta Nowa Słowackiego? 

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Nowa Słowackiego  jest poza granicami planu, ona przebiega od miejsca przecięcia 

z  nasypem byłej  kolei  kokoszkowskiej,  odchodzi  od  obecnego  przebiegu,  jedziemy 

w  kierunku miasta  od  Brętowa  do miasta,  odchodzi  w  prawo,  częściowo  zajmując 

istniejący  zbiornik  retencyjny,  który  tutaj  jest  pokazany  i  następnie  poza  granicami 

tego planu przechodzi w ciąg ulicy Partyzantów i ten odcinek kolejny przebiega Nowa 

Słowackiego po śladzie Partyzantów  i dopiero w  rejonie Chrzanowskiego wraca na 

stary przebieg już wzdłuż koszar. W tym planie on nie występuje, to jest inny plan po 

prostu.
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radny ALEKSANDER ŻUBRYS – Wiceprzewodniczący RMG 

Pytanie  mam  panie  Dyrektorze,  czy  te  funkcje  typowo  zdrowotne,  lecznicze  były 

analizowane,  ja wiem, że  to Urząd Marszałkowski zgłasza  ten wniosek,  tam gdzieś 

był wniosek o rozbudowę w ogóle szpitala w kierunku chyba lecznictwa nawet a tutaj 

jest  typowa  komercja.  Ten  szpital  wymaga  wielkich  nakładów  jako  jednostka 

lecznicza.  Czy  mógłby  pan  uzasadnienie  tej  rozbudowy  w  kierunku  komercyjno 

mieszkaniowousługowym przypomnieć, Urząd Marszałkowski czym to argumentuje? 

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Urząd  Marszałkowski  argumentuje,  że  ta  część  wschodnia  obecnego  obszaru 

użytkowanego przez  szpital  jest  niepotrzebna  na  cele  szpitalne. Rozumiem z  tego, 

że  ta  pozostała  część  bo  proszę  zwrócić  uwagę,  że  w  części  wschodniej  znaczny 

obszar  nadal  pozostaje  w  przeznaczeniu  usługowym  na  szpital  a  tamta  część  jest 

niepotrzebna,  no  Urząd  Marszałkowski  się  chyba  na  tym  zna  a  poza  tym  to 

potwierdza  treść  uwagi  Szpitala  Psychiatrycznego,  bo  Szpital  Psychiatryczny  nie 

protestuje przeciw zmniejszeniu ich działki tylko miał szczegółową uwagę dotyczącą 

dojazdu do kuchni a co samego faktu czyli istoty tego planu nie miał zastrzeżeń więc 

ja  rozumiem,  że  ta  powierzchnia  w  dobie  racjonalizacji  wykorzystania  gruntów  też 

i szpital i Marszałek nie musi ponosić kosztów. 

radny BOGDAN OLESZEK 

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? 

za    20 

przeciw    0 

wstrzymało się    0 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a 

UCHWAŁĘ NR XLV/1553/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku
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W  SPRAWIE  UCHWALENIA  MIEJSCOWEGO  PLANU 

ZAGOSPODAROWANIA  PRZESTRZENNEGO  WRZESZCZ  REJON 

ULICY SREBRNIKI  W MIEŚCIE GDAŃSKU 

Uchwała stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

9)  UCHWALENIA  MIEJSCOWEGO  PLANU  ZAGOSPODAROWANIA 
PRZESTRZENNEGO  ANIOŁKI,  REJON  ULIC  MIKOŁAJA 
KOPERNIKA  I  ELIZY  ORZESZKOWEJ  W  MIEŚCIE  GDAŃSKU 
(DRUK NR 1651) 

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Zreferował projekt uchwały tak jak w druku 1651. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
Komisja Rozwoju Przestrzennego – opinia pozytywna. 
Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? 

za    20 

przeciw    0 

wstrzymał się    1 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a 

UCHWAŁĘ NR XLV/1554/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku 
W  SPRAWIE  UCHWALENIA  MIEJSCOWEGO  PLANU 
ZAGOSPODAROWANIA  PRZESTRZENNEGO  ANIOŁKI,  REJON  ULIC 
MIKOŁAJA KOPERNIKA I ELIZY ORZESZKOWEJ W MIEŚCIE GDAŃSKU 

Uchwała stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.



50 

10)  UCHWALENIA  MIEJSCOWEGO  PLANU  ZAGOSPODAROWANIA 

PRZESTRZENNEGO  ZAKONICZYN  NA  ZACHÓD  OD  ULICY 

UNRUGA W MIEŚCIE GDAŃSKU    (DRUK NR 1657) 

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Zreferował projekt uchwały tak jak w druku 1657. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
Komisja Rozwoju Przestrzennego – opinia pozytywna. 
Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? 

za    22 

przeciw    0 

wstrzymał się    1 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a 

UCHWAŁĘ NR XLV/1555/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku 

W  SPRAWIE  UCHWALENIA  MIEJSCOWEGO  PLANU 

ZAGOSPODAROWANIA  PRZESTRZENNEGO  ZAKONICZYN 

NA ZACHÓD OD ULICY UNRUGA W MIEŚCIE GDAŃSKU 

Uchwała stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.
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11)  O  PRZYSTĄPIENIU  DO  SPORZĄDZENIA  MIEJSCOWEGO  PLANU 
ZAGOSPODAROWANIA  PRZESTRZENNEGO  PORT  PÓŁNOCNY  I 
W MIEŚCIE GDAŃSKU     (DRUK NR 1653) 

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Zreferował projekt uchwały tak jak w druku 1653. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
Komisja Rozwoju Przestrzennego – opinia pozytywna. 
Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? 

za    24 

przeciw    0 

wstrzymało się    0 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a 

UCHWAŁĘ NR XLV/1556/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku 

O  PRZYSTĄPIENIU  DO  SPORZĄDZENIA  MIEJSCOWEGO  PLANU 

ZAGOSPODAROWANIA  PRZESTRZENNEGO  PORT  PÓŁNOCNY 

W MIEŚCIE GDAŃSKU 

Uchwała stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.
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12)  UZGODNIENIA  GRANIC  PASA  OCHRONNEGO  NA  TERENIE 
MIASTA GDAŃSKA (DRUK NR 1655) 

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Zreferował projekt uchwały tak jak w druku 1655. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 

Komisja Rozwoju Przestrzennego – opinia pozytywna. 

radny CZESŁAW NOWAK 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. 
Uważam, że to jest uchwała właściwie formalna, niemniej jednak Urząd Morski, który 

sprawuje  jakby  pieczę  prawną  nad  tym  terenem  jest  też  zobowiązany 

do utrzymywania brzegu morskiego i to co już było tutaj poruszane na sesji, że Sopot 

sobie  załatwił,  Gdynia  sobie  załatwiła  podwyższenie  plaż  w  związku  z  tym  myślę, 

że   Urząd Morski będzie piasek z pobliskiego brzegu morza przerzucał i wzmacniał 

również bo to do jego zadań należy i nas to niewiele kosztuje jako miasto ponieważ 

współpraca z Urzędem Morskim układa się w zasadzie bezkonfliktowo, jest to wymóg 

ustawowy. Uważam, że powinniśmy tutaj współpracować z Urzędem Morskim po to 

żeby wspólnie dbać o brzeg morski jako miasto i jako urząd państwowy. 

Dziękuję bardzo. Zachęcam do głosowania za tą uchwałą. 

radny TOMASZ SOWIŃSKI – Wiceprzewodniczący RMG 
Ja pozwolę sobie tylko przypomnieć, że w tej chwili toczą się konsultacje w Polsce na 

temat  programów  operacyjnych  do Narodowego  Planu Rozwoju. Wczoraj  w Gdyni 

był omawiany program operacyjny środowisko i dość powszechnie została zwrócona 

uwaga,  że  tak  naprawdę  nie  ma  w  nim  morza.  Wydaje  się,  że  bardzo  szybko 

należałoby, ja mówię bardziej przy okazji tej uchwały i tego co w tej chwili mówimy bo 

w tym momencie trzeba jakby przypilnować tego, żeby w najbliższych dniach grupa 

urzędników,  ekspertów  i  Urzędu Miejskiego  i  w  Gdańsku  zastanowiła  się  nad  tym 

jakie postulaty i to poważne postulaty do tego programu należałoby zgłosić dlatego, 

że  to  w  pewnym  sensie  zablokuje  nam  możliwość  korzystania  ze  środków,  tych 

dużych środków powyżej 5 mln euro do 2013 roku. Jeśli tego nie będzie w planach 

operacyjnych  to  nie  będzie.  Morze  było  tylko  i  wyłącznie  w  układzie  operacyjnym
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siedemnastym na temat Żuław w dwóch aspektach: ochrona brzegu i ochrona przed 

zanieczyszczeniami  niesionymi  rzekami  ale  na  dzisiaj  program  operacyjny 

siedemnasty został wykreślony czyli właściwie morza nie ma w ogóle w Narodowym 

Planie Rozwoju w układzie środowisko, więc ja bardzo bym prosił przy tej okazji aby 

bardzo pilnie jakby ten problem rozpatrzyć i w imieniu miasta Gdańska wydaje mi się 

należałoby jednak złożyć postulaty do NPRu w tym wypadku. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? 

za    22 

przeciw    0 

wstrzymało się    2 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a 

UCHWAŁĘ NR XLV/1557/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku 

W  SPRAWIE  UZGODNIENIA  GRANIC  PASA  OCHRONNEGO 

NA TERENIE MIASTA GDAŃSKA 

Uchwała stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.
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13)  ZMIANY  UCHWAŁY  NR  XXV/739/04  RADY  MIASTA  GDAŃSKA 
Z DNIA 24 CZERWCA 2004 R. O PRZYSTĄPIENIU DO SPORZĄDZENIA 
MIEJSCOWEGO  PLANU  ZAGOSPODAROWANIA  PRZESTRZENNEGO 
SZADÓŁKI  REJON  ULIC  STĘŻYCKIEJ  I  LUBOWIDZKIEJ  W  MIEŚCIE 
GDAŃSKU (DRUK NR 1656) 

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Zreferował projekt uchwały tak jak w druku 1656. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 

Komisja Rozwoju Przestrzennego – opinia pozytywna. 

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? 

za    24 

przeciw    0 

wstrzymało się    0 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a 

UCHWAŁĘ NR XLV/1558/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku 

W  SPRAWIE  ZMIANY  UCHWAŁY  NR  XXV/739/04  RADY  MIASTA 

GDAŃSKA  Z  DNIA  24  CZERWCA  2004  R.  O  PRZYSTĄPIENIU 

DO  SPORZĄDZENIA  MIEJSCOWEGO  PLANU 

ZAGOSPODAROWANIA  PRZESTRZENNEGO  SZADÓŁKI  REJON 

ULIC STĘŻYCKIEJ I LUBOWIDZKIEJ W MIEŚCIE GDAŃSKU 

Uchwała stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.
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14)  UDZIELENIA  DOTACJI  CELOWYCH  NA  PRACE 
KONSERWATORSKIE,  RESTAURATORSKIE  I  ROBOTY 
BUDOWLANE  PRZY  ZABYTKU  WPISANYM  DO  REJESTRU 
ZABYTKÓW    (DRUK NR 1661) 

JANUSZ TARNACKI – p.o.Kierownik Referatu Ochrony Zabytków 

Zreferował projekt uchwały tak jak w druku 1661. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 

Komisja Kultury– opinia pozytywna. 
Komisja Budżetowa – opinia pozytywna. 

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? 

za    19 

przeciw    0 

wstrzymało się    0 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a 

UCHWAŁĘ NR XLV/1559/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku 

W  SPRAWIE  UDZIELENIA  DOTACJI  CELOWYCH  NA  PRACE 

KONSERWATORSKIE,  RESTAURATORSKIE  I  ROBOTY 

BUDOWLANE  PRZY  ZABYTKU  WPISANYM  DO  REJESTRU 

ZABYTKÓW 

Uchwała stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.
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15)  WYRAŻENIA  ZGODY  NA  UDZIELENIE  BONIFIKATY  OD  OPŁATY 
ZA  PRZEKSZTAŁCENIE  PRAWA  UŻYTKOWANIA  WIECZYSTEGO 
W  PRAWO  WŁASNOŚCI  PRZYSŁUGUJĄCE  OSOBOM  FIZYCZNYM 
I SPÓŁDZIELNIOM MIESZKANIOWYM  (DRUK NR 1671) 

TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu 

Zreferował projekt uchwały tak jak w druku 1671. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 

Komisja Budżetowa– opinia pozytywna. 
Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej – opinia pozytywna. 
Komisja Rozwoju Przestrzennego – opinia pozytywna. 

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? 

za    23 

przeciw    0 

wstrzymało się    0 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a 

UCHWAŁĘ NR XLV/1560/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku 

W  SPRAWIE  WYRAŻENIA  ZGODY  NA  UDZIELENIE  BONIFIKATY 
OD  OPŁATY  ZA  PRZEKSZTAŁCENIE  PRAWA  UŻYTKOWANIA 
WIECZYSTEGO  W  PRAWO  WŁASNOŚCI  PRZYSŁUGUJĄCE 
OSOBOM FIZYCZNYM I SPÓŁDZIELNIOM MIESZKANIOWYM 

Uchwała stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu.
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16)  WYRAŻENIA  ZGODY  NA  UDZIELENIE  BONIFIKATY  OD  CENY 
SPRZEDAŻY  NA  RZECZ  AKADEMII  MEDYCZNEJ  W  GDAŃSKU 
NIERUCHOMOŚCI  STANOWIĄCEJ  WŁASNOŚĆ  GMINY  MIASTA 
GDAŃSKA (DRUK NR 1668) 

TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu 

Zreferował projekt uchwały tak jak w druku 1668. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
Komisja Budżetowa– opinia pozytywna. 
Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej – opinia pozytywna. 
Komisja Rozwoju Przestrzennego – opinia pozytywna. 

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? 

za    21 

przeciw    0 

wstrzymało się    0 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a 

UCHWAŁĘ NR XLV/1561/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku 

W  SPRAWIE  WYRAŻENIA  ZGODY  NA  UDZIELENIE  BONIFIKATY 
OD  CENY  SPRZEDAŻY  NA  RZECZ  AKADEMII  MEDYCZNEJ 
W  GDAŃSKU  NIERUCHOMOŚCI  STANOWIĄCEJ  WŁASNOŚĆ 
GMINY MIASTA GDAŃSKA 

Uchwała stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu.
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17)  UDZIELENIA  PEŁNOMOCNICTWA  DYREKTOROWI  I  ZASTĘPCY 

DYREKTORA BIURA ROZWOJU GDAŃSKA  (DRUK NR 1687) 

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Zreferował projekt uchwały tak jak w druku 1687. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
Komisja Rozwoju Przestrzennego – opinia pozytywna. 

radny TOMASZ SOWIŃSKI – Wiceprzewodniczący RMG 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. 
Sama  treść  uchwały  jakby  nie  podlega  dyskusji  natomiast  to  jest  kolejna  uchwała, 

w której Rada upoważnia w takiej czy  innej  formie odpowiednie osoby do  tego aby 

reprezentować  ją  w  zakresie  pewnych  czynności  procesowych,  natomiast 

niezbędnym  byłoby  jednak  zalecenie  także  takie  aby  co  do  tych  spraw  była  Rada 

informowana czyli żeby raz na jakiś czas, na pół roku, na rok co najmniej Rada była 

informowana, że np. takich skarg czy zażaleń na plany było nie wiem 50, 100 a może 

2,  że  dotyczyły  mniej  więcej  takich  a  zwłaszcza  tyle  było  pozytywnych  a  tyle 

negatywnych,  czyli  to  byłaby  taka  uwaga  do  tej  uchwały.  Nie  musi  się  znaleźć 

w treści ale żeby radni mieli świadomość jakie są losy, konsekwencje  jakby uchwał, 

które podejmują na sesji Rady. 

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Oczywiście,  proszę  Państwa,  będziemy  takie  sprawozdania  przedstawiać  Wysokiej 

Radzie.  Chcę  przy  okazji  poinformować,  że  wczoraj  odbyła  się  rozprawa  przed 

Wojewódzkim Sądem Administracyjnym. To była skarga z art. 101 ustawy samorządowej 

w  sprawie  lokalizacji  stacji  benzynowej  przy  Trasie  Zielonej  i  to  jest  plan  uchwalony. 

Tutaj  Wysoki  Sąd  Administracyjny  Wojewódzki  oddalił  tę  skargę  a  z  kolei  również 

wczoraj  ale  w  Naczelnym  Sądzie  Administracyjnym  była  sprawa  ze  skargi  kasacyjnej 

gazowni  na  plan  młode  miasto  gazownia,  tam  gazownia  już  przegrała  skargę
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w Wojewódzkim Sądzie  i w Sądzie Naczelnym skarga  również  została  oddalona,  czyli 

wczoraj były dwa sukcesy. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? 

za    19 

przeciw    0 

wstrzymało się    3 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a 

UCHWAŁĘ NR XLV/1562/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku 

W  SPRAWIE  UDZIELENIA  PEŁNOMOCNICTWA  DYREKTOROWI 

I ZASTĘPCY DYREKTORA BIURA ROZWOJU GDAŃSKA 

Uchwała stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu.
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18)  PRZEZNACZENIA  STREF  Z  MIEJSCOWYCH  PLANÓW 
ZAGOSPODAROWANIA  PRZESTRZENNEGO  POD  DROGI 
W KATEGORII DRÓG GMINNYCH  (DRUK NR 1658) 

TADEUSZ MĘKAL – Przewodniczący Komisji Rozwoju Przestrzennego 

Zreferował projekt uchwały tak jak w druku 1658. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 

Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej – opinia pozytywna. 

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? 

za    17 

przeciw    0 

wstrzymało się    0 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a 

UCHWAŁĘ NR XLV/1563/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku 

W SPRAWIE PRZEZNACZENIA STREF Z MIEJSCOWYCH PLANÓW 

ZAGOSPODAROWANIA  PRZESTRZENNEGO  POD  DROGI 

W KATEGORII DRÓG GMINNYCH 

Uchwała stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.
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19)  WYZNACZENIA  TERMINU  DO  PRZEDSTAWIENIA  OPINII 
PREZYDENTA  MIASTA  GDAŃSKA  DOTYCZĄCEJ  MOŻLIWOŚCI 
ZALICZENIA  BOCZNEGO  ODCINKA  ULICY  CHAŁUBIŃSKIEGO 
DO KATEGORII DRÓG GMINNYCH    (DRUK NR 1659) 

TADEUSZ MĘKAL – Przewodniczący Komisji Rozwoju Przestrzennego 

Zreferował projekt uchwały tak jak w druku 1659. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej – opinia pozytywna. 
Prezydent Miasta również opiniował pozytywnie. 

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? 

za    18 

przeciw    0 

wstrzymał się    1 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a 

UCHWAŁĘ NR XLV/1564/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku 

W  SPRAWIE  WYZNACZENIA  TERMINU  DO  PRZEDSTAWIENIA 

OPINII  PREZYDENTA  MIASTA  GDAŃSKA  DOTYCZĄCEJ 

MOŻLIWOŚCI  ZALICZENIA  BOCZNEGO  ODCINKA  ULICY 

CHAŁUBIŃSKIEGO  DO KATEGORII DRÓG GMINNYCH 

Uchwała stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu.
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20)  WYZNACZENIA  TERMINU  DO  PRZEDSTAWIENIA  OPINII 
PREZYDENTA  MIASTA  GDAŃSKA  DOTYCZĄCEJ  MOŻLIWOŚCI 
PRZEZNACZENIA  STREF  Z  MIEJSCOWYCH  PLANÓW 
ZAGOSPODAROWANIA  PRZESTRZENNEGO  POD  DROGI 
W KATEGORII DRÓG GMINNYCH I POWIATOWYCH  (DRUK NR 1660) 

TADEUSZ MĘKAL – Przewodniczący Komisji Rozwoju Przestrzennego 

Zreferował projekt uchwały tak jak w druku 1660. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej – opinia pozytywna. 
Prezydent Miasta również opiniował pozytywnie. 

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? 

za    16 

przeciw    0 

wstrzymał się    1 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a 

UCHWAŁĘ NR XLV/1565/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku 

W  SPRAWIE  WYZNACZENIA  TERMINU  DO  PRZEDSTAWIENIA 
OPINII  PREZYDENTA  MIASTA  GDAŃSKA  DOTYCZĄCEJ 
MOŻLIWOŚCI PRZEZNACZENIA STREF Z MIEJSCOWYCH PLANÓW 
ZAGOSPODAROWANIA  PRZESTRZENNEGO  POD  DROGI 
W KATEGORII DRÓG GMINNYCH I POWIATOWYCH 

Uchwała stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu.
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21)  PRZEJĘCIA  NA  WŁASNOŚĆ  GMINY  POJAZDÓW  BĘDĄCYCH 

W  ZARZĄDZIE  PREZYDENTA  MIASTA  GDAŃSKA  USUNIĘTYCH 

Z DRÓG PUBLICZNYCH (DRUK NR 1679) 

TADEUSZ BUKONTT – Dyrektor Wydziału Zarządzania Kryzysowego i Ochrony 

Ludności 

Zreferował projekt uchwały tak jak w druku 1679. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
Komisja Samorządu i Ładu Publicznego – opinia pozytywna. 

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? 

za    19 

przeciw    0 

wstrzymało się    0 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a 

UCHWAŁĘ NR XLV/1566/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku 

W  SPRAWIE  PRZEJĘCIA  NA  WŁASNOŚĆ  GMINY  POJAZDÓW 
BĘDĄCYCH  W  ZARZĄDZIE  PREZYDENTA  MIASTA  GDAŃSKA 
USUNIĘTYCH  Z DRÓG PUBLICZNYCH 

Uchwała stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu.
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22)  ZATWIERDZENIA  REGULAMINU  GOSPODAROWANIA  ŚRODKAMI 
GMINNEGO  FUNDUSZU  OCHRONY  ŚRODOWISKA  I  GOSPODARKI 
WODNEJ  ORAZ  POWIATOWEGO  FUNDUSZU  OCHRONY 
ŚRODOWISKA  I  GOSPODARKI  WODNEJ  MIASTA  GDAŃSKA 
(DRUK NR 1645+AUTOPOPRAWKA + wniosek mniejszości radnej Zofii 
Gosz) 

MACIEJ LOREK – Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska 

Wysoka Rado.  Zwróciliśmy  się  do  Państwa  z  przygotowaniem  nowego  regulaminu 

powiatowego i gminnego funduszu ponieważ żeśmy stwierdzili, żeby był on bardziej 

zintegrowany  i  otwarty  na  inwestycje  w  celu  ich  skoordynowania.  Chciałbym 

uprzejmie poinformować,  że środki gminnego  i powiatowego  funduszu są środkami 

znaczonymi  i mogą być  tylko wydawane na  inwestycje ochrony środowiska. Gdyby 

były pytania bardzo proszę Wysoka Rado o zadawanie pytań i o przyjęcie tej uchwały 

wraz z autopoprawką. 

DAGMARA NAGÓRKAKMIECIK – p.o.Kierownik Referatu Polityki Ekologicznej 

i Ochrony Przyrody Wydziału Ochrony Środowiska 

Dzień  dobry  Państwu,  więc  tak  jak  powiedział  pan  Dyrektor  regulamin  jest 

połączeniem  dwóch  istniejących:  gminnego  i  powiatowego.  Do  tej  pory  mieliśmy 

osobno,  w  tej  chwili  jest  jeden.  Ja  pokrótce  powiem  Państwu  różnice  jakie  są 

pomiędzy obecnie obowiązującymi a tym, który jest wnioskowany niniejszą uchwałą. 

Skrócono  termin  składania  wniosków  o  dofinansowanie  w  roku  następnym  z  01 

września  na  15  lipca  czyli  do  15  lipca  roku  poprzedzającego  realizację  zadania 

można  składać  stosowny  wniosek  o  dotację.  Wprowadzono  zapis  o  możliwości 

składania wniosków o  dofinansowanie w  trakcie  roku  budżetowego w wyjątkowych 

sytuacjach i tutaj autopoprawką na wniosek Komisji pana Przewodniczącego Mękala 

zdefiniowano w paragrafie 10 co należy rozumieć przez taki przypadek i kiedy takie 

dofinansowanie  jest możliwe w  trakcie  trwania  roku  budżetowego. Wprowadziliśmy 

również  w  paragrafie  16  uchwały  zapis  o  spójności  z  utrwalaniem  WPI 

i  autopoprawką  ten  paragraf  został  zniesiony.  Uznano,  że  zapis,  który  mówi 

o ewentualnej priorytetowości  jest wystarczający  i  tutaj przychylił się pan Prezydent 

do  wniosku  Komisji,  zostało  to  uchylone.  Koordynatorzy  programów  operacyjnych 

Strategii  Rozwoju  Gdańska  składają  wnioski  na  współfinansowanie  zadań
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inwestycyjnych  zgodnie  z  procedurą,  tak  mówimy  w  paragrafie  17,  zapis 

o  wymogach  stosowania  ustawy  w  sprawach  dotyczących  pomocy  publicznej, 

uproszczono  zasady  rozliczania  i  tutaj  nowością  są  dwie  linie  dotacyjne  na 

dofinansowywanie  zadań  w  zakresie  modernizacji  ogrzewań  i  dofinansowania 

działań  z  zakresu  utylizacji  azbestu.  Tak  mniej  więcej  wygląda  regulamin. 

Są  formularze  nowe  w  zależności  od  podmiotu  ubiegającego  się  o  dotację. 

To w skrócie tyle. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
Komisja Rozwoju Przestrzennego – opinia pozytywna. 
Komisja  Polityki  Gospodarczej  i  Morskiej  –  opinia  pozytywna  oraz  wniosek 
mniejszości radnej Zofii Gosz. 
Komisja Budżetowa – opinia pozytywna. 

Jest wniosek mniejszości zgłoszony przez panią radną Zofię Gosz – członka Komisji. 

radny KAZIMIERZ KORALEWSKI – Przewodniczący Komisji PGiM 
Komisja odrzuciła wniosek pani  radnej. Pani  radna zgłosiła go  jako mniejszościowy 

i z tego tytułu panie Przewodniczący musi być przegłosowany na sesji. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
Ja tylko mam do pana pytanie, czy to musimy jako każdy punkt osobno głosować? 

radny KAZIMIERZ KORALEWSKI – Przewodniczący Komisji PGiM 
To jest jedna poprawka pani radnej. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem poprawki pani radnej Zofii Gosz? 

za    2 

przeciw    15 

wstrzymało się    3 

Poprawka nie została uwzględniona.
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Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały z autopoprawką? 

za    20 

przeciw    0 

wstrzymało się    0 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a 

UCHWAŁĘ NR XLV/1567/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku 

W SPRAWIE  ZATWIERDZENIA REGULAMINU GOSPODAROWANIA 
ŚRODKAMI  GMINNEGO  FUNDUSZU  OCHRONY  ŚRODOWISKA 
I  GOSPODARKI  WODNEJ  ORAZ  POWIATOWEGO  FUNDUSZU 
OCHRONY  ŚRODOWISKA  I  GOSPODARKI  WODNEJ  MIASTA 
GDAŃSKA 

Uchwała stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu.
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23A)  OPINII  DOT.  FUNKCJONOWANIA  „ OŚRODKA  REHABILITACJI 

DLA PTAKÓW CHRONIONYCH”  (DRUK NR 1689) 

MACIEJ LOREK – Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska 

Zreferował projekt uchwały tak jak w uzasadnieniu. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 

Komisja Rozwoju Przestrzennego – opinia pozytywna. 

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? 

za    18 

przeciw    0 

wstrzymało się    0 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a 

UCHWAŁĘ NR XLV/1568/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku 

W  SPRAWIE  OPINII  DOT.  FUNKCJONOWANIA  „OŚRODKA 

REHABILITACJI DLA PTAKÓW CHRONIONYCH” 

Uchwała stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu.
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24)  ZATWIERDZENIA  TARYFY  OBOWIĄZUJĄCEJ  NA  TERENIE 
MIASTA  GDAŃSKA  DLA  ODBIORCÓW  USŁUG  ŚWIADCZONYCH 
PRZEZ  SAUR  NEPTUN  GDAŃSK  S.A.  W  GDAŃSKU  W  ZAKRESIE 
ZBIOROWEGO  ZAOPATRZENIA  W  WODĘ  I  ZBIOROWEGO 
ODPROWADZANIA ŚCIEKÓW   (DRUK NR 1663) 

SZCZEPAN LEWNA – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Zreferował projekt uchwały tak jak w druku 1663. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 

Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej – opinia pozytywna. 

Komisja Budżetowa – opinia pozytywna. 

radny EUGENIUSZ GŁOGOWSKI 

Wysoka Rado, panie Prezydencie. 
Wrażliwość  argumentów  w  tegorocznej  debacie  o  zatwierdzeniu  taryfy  usług 

świadczonych  przez  Saur  Neptun  w  zakresie  zbiorowego  zaopatrzenia  w  wodę 

i  odprowadzania  ścieków  określiły  prasowe  zapowiedzi  o  nietypowej  sytuacji, 

mianowicie  to  co  powiedział  pan  Prezydent  –  braku  podwyżki,  pomimo  wzrostu 

kosztów  w  przedsiębiorstwie  SNG. W  związku  z  tym  można  zadać  pytanie  :  czy 

w gospodarce rynkowej w Gdańsku rozpoczyna się era cudów ekonomicznych, czy 

Prezydent  Miasta  tak  się  przejął  postulatami  z  kampanii  wyborczej  o  solidarnej 

Polsce  iż  w  ramach  realizacji  tego  postulatu  realizuje  pakiet  socjalny  lecz  nie  ze 

swojej  kieszeni  lub  że  są  tego  inne  przyczyny.  Dlatego  też  zadaję  to  pytanie  by 

można szukać na nie odpowiedzi. 

Niezależnie  od  udzielenia  odpowiedzi  na  to  pytanie  można  z  powodzeniem 

zaryzykować  tezę,  że  największym  przegranym  w  tej  sytuacji  jest  reputacja 

przedsiębiorstwa  SNG  oraz  odpowiednich  służb  w  Urzędzie  Miejskim 

odpowiedzialnych  za  analizę  wniosku  taryfowego.  Z  analizy  wniosku  taryfowego 

w tabeli nr 5 wynika, że roczny pobór wody w roku 2006 wyniesie ponad 21 mln m3. 

Z  wcześniejszych  sprawozdań  wynikało,  iż  w  roku  2002  pobór  ten  wynosił 

28 mln m3, a w 2003 – 27 mln m3. W związku z  tym w roku 2005  i 2006  spadek 

zużycia  wynosi  około  22  %.  Prognoza  zużycia  jest  podstawą  do  określenia  ceny.
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Jeżeli  zużycie  faktyczne  jest  mniejsze  to  również  koszty  są  mniejsze.  Dlatego  też 

wzrost ceny wody w ostatnich latach powinien być mniejszy. Wzrost cen był więc na 

wyrost, prawdopodobnie między innymi po  to aby w roku wyborów samorządowych 

stał  się  cud  nad  ceną  wody  w  Gdańsku.  Ten  wniosek  potwierdzają  zresztą  liczby 

z tabeli nr 7, gdzie wyraźnie napisano, iż wynik finansowy netto w obecnym roku jest 

prawie  trzykrotnie wyższy  (4 mln  zł)  niż w  roku 2004  (1,4 mln)  czy w planowanym 

2006  (1,2  mln),  a  przecież  zawsze  się  uzasadnia,  iż  planowana  podwyżka  jest 

niezbędna i na granicy opłacalności prowadzonej działalności. 

W  uzasadnieniu  do  uchwały  pomimo  ewidentnych  stwierdzeń  o  przewidywanym 

wzroście kosztów w funkcjonowaniu przedsiębiorstwa w 2006 roku np. paliwa 10%, 

energii  cieplnej  i elektrycznej 1,5%,  inflacji 1,5%, stawek podatku od nieruchomości 

2,5%  twierdzi  się,  że  nie  wpłynie  to  na wynik  firmy  gdyż  ona  dokona wewnętrznej 

restrukturyzacji.  Jeżeli  SNG  ma  takie  możliwości  restrukturyzacji  to  dlaczego  nie 

czyniło  tego stopniowo w poprzednich latach,  jak  to wpłynie na działalność  tej  firmy 

w następnych latach. Ciekawe jest jaka będzie skala podwyżek np. za rok. 

Komisja  Budżetowa  postanowiła  się  przyjrzeć  tej  nadzwyczajnej  redukcji  kosztów 

w wysokości około 4,5 mln zł. Są to między innymi: o 1,5 mln zł zmniejszone prace 

na  przekazanych  sieciach  a  więc  pogorszenie  stanu  technicznego  sieci 

wodociągowokanalizacyjnej,  remonty  też  pomniejszono  o  1  mln  zł,  zmniejszono 

rezerwy o 1 mln zł, amortyzacja 100 tys., materiały 267 tys. 

Wniosek  z  tego  jest  jeden,  pogorszy  to  kondycję  firmy,  obniży  zakres  remontów 

instalacji  wodnokanalizacyjnej  i  skonsumuje  zaplanowane  w  latach  poprzednich 

podwyżki. Proszę zauważyć, że w tym roku nie ma w materiałach planu remontów, 

jest  tylko plan modernizacji  zaplanowany dla GIWKu  (tabela nr 17  i 18). Powstaje 

pytanie: w przyszłym  roku nie zaplanowano żadnych  remontów  tylko wykonawstwo 

awarii?    Przypominam,  że  w  latach  poprzednich  realizowano  remonty  na  kwotę 

ponad  3  do  4  mln  zł.  Ja  nie  mówię  o  przekazaniu  tutaj  modernizacji  do  GIWKu. 

Na  marginesie  chciałem  poinformować,  że  w  tabelach  nie  podano  wielkości  jakie 

chodzi  o  kwoty  gdyż  nie  podano  tam  miana.  Nie  wiadomo  czy  chodzi  o  tysiące, 

złotówki czy o miliony. 

Szanowna Rado. Jeżeli SNG jest  taki oszczędny  to dlaczego proponuje dodatkowe 

opłaty  głównie  dla  odbiorców  zamieszkałych  w  spółdzielniach  mieszkaniowych 

w  wysokości  7,35  zł  od  mieszkania.  Ja  rozumiem,  że  ustawa  o  zbiorowym 

zaopatrzeniu w wodę i odprowadzaniu ścieków dopuszcza zróżnicowanie opłat grup
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odbiorców  wyodrębnionych  na  podstawie  charakterystyki  zużycia  lub  sposobu 

rozliczeń. Na tej podstawie można wydzielić grupę taryfową  (hurtowi odbiorcy usług) 

np.  spółdzielnie  mieszkaniowe  gdzie  zużywa  się  duże  ilości  wody  i  koszt  obsługi 

1  m3  jest  mniejszy  niż  w  domu  jednorodzinnym    (do  domku  jednorodzinnego  jest 

oddzielne  przyłącze  a  więc  koszty  są  wyższe  niż  w  budynkach  wielolokalowych, 

a w tych tylko proponuje się dodatkowe opłaty). Jeśli SNG ustaliło dodatkową opłatę 

za rozliczanie to może należałoby rozważyć obniżenie opłat za wodę dla zarządcy. 

Ja dodatkowo co prawda ze spóźnieniem otrzymałem wyjaśnienie dotyczące tej ceny 

7,35 zł, nie zanalizowałem tego jak i pozostałych dokumentów jeszcze bo niektóre są 

nieczytelne ale nawet gdyby to co pan Prezydent był uprzejmy mi pół godziny temu 

dostarczyć,  na  tą  kwotę  7,35  zł  składa  się  tak,  że  koszty  materiałowe  czyli  kartka 

kosztuje  2,47  zł  netto  a  obsługa,  rozumiem,  że  jest  to  koszt  pracownika  –  4,87  zł 

netto,  czyli  to  zajmuje  mu  godzinę.  Jest  pytanie:  czy  w  budynku  wielorodzinnym 

przejście  z  mieszkania  do  mieszkania  i  odczytanie  to  faktycznie  zajmuje  godzinę 

i czy trzeba aż tyle kosztu na papier? 

Chciałbym  poinformować,  że  analizując  na  przykładzie  jednej  zresztą  niewielkiej 

spółdzielni, to co w tej chwili wykonuje ten odczyt zarządca czyli spółdzielnia stanowi 

to u nich aż 15% kosztów opłaty za wodę. 

Wysoka Rado. 

Moim zdaniem projekt tej uchwały ma wyraźnie ewidentnie wyborczy charakter roku 

przyszłego. Źle w moim odczuciu służyć to będzie SNG. 

Jest  teraz  już  pan  Prezes Maksymiuk w  związku  z  tym  nawiązuję  do  tego  co  pan 

Prezes w  prasie mówił  tyle  o  partnerstwie  publicznoprywatnym,  o  filozofii  dialogu. 

Nie wiem czy nie jest to w tej sytuacji sposób na to aby pokazać jak nie należy tego 

dialogu prowadzić. Ta sytuacja dotycząca ustalenia taryf w bieżącym roku oczywiście 

myślę, że przez większość Rady zostanie przyjęta ale wydaje mi się,  że podwyżka 

wody w 2004 roku o 8,5% oraz w 2005 r. o 5,5% było to nadużyciem ze strony SNG 

i w związku z tym stawia to w przyszłości wątpliwość debaty o podwyżkach cen wody 

i  jak  powiedziałem  na  wstępie  uważam,  że  to  tylko  utrudni  takie  dyskusje 

w następnych latach. Dziękuję.
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SZCZEPAN LEWNA – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Dwa  słowa odniesienia  do  tego  co  był  uprzejmy powiedzieć  pan  radny Głogowski. 

Jak  Państwo  wiecie  wszyscy  od  mniej  więcej  od  połowy  roku  2005  rozpoczął 

działalność,  praktycznie  działalność  bo  powołany  chyba  był  od  początku  roku, 

rozpoczęła działalność Gdańska Infrastruktura WodnoŚciekowa. Nowa spółka, która 

przejęła w zamian za miasto własność i opiekę nad infrastrukturą wodnościekową. 

Ta spółka opracowała i zaczyna wdrażać projekt modernizacji infrastruktury z dużym 

użyciem  środków  unijnych,  własnych  ale  też  unijnych.  To  jest  główny  powód,  dla 

którego w tym roku były możliwe oszczędności. To prawda, że nie będą one zawsze, 

że  zmiana  struktury  przedsiębiorstw  realizujących  zadania  gminy  w  zakresie 

gospodarki wodnościekowej nie będą w nieskończoność umożliwiały pozostawanie 

cen  na  nie  zmienionym  poziomie  ale  w  tym  roku  taka  możliwość  istniała  i  to  jest 

główny powód, dla którego to się udało. Dziękuję. 

radny EUGENIUSZ GŁOGOWSKI 

Ponieważ pan Prezydent nie ustosunkował się do mojego zapytania dotyczącego tej 

ceny kalkulacji te 7,35 zł. Czy można o większe uzasadnienie tej kalkulacji ceny. 

SZCZEPAN LEWNA – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Za  chwilę  poproszę  przedstawiciela  SNG  aby  jeszcze  bardziej  szczegółowo  to 

wyjaśnił. Natomiast chcę zwrócić uwagę, że to  jest kwestia odczytu i rozliczenia,  to 

nie  jest  kartka  papieru  i  przyjście  pracownika.  To  jest  o  wiele  więcej,  to  jest 

indywidualna  umowa,  to  jest  indywidualne  konto,  które musi  tam  być  przenoszone 

i utrzymywane,  to są m.in.  te kartki papieru, to są ci pracownicy, którzy chodzą  itd. 

Koszty  dojazdu  czy  dowozu  tych  pracowników.  Jeśli  pan  radny  sobie  życzy  a  pan 

Przewodniczący pozwoli to dwa słowa wyjaśnienia ze strony SNG. 

ZBIGNIEW MAKSYMIUK – Prezes SNG S.A. 

Dzień dobry Państwu. 

Jeżeli chodzi generalnie o tę wypowiedź dlaczego nie prosimy o podniesienie taryfy, 

proszę Państwa ja myślę, że to jest sukces nas wszystkich i odwrotnie uważam, że to 

jest  dobry  przykład  partnerstwa  publicznoprywatnego  kiedy  od  wielu  lat  naszym, 

mogę  powiedzieć,  marzeniem  było  to  żeby  móc  zaproponować  nie  podnoszenie 

taryfy i w tym roku po raz pierwszy okazało się, że to jest możliwe z wielu powodów.
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Część z nich oczywiście pan Prezydent Lewna wymienił ale z powodu bardzo niskiej 

inflacji,  z  powodu  coraz  wolniejszego  spadku  zużycia  a  najważniejsze  z  powodu 

powołania  GIWKu.  Ponieważ  optymistycznie  zakładamy  i  wierzymy,  że  projekt 

europejski zostanie zaakceptowany no to sami Państwo się zgodzą, że nie ma sensu 

w  tej  chwili  przewidywania  nakładów  na  remonty  obiektów,  które  będą  za  rok 

modernizowane. Tak że tutaj nie ma żadnych ukrytych intencji, po prostu jest okazja 

i  z  tej okazji myśmy bardzo skrzętnie skorzystali nie mówiąc o  tym, że od wielu  lat 

SNG prowadzi zaawansowane programy optymalizacji  kosztów  i właśnie efekt  tych 

kilku lat pozwolił w  tym roku na  taką sytuację. Jeżeli chodzi o czytanie wodomierzy 

indywidualnych  i  tą skalkulowaną opłatę 7,35  ja chciałbym zwrócić Państwa uwagę 

również  na  fakt,  że  znowelizowana  ustawa  o  zbiorowym  zaopatrzeniu  w  wodę 

i odprowadzaniu ścieków wyraźnie mówi o  tym, że po pierwsze – muszą być dwie 

umowy  dla  możliwości  czytania  indywidualnych  wodomierzy  w  budownictwie 

wielolokalowym czyli pierwsza  i podstawowa  to  jest umowa na sprzedaż usługi, na 

wodomierzu  głównym  podpisana  z  zarządcą  administratorem,  który  ma  z  kolei 

obowiązek  zapewnić  podpisanie  umów  z  lokatorami  czy  użytkownikami  tych  lokali, 

które są umowami na rozliczenie według tych lokalnych wodomierzy. Również co jest 

istotne,  że  ustawa  mówi  jednoznacznie  o  tym,  że  w  umowie  z  administratorem 

zarządcą  jest  on  zobowiązany  do  pokrycia  wszelkich  różnic  między  odczytem 

wodomierza  głównego a  nie  odczytanymi  czy  inaczej  wskazującymi wodomierzami 

mieszkaniowymi.  Tak  że  z  tego  punktu  widzenia  nie  jest  to  wcale  takie  proste 

przedsięwzięcie,  że  my  będziemy  od  jutra  podpisywać  umowy  z  najemcami  czy 

użytkownikami,  czy  z  lokatorami  dlatego,  że  musi  to  być  inicjatywa  administratora 

zarządcy,  który ma  określone  nowe  obowiązki.  I  teraz  kwestia  kto  odczyta  i  za  ile 

odczyta  wodomierz  mieszkaniowy  jest  kwestią  otwartą.  To  może  zrobić  każdy. 

Proszę  również przypomnieć sobie,  że do  tej pory w budynkach np. spółdzielczych 

jest  realizowany  taki  sposób  wzajemnych  odczytów,  że  mogą  to  być  złożone 

telefoniczną drogą, mogą to być karteczki wrzucone gdzieś do skrzynki w spółdzielni. 

Tak że są zwyczajowe metody, które są dużo tańsze niż umowa podpisana z firmą, 

która przyjdzie i będzie odczytywać. My nie jesteśmy powołani  i nie mamy struktury 

w  tej  chwili przygotowanej do  tego żeby czytać wielokrotnie więcej wodomierzy niż 

czytamy.  W  tej  chwili  jest  określona  ilość  wodomierzy  głównych  natomiast  ilość 

wodomierzy mieszkaniowych jest prawdopodobnie 3,4 razy większa od tych, którymi 

my dzisiaj zarządzamy, więc nie dyskutuję z tym czy skalkulowana przez nas usługa
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jest droga czy tania. Na pewno my nie jesteśmy dzisiaj wyspecjalizowaną, tanią firmą 

do czytania masowego wodomierzy mieszkaniowych. To nie jest po prostu na dzisiaj 

nasza  specjalność.  Natomiast  oczywiście,  że    ta  kalkulacja  na  7,35  jest  kalkulacją 

rzetelną. Na nią się składa szereg pozycji  tak  jak np. papier na  fakturę  to  jest 3,01 

grosza, papier na przelew, wydruk  faktury – 8 groszy, wydruk przelewu – 8 groszy, 

koperta  –  18 groszy,  koszty wysyłki  itd.  Jeżeli  byśmy  chcieli  porównać  nasz  koszt 

skalkulowany w ten sposób z kosztem firmy, która nie wiem zawodowo zajmuje się 

czytaniem tysięcy wodomierzy, nie wykluczam, że ten koszt będzie niższy. Natomiast 

również  chciałbym  zwrócić  uwagę,  że  ani  lokator,  ani  zarządca  nie ma  obowiązku 

podpisania z nami umowy na  tą usługę, może podpisać  tą umowę z każdym innym 

podmiotem lub na dotychczasowych zasadach i ją prowadzić. 

radna ZOFIA GOSZ 

Krótkie pytanie. Ponieważ pana Dyrektora nie było na Komisji Polityki Gospodarczej 

i Morskiej, byli tam ludzie trochę niżej stojący na stanowiskach i nie byli odważni się 

wypowiadać jednoznacznie, mam jedno pytanie. Ja zapytałam na Komisji i powtórzę 

to w tej chwili – jaka będzie podwyżka w przyszłym roku dla nowej Rady, która może 

już  jest  w  zamyśle  z  tego  powodu,  że  w  tym  roku  podwyżki  nie  ma?    Na  ilu 

procentach  podwyżki  to  się może  utrzymać?  Ja wiem,  że można wymyślić  tysiące 

sposobów i powodów, że np. będzie 10% czy 15% wzrostu ale ekonomiści też umieją 

myśleć bo dla mnie, nie chcę tu wnikać w to co mówił pan Głogowski ale ja to samo 

zauważyłam. Dla mnie po prostu jest to niejasne bo nie ma prognozy pokazanej jak 

to będzie w następnych latach. Powinna być prognoza wzrostu cen, czy w prognozie, 

która była kiedyś robiona było w tym roku zero i prosiłabym się króciutko odnieść jak 

to  się  ma  z  prognozą,  jaką  prognozę  planuje  się  na  przyszły  rok  i  jak  to  było 

w prognozie, ja wiem że kilkuletniej przedtem planowanej, ten obecny rok i przyszły. 

Dziękuję. 

SZCZEPAN LEWNA – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Odpowiedź  na  pytanie  pani  radnej  Gosz  brzmi  następująco:  nie  ma  wieloletnich 

prognoz cen na wodę i ścieki. Cena na wodę i ścieki zresztą zgodnie z ustawą jest 

obliczana  wg  kosztów  uzasadnionych  i  przedkładana  co  roku,  natomiast  chcę 

jeszcze  raz podkreślić,  zrobił  to  już pan Prezes Maksymiuk, brak podwyżek na  rok 

2006 w stosunku do roku 2005 nie jest zamiataniem pod dywan, nie jest odłożeniem
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płatności na później. Ja nie potrafię teraz powiedzieć czy w przyszłym roku będzie 5, 

czy  3,  czy  2,  czy  0  dlatego  że  zależy  to  od  bardzo wielu  czynników,  m.in.  np.  od 

wykonania albo nie wykonania przewidywanego spadku zużycia, jeden z elementów 

nie  przewidywalny  w  tej  chwili,  spadku  albo  braku  spadku  cen  paliwa  i  energii 

elektrycznej. Wróżenie jest z fusów. Natomiast chcę zapewnić, że brak podwyżki nie 

jest  odłożeniem  dzisiejszych  kosztów  przewidywanych  na  2006  rok  kosztów  na 

przyszłość. Dziękuję. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? 

za    14 

przeciw    0 

wstrzymało się    3 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a 

UCHWAŁĘ NR XLV/1569/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku 

W  SPRAWIE  ZATWIERDZENIA  TARYFY  OBOWIĄZUJĄCEJ 

NA  TERENIE  MIASTA  GDAŃSKA  DLA  ODBIORCÓW  USŁUG 

ŚWIADCZONYCH  PRZEZ  SAUR  NEPTUN  GDAŃSK  S.A. 

W  GDAŃSKU  W  ZAKRESIE  ZBIOROWEGO  ZAOPATRZENIA 

W WODĘ  I ZBIOROWEGO ODPROWADZANIA ŚCIEKÓW 

Uchwała stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu.
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25)  ZMIENIAJĄCA  UCHWAŁĘ  RADY  MIASTA  GDAŃSKA 
NR  XXIX/936/04  Z  DNIA  28  PAŹDZIERNIKA  2004  ROKU W  SPRAWIE 
USTALENIA  ZASAD  TARYFOWYCH  ORAZ  CEN  ZA  PRZEJAZDY 
ŚRODKAMI  GMINNEGO  TRANSPORTU  ZBIOROWEGO 
(DRUK NR 1688) 

ANTONI SZCZYT – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Zreferował projekt uchwały tak jak w druku 1688. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 

Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej – opinia pozytywna. 

Komisja Budżetowa – opinia pozytywna. 

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? 

za    20 

przeciw    0 

wstrzymał się    1 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a 

UCHWAŁĘ NR XLV/1570/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku 

ZMIENIAJĄCĄ  UCHWAŁĘ  RADY  MIASTA  GDAŃSKA 
NR XXIX/936/04 Z DNIA 28 PAŹDZIERNIKA 2004 ROKU W SPRAWIE 
USTALENIA  ZASAD  TARYFOWYCH  ORAZ  CEN  ZA  PRZEJAZDY 
ŚRODKAMI GMINNEGO TRANSPORTU ZBIOROWEGO 

Uchwała stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 

Przerwa do godz. 14,oo. Na dole przypominam jest posiłek. 

Przewodniczący Komisji Edukacji Tomasz Sowiński przypomina o Komisji Edukacji, 

która się w tej chwili zbiera.
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Po przerwie 

26)  PRZYJĘCIA  PROGRAMÓW  SZCZEGÓŁOWYCH  POD  NAZWĄ 
„ PROGRAMY  PROMOCJI  ZDROWIA  I  PRZECIWDZIAŁANIA 
WYBRANYM  CHOROBOM  SPOŁECZNYM”   WRAZ  ZE  ŚRODKAMI 
FINANSOWYMI  PRZEZNACZONYMI  NA  REALIZACJĘ 
POSZCZEGÓLNYCH  PROGRAMÓW  ZAWARTYCH  W  RAMACH 
„ PROGRAMU  PRZECIWDZIAŁANIA  WYBRANYM  CHOROBOM 
SPOŁECZNYM W GDAŃSKU NA LATA 2004 – 2006”   (DRUK NR 1664) 

WALDEMAR NOCNY – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Proszę Państwa. 

W  tym  dziale,  który  dotyczy  w  zasadzie  polityki  społecznej  chciałbym  żeby 

prezentowały poszczególne osoby, które będą prezentowały poszczególne projekty, 

przygotowywały,  jakby  bezpośrednio  odpowiedzialne  były  za  przygotowanie 

ostatecznej  formy  stąd  będę  prosił  żeby  te  osoby  referowały  Państwu  w  sposób 

krótki,  logiczny,  precyzyjny  i  odpowiadały  na  pytania,  które  mogą  się  pojawić. 

Dziękuję. 

JANINA MAŃKO – Kierownik Referatu Profilaktyki i Promocji Zdrowia 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. 

Wnoszę  prośbę  o  przyjęcie  uchwały  dotyczącej  programu  przeciwdziałania 

wybranym chorobom społecznym w Gdańsku w latach 20042006. Kończymy 3letni 

okres pewnego ukierunkowania, w stosunku do ubiegłego roku wprowadzamy cztery 

zmiany,  które  widoczne  są  w  naszym  zarysie  zadań  szczegółowych,  mianowicie 

wprowadzamy w punkcie 3 – wyszczepianie przeciw grypie szczególnie u osób po 60 

roku życia. Tych, które są osłabione, są narażone na bardzo małą odporność i gdzie 

możemy  również  ludziom z  pewnych grup  społecznych nisko  uposażonych w  jakiś 

sposób  pomóc.  Następnie  –  profilaktycznodiagnostyczny  program  pomocy 

psychiatrycznej skierowany do osób po 50 roku życia. To jest z pewnością problem 

bardzo ważny. Raz, że wkomponowujemy się w strategię spraw społecznych a dwa, 

że  problemy  jakie  istnieją  z  chorobami  społecznymi  typu  Altzcheimer  czy  też
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schizofrenia  mamy  w  tej  chwili  już  bardzo  duże  odgłosy  ze  strony  społeczeństwa. 

Wymagają wielkiego wsparcia jeśli chodzi o Urząd. 

I  jeszcze  program  powstawania  osteoporozy  czyli  zapobiegania  i  wprowadzania 

profilaktyki bo niestety zarówno u osób starszych jak i nawet już w wieku lat 30 kilku 

tryb  życia  jaki  prowadzimy,  powoduje  właśnie  niestety  degradację  tego  rodzaju 

organizmu. 

Na programy profilaktyczne w 2006 roku przeznaczamy 1.896.094 zł . 

Przepraszam zapomniałam o punkcie 4 nowym mianowicie doposażanie dziecięcych 

oddziałów  ratunkowych  w  aparaturę,  która  daje  nam  pełną  profilaktykę  wczesnej 

diagnozy  wykrywania  tego  co  możemy  na  początku  ocenić  i  wprowadzić.  Tak  że 

zgodnie  zarówno  ze  strategią  spraw  społecznych  jak  i  programem  „Zdrowy 

Gdańszczanin” wkomponowujemy się z tym programem na rok 2006. Dziękuję. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 

Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia – opinia pozytywna. 

radna ZOFIA GOSZ 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. 

Ja  dyskutowałam  już  na  dwóch  gremiach  ale  mam  tylko  konkretne  pytanie  i  będę 

miała  dwie  prośby  o  autopoprawkę.  Mianowicie  proszę  mi  powiedzieć  jak  będzie 

wydawane 110 tyś. na wyszczepianie po grypie. Po pierwsze – w jaki sposób będzie 

nabór ludzi do wyszczepiania po 60 roku życia żeby  tyle ludzi nabrać bo  to  jest po 

1600  osób  trzeba  co  najmniej    znaleźć  chętnych,  czy  będzie  to  zakup w  hurtowni 

leków  np.  w  zakładzie  farmaceutycznym  i  przekazanie  do  szpitali  czy  przychodni 

i czy  to będzie  jeden punkt w Gdańsku, czy w każdej przychodni i w  jaki sposób  to 

będzie  kontrolowane,  że  ci  ludzie  zostali  wyszczepieni  bo  ja  uważam,  że  jednak 

miasto  samo nie weźmie  strzykawki  i  nie będzie  zaszczepiać  tych  ludzi  bo  swoich 

ZOZów nie ma. Czy będzie przetarg na to, kto zrobi taniej bo ja słyszałam, że 8 zł za 

samo zrobienie zastrzyku mamy zapłacić czyli 1/3 tego co kosztuje szczepionka. Mój 

wniosek był taki żeby to był w ogóle dla wszystkich potrzebujących a nie po 60 roku 

życia ale wiem, że dzisiaj nic nie zmienię. 

Następne moje pytanie to jest jeszcze dotyczące tej osteoporozy. Wnioskowałam, nie 

przeszło  to,  żeby  na  osteoporozę  zwiększyć  pieniądze  kosztem  wyszczepiania  na 

grypę  ponieważ  tak  jak  potwierdzili  inni  uczestnicy  danego  spotkania  w  tej  chwili
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dzieci  chorują  na  osteoporozę  i  jest  to  zatrważające.  Niestety  nie  przeszło  to 

i  w  związku  z  tym  ja  uważam,  że  jeżeli  nie  teraz  to  przy  najbliższych  dochodach 

wyższych  jak  będą  chociażby  zwiększyć  o  dalsze  40  tyś.  i  zrobić  badanie 

przesiewowe wśród pewnej grupy dzieci czyli tzw. Pilotażowe. 

Następna  sprawa,  która  bardzo mnie  niepokoi  to  jest  doposażenie  tych  oddziałów 

ratunkowych. Tu mówię do pana Prezydenta żeby pan zbadał czy przypadkiem nie 

wpadnie pan w pułapkę, że nie jest to zadanie gminy bo jeżeliby Rada Miasta tak jak 

konsultowałam w gremiach,  to  uchwaliła wyraźnie  jako doposażenie  dodatkowe do 

zadań Marszałka albo Wojewody i zapisała to, to my możemy dofinansować pewne 

zadania,  natomiast  tutaj  nie  wiadomo  kogo  my  dofinansowujemy,  czyje  to  są 

zadania.  I  teraz  ja  mam  wniosek  jeszcze  jeden  mianowicie  żeby  w  medycynie 

szkolnej  na  stronie  1  gdzie  pisze  „edukacja  na  temat  zaburzeń  odżywiania”  żeby 

zamiast  „zaburzeń” bo  to  jest ważniejsze na temat  „jakości odżywiania” czyli mówić 

jak  powinno  się  odżywiać  żeby  nie  mieć  osteoporozy.  Zaburzeniami  odżywiania 

zajmuje  się Gdańskie Centrum  i Gdańskie Centrum  z  pieniędzy  alkoholowych  robi 

badania  i  leczy  anoreksję,  bulimię  i  to  są  zaburzenia  odżywiania.  Tutaj  mu  znowu 

dajemy komu innemu więc proszę panie Prezydencie gdyby to pan miał odwagę i nie 

przeszkadzałoby  to  a  jest  to  samo  a  jest  to  szersze  i  daje  to  jakiś  efekt  na  temat 

jakości  odżywiania  czy  na  temat  prawidłowości  odżywiania.  To  by  było  bardzo 

ważne. Jeżeli są ludzie na ten temat to  jest to konieczne żeby mówić jak dzieci czy 

młodzież ma się odżywiać bo z tego powstają choroby. 

Jeszcze jedno panie Prezydencie proszę zbadać program diagnostyczny w kierunku 

skuteczności  gruźlicy  wykrywania.  Ja  dostałam  swego  czasu  jak  pan  był 

Naczelnikiem  jeszcze w drugiej  kadencji  pod  koniec,  informację  z Wydziału Spraw 

Społecznych  i  Zdrowia,  wtedy  pani  doktor  Paśnik  była  szefem,  że  gruźlica  jest 

zadaniem Wojewody. Mam to na piśmie, mogę to dostarczyć. Powołali się na przepis 

prawny  i  teraz znowu  jeżeli  tak by było,  że gruźlica  jest  zadaniem Wojewody a nie 

gminy,  to my możemy dofinansować  jeżeli mamy dane,  że  jest  za mało  pieniędzy, 

że Narodowy Fundusz czy państwo nie finansuje ale musimy to zapisać w uchwale, 

że jest to dofinansowanie ponad to lub pewnej grupy osób, które Narodowy Fundusz 

czy inne źródła nie dofinansowywują. Na to chcę zwrócić uwagę, mówiłam o tym nie 

po  raz  pierwszy,  nikogo  tutaj  nie  atakuję,  tylko  ja  to  zgłaszam  na  wszystkich 

gremiach  i  nawet  nikt  mi  nie  odpowie  bo  gdyby  pani  Kierownik  Mańko  dzisiaj  mi 

odpowiedziała, pani radna czy obojętnie jak,  ja sprawdziłam, nie ma pani racji, w tej
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chwili  jest  to zadanie własne gminy, nie byłoby pytań  tylko dlaczego są  te pytania. 

Dlatego, że jak np. tu znowu muszę powiedzieć, w innym pionie, który Prezydent jest 

często na naszych spotkaniach czy jego ludzie zapisują sobie wszelkie wątpliwości, 

udzielają  informacji  na  sesji.  Tutaj  tego  nie  ma,  dlatego  to  zgłaszam.  Dziękuję 

bardzo. 

JANINA MAŃKO – Kierownik Referatu Profilaktyki i Promocji Zdrowia 

Proszę  Państwa.  Zacznę  od  pierwszego  punktu,  od  tytułu  :  edukacja  na  temat 

zaburzeń  odżywiania  –  to  jest  nazewnictwo,  które  zostało  przyjęte  przez  grupę 

specjalistów  zespołu,  który  został  powołany  jako  zespół  doradczoopiniujący  przy 

panu  Prezydencie  Miasta.  Są  to  specjaliści  pediatrii,  onkologii,  kardiologii.  Są  to 

wybitni  specjaliści,  którzy po prostu zaakceptowali  ten  typ nazewnictwa. Wydaje mi 

się, biorąc pod uwagę również moją wiedzę, że nie powinno tu być żadnych więcej 

problemów. 

Sprawa  gruźlicy  –  w  ubiegłym  roku  po  raz  pierwszy  przygotowaliśmy  ten  program 

i nawet  jeśli byłoby  to zadaniem Wojewody  to chciałam Państwu powiedzieć,  że  to 

jest przysłowiowy strzał w dziesiątkę, ponieważ wyniki po pierwszym roku okazały się 

wprost  niewiarygodne.  Jest  taka  zachorowalność  wśród  młodzieży,  szczególnie 

akademickiej  jak  również  ludzi  między  20  a  40  rokiem  życia,  że  przeznaczenie 

i kontynuacja na ten rok da nam dopiero wyniki po tych 2 latach jako dokument, który 

miasto będzie mogło przedstawić. 

Kwestia  wyszczepiania  ludzi  po  60  roku  życia  –  jesteśmy  w  stanie  wyszczepić 

wszystkich  ludzi  w  tym  wieku  ale mamy możliwość współpracy  z MOPSem,  który 

nam na pewno bardzo  tutaj  pomoże w doborze  ludzi,  którzy  nie mogą  sobie na  to 

pozwolić.  W  związku  z  tym  będziemy  mieć  bardzo  dokładne  dane  ile  tych  ludzi 

będzie.  Oczywiście  będzie  przetarg,  nie  miasto  to  będzie  robiło  tylko  jednostka 

zorganizowana, medyczna i nie sądzę żeby były tu jakiekolwiek problemy. 

I  odnośnie  doposażenia  oddziałów  ratunkowych  –  chciałabym  Państwu  bardzo 

mocno  powiedzieć,  że  od  tej  wczesnej  diagnozy  tzw.  profilaktyki  diagnostycznej 

w danym momencie przyjęcia szczególnie małego pacjenta, właściwie decyduje się 

potem sprawa jego zdrowia lub życia.
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radna MONIKA TOMASZEWSKA 

Szanowni Państwo. 

My  program  profilaktyki  w  zakresie  przeciwdziałania  wybranym  chorobom 

społecznym  przyjmujemy  nie  po  raz  pierwszy,  przyjmujemy  co  roku  z  tym, 

że  w  każdym  roku  ustalamy  określone  priorytety,  które  chcemy  realizować.  Tym 

niekwestionowanym zawsze priorytetem  jest medycyna szkolna,  jak Państwo widzą 

ona  również  została  utrzymana  i  w  tym  programie.  Natomiast  chcę  Państwa 

zapewnić,  że  oczywiście  nie  urzędnicy  będą  szczepić  pacjentów  i  nigdy  nie  było 

takiego precedensu, że urzędnicy uzbrajali się w strzykawki i wychodzili na miasto i 

łapali  że  tak  się  wyrażę  pacjentów.  Zawsze  było  to  tak,  że  ogłaszaliśmy  konkurs, 

który był adresowany do placówek służby zdrowia, również i do szpitali, czyli mówiąc 

krótko tych placówek medycznych, które mają ku temu predyspozycje i zawsze to się 

odbywało  na  zasadzie  rozstrzygnięcia  konkursu  ofert.  Natomiast  w  zeszłym  roku 

pojawiła się sugestia, że niektóre medykamenty powinny być zakupowane centralnie 

czyli mówiąc  krótko  jednak  przez Urząd.  Dlaczego? Dlatego,  że  pojawiły  się  duże 

rozbieżności  co  do  ceny  leków,  które  sugerowały,  że  w  dziwny  sposób  jedna 

przychodnia na tym samym terytorium kupuje dwa razy drożej a innej udaje się dwa 

razy  taniej. W związku z  tym nie  jest wykluczone, że w tym roku właśnie będziemy 

dokonywali  zakupów  centralnie,  natomiast  usługę  zawsze  będzie  realizowała 

profesjonalna placówka służby zdrowia. 

radna ZOFIA GOSZ 

Ja króciutko. Oczywiście, że tego nie będzie robił urzędnik ale pani Przewodnicząca 

zapomniała, że mamy dwa zakłady opieki publiczne. Ja myślałam o  tych zakładach 

opieki zdrowotnej. 

Druga sprawa – też chyba pani Kierownik Mańko powiedziała, że myśmy dotychczas 

nie wyszczepiali  nikogo  na grypę,  to  jest  nowość,  więc w  związku  z  tym  ta  druga, 

moje wyjaśnienie dla mnie też nie jest adekwatne. 

Proszę  Państwa,  ja  się  zgadzam,  że  jedna  jednostka  ma  na  grypę  droższe 

szczepionki, inna tańsze. Po prostu są szczepionki po 30 – 35 zł i one mają bardzo 

niską skuteczność, i są szczepionki po 60 zł, które mają prawie 100% skuteczność. 

To się aż prosi żeby zakupić te szczepionki o wysokiej skuteczności, nie tej, którą na 

Komisji powiedziano, że to będzie 35 zł.
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Jeszcze co do tego odżywiania. Ja bym była bardzo zadowolona panie Prezydencie 

gdyby pani Kierownik nie powoływała się na  lekarzy  i na Radę,    tylko na diagnozę, 

jaka jest wśród dzieci i młodzieży. Diagnozy nie mamy, nie ma tu ani słowa o tym jak 

ubiegłoroczną sprawę myśmy wykonali,  to znaczy, że  jak, przepraszam, proszę się 

nie  obrazić,  jak  miastu  ktoś  nie  powie,  że  to  trzeba  zrobić  bo  diagnozy  nie  ma. 

Naprawdę  wnioskuję  o  diagnozę  jakąkolwiek  w  tym  zakresie  ponieważ  my  w  tej 

chwili  robimy  to w ciemno, ale bardzo dobrze,  że  robimy. Natomiast bardzo  jestem 

wdzięczna, że program diagnozowania wad postawy wśród dzieci  i młodzieży oraz 

nauczanie samobadania piersi wśród dziewcząt po prostu nadal jest realizowane bo 

to jest mój ubiegłoroczny wywalczony wniosek na Komisji Zdrowia i na sesji. Dobrze, 

że  jest  nadal  kontynuowany,  że  chociaż  przydałam  się  na  cokolwiek.  Dziękuję 

bardzo. 

JANINA MAŃKO – Kierownik Referatu Profilaktyki i Promocji Zdrowia 

Ja chciałabym tylko rozwiać wątpliwości jeszcze pani radnej mianowicie rzeczywiście 

jeśli chodzi o przetarg na szczepionki to muszę powiedzieć, że z tego co pamiętam 

słyszałam  dwa  lata  temu  była  świetna  cena  wynegocjowana  bo  20  kilka  zł  razem 

z  usługą  medyczną.  Tak  że  proszę  się  nie  obawiać  na  pewno  tutaj  nie  będzie 

żadnych problemów. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? 

za    20 

przeciw    1 

wstrzymał się    0 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a 

UCHWAŁĘ NR XLV/1571/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku
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W  SPRAWIE  PRZYJĘCIA  PROGRAMÓW  SZCZEGÓŁOWYCH  POD 
NAZWĄ „ PROGRAMY PROMOCJI ZDROWIA I PRZECIWDZIAŁANIA 
WYBRANYM  CHOROBOM  SPOŁECZNYM”   WRAZ  ZE  ŚRODKAMI 
FINANSOWYMI  PRZEZNACZONYMI  NA  REALIZACJĘ 
POSZCZEGÓLNYCH  PROGRAMÓW  ZAWARTYCH  W  RAMACH 
„ PROGRAMU  PRZECIWDZIAŁANIA  WYBRANYM  CHOROBOM 
SPOŁECZNYM W GDAŃSKU NA LATA 2004 – 2006” 

Uchwała stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu. 

27)  ZMIENIAJĄCA UCHWAŁĘ RADY MIASTA GDAŃSKA W SPRAWIE 
PRZYJĘCIA  „GMINNEGO  PROGRAMU  PROFILAKTYKI 
I ROZWIĄZYWANIA PROBLEMÓW ALKOHOLOWYCH W GDAŃSKU NA 
2005 ROK”      (DRUK NR 1678+AUTOPOPRAWKA) 

WALDEMAR NOCNY – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Proszę Państwa. 

Dwie  następne  uchwały  chciałbym  żeby  zreferowała  pani  inspektor 

Edyta Rul vel Sochacz, która przygotowywała te uchwały do negocjacji. 

EDYTA RUL VEL SOCHACZ – Wydział Spraw Społecznych 

Dzień dobry. Chciałabym poprosić Państwa radnych o uwagę. Chdzi o druk najpierw 

1678.  Jest  to  uchwała  zmieniająca  uchwałę  Rady  Miasta  Gdańska  w  sprawie 

przyjęcia  „Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 

Alkoholowych  w  Gdańsku  na  2005  rok”.  Zmiana  dotyczy  zwiększenia  środków  ze 

względu  na  zwiększenie  kwoty  wpływów  pochodzących  z  zezwoleń  na  sprzedaż 

napojów  alkoholowych.  Jest  to  kwota  w  wysokości  489.132,70  zł.  Środki  zostały 

przeznaczone na następujące zadania: na zadanie związane z dożywianiem dzieci 

i młodzieży,  które uczestniczą w zajęciach socjoterapeutycznych oraz opiekuńczo
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wychowawczych  jak  również  doposażenie  świetlic  profilaktycznych  i  socjo 

terapeutycznych  oraz  na  zakup  inwestycyjny,  który  będzie  wykorzystywany 

oczywiście na drodze konkursu będzie ten zakup inwestycyjny zadysponowany przez 

organizację  pozarządową,  która  realizuje  zadania  z  zakresu  profilaktyki 

i rozwiązywania problemów alkoholowych. Dziękuję. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 

Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia – opiniowała pozytywnie z poprawką. 

Mam tu do pani Przewodniczącej pytanie, czy ta poprawka jest do przegłosowania? 

radna MONIKA TOMASZEWSKA – Przewodnicząca Komisji SSiOZ 

To  nie  jest  poprawka  merytoryczna.  To  jest  kwestia  jakby  tylko  sprecyzowania, 

że  środek  inwestycyjny,  który  zostaje  zakupiony  z  tej  puli  pieniędzy,  będzie 

zakupiony przez Urząd na rzecz organizacji pożytku publicznego. Chodziło o to aby 

rozwiać  wątpliwości,  które  pojawiły  się  na  Komisji  czy  środek,  czy  ten  zakup 

inwestycyjny wprost będzie na rzecz tej organizacji, czy będzie na rzecz Urzędu. I ta 

zmiana sprowadza się do propozycji  zmiany nazwy a nie  ingeruje  jakby w meritum 

sprawy co do zasadności zakupu tego środka inwestycyjnego. 

WALDEMAR NOCNY – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Chciałbym  zapewnić,  że  środek  ten  będzie  zakupiony,  będzie  własnością  miasta 

i  użyczony  w  drodze  konkursu  organizacji  pozarządowej  czyli  cały  czas  to  będzie 

własność miasta i  tylko dla  takich celów będzie udostępniony  jeśli  to będzie służyło 

miastu. 

radna MONIKA TOMASZEWSKA – Przewodnicząca Komisji SSiOZ 

W  takim  razie  panie  Prezydencie  prosiłabym  o  przychylenie  się  co  do  pewnej 

stylistyki zaproponowanej przez Komisję. Ona nie wprowadza  zmian merytorycznych 

ale  rozwiewa  wątpliwości,  że  zakup  będzie  dokonany  przez  Urząd  i  użyczony 

organizacji pozarządowej. 

WALDEMAR NOCNY – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Całkowicie się przychylamy do tego zapisu. Dziękuję.
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radna ZOFIA GOSZ 

Ja króciutko jeszcze. Chodzi o ten środek transportu, najpierw było 50 tys. Teraz jest 

80  tys.  Są  rozbieżności  bo  wskazana  jest  już  organizacja,  która  ma  to  otrzymać. 

Ja  mam  pytanie,    nie  chcę  nazywać  tej  organizacji  tutaj  bo  pani  Edyta  referująca 

obecnie na Komisji Zdrowia powiedziała, że będzie to na rzecz organizacji, nie jednej 

a  organizacji,  które  będą m.in.  dowoziły  na  terapię,  na  kolonie  czy  na  inne  rzeczy, 

natomiast  na  zespole  ds.  strategii  wskazano  wręcz  fundację,  która  wozi  jak  to 

powiedziano  blisko  przeterminowania  ale  ważne  jeszcze  produkty  i  to  na  całe 

województwo  i Polskę,  nie  tylko  dla Gdańska,  i  że  to  już wiadomo.  To  dwie osoby 

krzyknęły, że już wiedzą więc ja tutaj chcę zwrócić uwagę żeby nikt nam nie zarzucił, 

że  te  inwestycje  zakupujemy  z  tych  środków, mówię  znowu alkoholowych,  żeby  to 

nie było, że są na inne cele  jak na środowiska związane z  tym problemem i naszej 

gminy a nie na  teren całej Polski  i województwa. Tę  fundację wszyscy znają ale  ja 

bardzo ją popieram, ale jeżeli będzie w Gdańsku woziła to możemy jej użyczać, jeżeli 

gdzieś indziej to niestety nie. Dziękuję bardzo. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 

Zgadza się pan Prezydent tak. 

WALDEMAR NOCNY – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Przepraszam  bardzo  ale  żeśmy  jeszcze  nie  zdążyli  omówić  autopoprawki  do  tej 

właśnie uchwały, stąd króciutko jeszcze trzy słowa w tej sprawie. 

EDYTA RUL VEL SOCHACZ – Wydział Spraw Społecznych 

To jest też odpowiedź na pytanie pani Zosi odnośnie rozbieżności co do kwoty. Jeżeli 

chodzi  o  30  tys.  dodatkowe  są  to  środki,  które  pozostały  w  tym  roku  ze  szkoleń. 

Dziękuję bardzo. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały z autopoprawką? 

za    21 

przeciw    0 

wstrzymał się    0
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RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a 

UCHWAŁĘ NR XLV/1572/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku 

ZMIENIAJĄCĄ  UCHWAŁĘ  RADY  MIASTA  GDAŃSKA  W  SPRAWIE 
PRZYJĘCIA  „ GMINNEGO  PROGRAMU  PROFILAKTYKI 
I ROZWIĄZYWANIA PROBLEMÓW ALKOHOLOWYCH W GDAŃSKU 
NA 2005 ROK” 

Uchwała stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu. 

28)  PRZYJĘCIA:  „GMINNEGO  PROGRAMU  PROFILAKTYKI 
I  ROZWIĄZYWANIA  PROBLEMÓW  ALKOHOLOWYCH  W  GDAŃSKU 
NA 2006 ROK”     (DRUK NR 1665+AUTOPOPRAWKA) 

EDYTA RUL VEL SOCHACZ – Wydział Spraw Społecznych 

Szanowna Rado. 

Proszę o uchwalenie „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gdańsku na rok 2006”. Gminny Program uchwalany  jest corocznie 

ponieważ  narzuca  nam  to  zadanie  ustawa  o  wychowaniu  w  trzeźwości 

i  przeciwdziałaniu  alkoholizmowi.  Zadania,  które  są  planowane na  rok  2006  jest  to 

zwiększenie  dostępności  pomocy  terapeutycznej,  rehabilitacyjnej  dla  osób 

uzależnionych  od  alkoholu,  udzielanie  rodzinom,  w  których  występują  problemy 

alkoholowe  pomocy  psychospołecznej  i  prawnej  a  w  szczególności  ochrony  przed 

przemocą  w  rodzinie,  prowadzenie  profilaktycznej  działalności  informacyjnej
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i edukacyjnej w zakresie rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania 

narkomanii  w  szczególności  dla  dzieci  i  młodzieży,  w  tym  prowadzenie 

pozalekcyjnych zajęć sportowych i kulturalnych a także działań na rzecz dożywiania 

dzieci  uczestniczących  w  pozalekcyjnych  programach  opiekuńczowychowawczych 

i socjoterapeutycznych. Kolejne zadanie jest to wspomaganie działalności instytucji, 

stowarzyszeń  i  osób  fizycznych  służącej  rozwiązywaniu  problemów  alkoholowych 

i  narkomanii,  następnie  prowadzenie  kontroli  zasad  i  warunków  korzystania 

z  zezwoleń  na  prowadzenie  sprzedaży  napojów  alkoholowych,  podejmowanie 

interwencji w związku z naruszeniem przepisów ustawy o wychowaniu w trzeźwości, 

przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Chodzi o sprzedaż alkoholu osobom nieletnim oraz 

reklamę  alkoholu,  oraz  wspomaganie  prac  Miejskiej  Komisji  Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych. 

Jeszcze chciałam dodać, że jest wprowadzona autopoprawka. Tutaj w druku 1665 są 

zapisane środki nie wygasające.  Zostały one wykreślone i stąd ta autopoprawka. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
Opiniowała Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia – opinia pozytywna. 

radna ZOFIA GOSZ 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. 
Faktycznie dzisiaj rano była króciutka Komisja i opinia jest pozytywna. Ja natomiast 

zostałam  zobowiązana  miesiąc  temu  prawie  przez  panią  Przewodniczącą 

Tomaszewską  żebym  zasięgnęła  opinii  ekspertów  z  zewnątrz,  spoza  Gdańska 

i z Gdańska również ale nie podlegających w żaden sposób panu Prezydentowi czyli 

zupełnie  obiektywnych.  Ja  to  zrobiłam,  nie  odniosło  to  żadnego  skutku  i  wielki  ból 

z  tego prawdopodobnie czuje  ta osoba, która pracowała,  jeszcze dostała po głowie 

bardzo  mocno  na  Komisji  Zdrowia.  Uważam,  że  pan  Przewodniczący  chociaż 

powinien ją przeprosić bo to było bardzo niestosowne. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
Ale kogo pani radna?
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radna ZOFIA GOSZ 

Ja nie będę tego w tej chwili rozwijała, mówię merytorycznie. 

I  teraz  proszę  Państwa  ta  osoba  dzisiaj  przedłożyła  swoją  opinię  już  drugi  raz  na 

piśmie, ona też nie została ujawniona na Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia. Miała 

ta osoba, to jest pani biegła sądowa i specjalista terapii uzależnień z Wojewódzkiego 

Ośrodka Terapii Uzależnienia i Współuzależnienia z uprawnieniami, po prostu miała 

się  ustosunkować  do  tych  nowości,  które  się  proponuje  a  mianowicie  utworzenia 

dwóch  poradni  terapii  uzależnienia  od  alkoholu  w  Gdańskim  Centrum  Profilaktyki. 

Napisała swoje wątpliwości i napisała, która ustawa nakazuje jakie mieć kwalifikacje 

natomiast na podstawie tej interpelacji, którą pan Prezydent podpisał o kwalifikacjach 

wyraźnie wynika, chyba że źle podali, że nikt takowych kwalifikacji nie posiada, czyli 

chociażby z tego powodu nie mogą być tam dwie poradnie. Zresztą, jak ta pani tutaj 

ekspert pisze, poradni jest dosyć takich od leczenia uzależnienia. 

Druga  sprawa,  którą  bym  chciała  powiedzieć,  poruszyć,  mam  opinię  Państwowej 

Agencji  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  w  zakresie  jednego  punktu 

a  mianowicie  bulimii,  anoreksji  i  tytoniu.  Króciutko  odczytam:  „Z  uwagi  na  fakt, 

że Gdańskie Centrum Profilaktyki Uzależnień  od Alkoholu  zostało  utworzone  przez 

gminę jako Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej zgodnie z art.55 ustawy 

ust.2 ustawy z 30 sierpnia 1991 r. o zakładach opieki zdrowotnej, powołany Dziennik 

Ustaw,  może  być  przez  nią  dotowany.  W  przypadku  gdy  środki  na  finansowanie 

Gdańskiego  Centrum  od  Alkoholu  pochodzą  w  całości  z  pieniędzy  uzyskanych 

z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych Państwowa Agencja Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych stoi na stanowisku, że świadczenia oferowane przez  taki 

ZOZ  powinny  wyłącznie  dotyczyć  problematyki  alkoholowej.  Zatem  finansowanie 

w  ramach  gminnego  programu  działań  przeciw  paleniu  papierosów,  bulimii  czy 

anoreksji realizowanych przez Gdańskie Centrum Profilaktyki Uzależnień od Alkoholu 

należy  uznać  za  nieprawidłowe.”  Nie  mogłam  tego  też  na  Komisji  przedstawić  bo 

miałam  to wszystko  na  komisjach  i  zespołach  ale  huzia  na  Józia  nie  udało  się  po 

prostu przedstawić tych zagadnień. 

Proszę Państwa nie  będę  omawiać  tylko  jeszcze  jedno powiem. Po  prostu  gminny 

program jest  robiony sztampowo,  tak  jak co  roku, natomiast nie dostosowujemy się 

do  zapobiegania  tym  zjawiskom  a  do  ich  ewentualnego  zwalczania  czy  leczenia. 

W  tej  chwili  jest  ustawa  o  przeciwdziałaniu  przemocy,  prawie  żadnych  pieniędzy 

w  tym  programie  nie  ma  na  przeciwdziałanie  przemocy  w  rodzinach.  Jest  tylko
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w Ośrodku Terapii Dzieci  i Młodzieży  tak  jakby przemocy nie było wśród dorosłych 

i nie było ofiar przemocy domowej wśród dorosłych. 

Jeszcze jeden tylko wniosek podam. Najważniejszym i powinno to być priorytetem to 

jest  stosowanie  wczesnej  diagnozy  i  krótkiej  interwencji  przez  lekarzy  pierwszego 

kontaktu  w  zakresie wczesnej  diagnozy,  i  szkolenie  lekarzy w  zakresie  płodowego 

zespołu alkoholowego FAZ. Jest  to zespół płodowy kobiet w ciąży,  które  jeżeli piją 

alkohol to ogólnie powiem tak,  obok specyficznych uszkodzeń somatycznych także 

występowanie  upośledzenia umysłowego dzieci  narodzonych  z  łona  tych  kobiet  po 

prostu ma miejsce. My jako Komisja wnosiliśmy na piśmie, kierownictwo się zmienia 

w zakresie profilaktyki nawet nikt nie dyskutuje z tym tematem bo ja rozumiem żeby 

ktoś  dyskutował  i  powiedział  :  nie,  my  nie  chcemy  zapobiegać  ponieważ  pan 

Landowski robił badania i wynika, że coraz mniej pije, coraz więcej jest abstynentów 

i w ogóle jest bardzo dobrze.  To dlaczego coraz więcej pieniędzy przeznaczamy na 

te zagadnienie. W każdym  razie  ja będę głosować przeciw dlatego,  że nie ma  tam 

zapobiegania  czyli  profilaktyki  wczesnej  tylko  jest  ewentualne  leczenie.  Nie mówię 

już  o  tym,  że  są  niewłaściwe  sformułowania,  że  terapia  powinna  być  pierwszym 

zadaniem a jest trzecim zadaniem. Po prostu jest pomieszane. Dziękuję bardzo. 

radna MONIKA TOMASZEWSKA – Przewodnicząca Komisji SSiOZ 
Szanowni  radni.    Pomimo  uwag  zgłoszonych  przez  panią  Zofię  Gosz  ja  jednak 

namawiam Państwa do przyjęcia tego programu dlatego, że ten program pozwala na 

szeroko rozumianą współpracę z różnymi placówkami, nie tylko z jedną, co do której 

pani  Zofia  Gosz  zgłasza  najwięcej  uwag.  Faktycznie  w  programie  została 

umieszczona  propozycja  utworzenia  nowej  poradni  udzielającej  terapię  osobom 

uzależnionym  i  co  do możliwości  udzielania  terapii  są  odpowiednie  przepisy,  które 

stanowią o tym, że osoby zajmujące się terapią winny mieć albo certyfikat, albo być 

instruktorem  terapii  uzależnień  czyli  rozporządzenie  nie  wymaga  bezwzględnego 

uzyskania  certyfikatu  osobie,  która  terapię  prowadzi.  Gdybyśmy  stanęli  na  takim 

stanowisku  proszę  Państwa  to  właściwie  prawie  że  żadna  placówka  nie  ma 

uprawnień  do  przeprowadzenia  terapii  i  efekt  byłby  taki  rozlania  czy  też  wylania 

dziecka z kąpielą, po prostu wskutek interpretacji tak rygorystycznych powodowałoby 

o wiele gorsze konsekwencje  aniżeli dosyć elastyczne podejście do tego programu, 

tym niemniej Komisja wystosowała do Wydziału Spraw Społecznych pismo z prośbą 

o ustosunkowanie się w jakim zakresie placówka, której to zlecono ma upoważnienie
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do  przeprowadzenia  czy  też  prowadzenia  tej  terapii  i  założenia  poradni.  Tak  jak 

powiedziałam  Państwu  to  nie  przekreśla  wagi  i  znaczenia  tego  programu  dlatego 

proszę Państwa radnych o pozytywną opinię do programu gminnego na 2006 rok. 

radna ZOFIA GOSZ 

Ja chyba mam ten sam dokument od tej pani bo poprosiłam i tutaj odczytam żeby już 

nie było przekłamań, żebym ja nie była uważana, że coś przekłamuję. 

Pisze tak: „według rozporządzenia Ministra Zdrowia z dnia 31.12.1999 r. paragraf 2 

ustęp  3  –  zakładem  lecznictwa  odwykowego  kieruje  kierownik  z  wyższym 

wykształceniem . Dotyczy  to np.  jeżeli mówimy o Centrum, posiadający kwalifikacje 

uzyskane  w  szkoleniu  specjalistycznym  w  zakresie  terapii  uzależnień  określone 

w paragrafie 18 ustęp 2 oraz   5letni staż pracy w  lecznictwie odwykowym” To  jest 

cytat  z  ustawy.  „Osoby  prowadzące  terapię  uzależnienia  od  alkoholu 

i  współuzależnienia  powinny  posiadać  kwalifikacje  zawodowe”  –  to  dotyczyło 

kierownika  teraz  osób  „uzyskane  w  specjalistycznych  programach  szkoleniowych 

w zakresie  terapii uzależnień  i nie albo, albo, potwierdzone certyfikatem specjalisty 

psychoterapii  uzależnień  lub  instruktora  terapii  uzależnień.  Zasady  realizacji 

programów  szkoleniowych,  o  których  mowa  i  wydawania  certyfikatów  opracowuje 

Państwowa  Agencja  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  w  porozumieniu 

z Instytutem Psychiatrii i Neurologii”. To są cytaty prawdziwe z ustawy więc tu nie ma 

albo,  albo.  Dokładnie  jest  określone.  Ja  mam  prawo  głosować  przeciw  ale  jeżeli 

chcemy  robić  bo  terapia  to  jest  specyficzne  leczenie.  Jeżeli  to  leczenie  nie  ma 

szkodzić a może, a ma pomagać to muszą być wymagane kwalifikacje. Może to robić 

Gdańskie  Centrum,  może  to  robić  Ośrodek  Terapii  Dzieci  i  Młodzieży  pani 

Rymaszewskiej,  ja nie mam nic przeciwko temu, tylko spełnijmy warunki, postawmy 

sobie zadanie niech raz  to będzie porządnie. A po drugie  też  jest podane, że w tej 

chwili w Gdańsku nie ma kolejek do  terapii ambulatoryjnej, gdzie są  fachowcy. Nie 

zgadzam się z tym co powiedziała Przewodnicząca Tomaszewska, że nie ma nikogo 

z  uprawnieniami  bo  tu  są  wszyscy  z  uprawnieniami,  jeszcze  dodatkowo  biegłego 

mają  sądowego,  więc  nie  deprecjonujmy  innych  osób  i  ta  jedna  z  tych  osób 

z  uprawnieniami  plus  biegłego  była właśnie  na  Komisji  i  chciała  o  tym  powiedzieć 

a teraz napisała na piśmie. Ja tylko chcę żeby pan Prezydent i radni byli świadomi, 

że  mamy  przestrzegać  przepisów  szczególnie  w  lecznictwie  a  terapia  to  jest 

specyficzne lecznictwo. Dziękuję bardzo.
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radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały z autopoprawką? 

za    21 

przeciw    1 

wstrzymał się    1 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a 

UCHWAŁĘ NR XLV/1573/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku 

W SPRAWIE  PRZYJĘCIA „ GMINNEGO PROGRAMU PROFILAKTYKI 
I ROZWIĄZYWANIA PROBLEMÓW ALKOHOLOWYCH W GDAŃSKU 

NA 2006 ROK” 

Uchwała stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu.
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29)  UTWORZENIA JEDNOSTKI ORGANIZACYJNEJ MIASTA GDAŃSKA 
– MIEJSKIEGO ZESPOŁU DS. ORZEKANIA O NIEPEŁNOSPRAWNOŚCI 
W GDAŃSKU    (DRUK NR 1666) 

WALDEMAR NOCNY – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Ten  druk  chciałbym  żeby  Państwu  zreferował  Kierownik  Powiatowego  Zespołu 

Orzekania o Niepełnosprawności pan Jarosław Iwaszkiewicz. 

JAROSŁAW  IWASZKIEWICZ  –  Kierownik  Powiatowego  Zespołu  Orzekania 

o Niepełnosprawności 

Zreferował projekt uchwały tak jak w druku 1666. 

Dodał  również,  że  to  jest  zadanie  zlecone  z  zakresu  administracji  rządowej 

finansowane w większości z budżetu Wojewody. W tym roku była to kwota 400 tys.zł, 

gmina dofinansowała w kwocie 205 tys.zł. Plan 2006 r. jest taki, że Wojewoda dołoży 

34  tys.zł  czyli  będzie  w  budżecie  434  od  Wojewody,  w  środkach  gminy  będzie 

zmniejszenie o 55 tys. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 

Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia – opinia pozytywna. 
Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? 

za    22 

przeciw    0 

wstrzymało się    2 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a 

UCHWAŁĘ NR XLV/1574/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku
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W  SPRAWIE  UTWORZENIA  JEDNOSTKI  ORGANIZACYJNEJ 

MIASTA  GDAŃSKA  –  MIEJSKIEGO  ZESPOŁU  DS.  ORZEKANIA 

O NIEPEŁNOSPRAWNOŚCI W GDAŃSKU 

Uchwała stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu. 

30)  ZMIANY UCHWAŁY W SPRAWIE OKREŚLENIA ZADAŃ, NA KTÓRE 
PRZEZNACZONE  BĘDĄ  ŚRODKI  Z  PAŃSTWOWEGO  FUNDUSZU 
REHABILITACJI  OSÓB  NIEPEŁNOSPRAWNYCH  W  2005  ROKU 
(DRUK NR 1683) 

MAGDALENA MARSZAŁKOWSKA – Zastępca Dyrektora MOPS 

Zreferowała projekt uchwały tak jak w druku 1683. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 

Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia – opinia pozytywna. 
Komisja Budżetowa – opinia pozytywna. 
Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? 

za    22 

przeciw    0 

wstrzymał się    1 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a
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UCHWAŁĘ NR XLV/1575/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku 

W  SPRAWIE  ZMIANY  UCHWAŁY  W  SPRAWIE  OKREŚLENIA 
ZADAŃ,  NA  KTÓRE  PRZEZNACZONE  BĘDĄ  ŚRODKI 
Z  PAŃSTWOWEGO  FUNDUSZU  REHABILITACJI  OSÓB 
NIEPEŁNOSPRAWNYCH W 2005 ROKU 

Uchwała stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu. 

31)  PRZEKSZTAŁCENIA PLACÓWKI RODZINNO – SOCJALIZACYJNEJ 
„ DOM  PRZY  SERCU”   PRZY  UL.  KS.  JÓZEFA  ZATOR  – 
PRZYTOCKIEGO  4/2  W  GDAŃSKU  W  PLACÓWKĘ  RODZINNĄ 
„DOM PRZY SERCU”       (DRUK NR 1684) 

MAGDALENA MARSZAŁKOWSKA – Zastępca Dyrektora MOPS 

Zreferowała projekt uchwały tak jak w druku 1684. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia – opinia pozytywna. 
Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? 

za    22 

przeciw    0 

wstrzymało się    2 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a
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UCHWAŁĘ NR XLV/1576/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku 

W  SPRAWIE  PRZEKSZTAŁCENIA  PLACÓWKI  RODZINNO  – 
SOCJALIZACYJNEJ  „ DOM  PRZY  SERCU”   PRZY  UL.  KS.  JÓZEFA 
ZATOR  –  PRZYTOCKIEGO  4/2  W  GDAŃSKU  W  PLACÓWKĘ 
RODZINNĄ   „ DOM PRZY SERCU” 

Uchwała stanowi załącznik nr 41 do niniejszego protokołu. 

32)  PRZYJĘCIA  GMINNEGO  PROGRAMU  PRZECIWDZIAŁANIA 
NARKOMANII W 2006 ROKU    (DRUK NR 1667) 

WALDEMAR NOCNY – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Ten  projekt  uchwały  chciałbym  żeby  Państwu  zreferowała  pani  Dorota  Stępień  – 

inspektor  w  Wydziale  Spraw  Społecznych,  która  głównie  przygotowywała  ten 

program. 

DOROTA STĘPIEŃ – Wydział Spraw Społecznych UM 

Zreferowała projekt uchwały tak jak w druku 1667. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia – opinia pozytywna.
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radna ZOFIA GOSZ 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. 
Gdyby  tak  był  zrobiony  program  rozwiązywania  problemów  alkoholowych  jak  jest 

zrobiony  program  rozwiązywania  narkomanii  to  należałoby  bardzo  przyklasnąć 

i  należałoby  powiedzieć  jedno  zdanie,  że  wreszcie  ktoś  chce  pracować 

merytorycznie, niesztampowo i tak samo jak poszczególne lata a dlaczego? Dlatego, 

że  Państwo  wszyscy  otrzymali  „Diagnozę”  książeczkę  osobną,  z  której  można 

wywnioskować co należy  rozwiązywać  i  kim można  rozwiązywać,  jakie  ludzie mają 

kwalifikacje. My  się  nie  przekomarzamy  tutaj  bo  tam  to  jest  zapisane  i  dlatego  ten 

program  powinien  być  wzorcem  do  przyszłorocznego  programu  profilaktyki 

i  rozwiązywania  problemów  alkoholowych.  Nie  ten  program  a  sposób  jego 

opracowania.  Tylko  jeszcze  jedno  musimy  dopracować,  mianowicie  standardy. 

Standardy poszczególnych działań trzeba dopracować w jednym i drugim programie. 

Jest  to  zalecenie  PARPY  i  zalecenie  wszystkich  innych.  Teraz  co  chciałabym 

powiedzieć. Proszę Państwa,  proszę  zwrócić  uwagę narkomania  się  rozwija wśród 

dzieci również. My mamy tylko jeszcze mniej pieniędzy w tym programie jak mieliśmy 

w ubiegłym roku. Zmieniła się ustawa, czyli jak mówią ludzie, jak mówili to ludzie na 

zespole  ds.  strategii.  Narkomania  straciła  pół  miliona  złotych  ponieważ  daliśmy 

pieniądze, zamienił  stryjek siekierkę na kijek,  czyli wzięliśmy pieniądze z programu 

alkoholowego  zmniejszając  je,  zresztą  zgodnie  z  ustawą  ale  całkowicie 

wyeliminowaliśmy  jako  Rada,  jako  gmina  pieniądze  z  budżetu.  W  ten  sposób 

narkomania właściwie to straciła, nie zyskała nic. I muszę to powiedzieć bo byłam na 

zespole  opiniującym,  poszły  te  wnioski  do  pana  Prezydenta,  nie  wiem  jak  pan 

Prezydent  się  ustosunkuje,  że  zespół  opiniujący  ds.  strategii  rozwiązywania 

problemów społecznych prawie zupełnie  jednogłośnie,  chyba zupełnie  jednogłośnie 

zagłosował  żeby pieniądze  na  ten  program  zwiększyć  o  dalsze  pół miliona  złotych 

i jest tam taki dopisek, że może to być przy pierwszej zmianie budżetowej w nowym 

roku  kiedy  będzie  większy  wpływ  pieniędzy  a  jeszcze  inna  możliwość  jest, 

że  z  gminnego  programu,  z  następnych  środków,  które  zostaną  wprowadzone 

w  grudniu  na  20,  będzie  tam  489  tysięcy,  żeby  po  prostu  dać  na  ten  program. 

Dlaczego na ten program? Ten program robią specjaliści, wszystko robią organizacje 

pozarządowe,  które  maja  kwalifikacje,  mają  pomieszczenia,  mają  doświadczenia 

i można od nich wymagać efektywności bo same się do tego zobowiązują. Natomiast 

takiego  podejścia  nie  ma  w  zagadnieniu  rozwiązywania  problemów  alkoholowych
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i  panie  Prezydencie  myślę,  że  po  prostu  najwyższy  czas  żeby  podejść  do  tego 

merytorycznie,  niezależnie  czy  mamy  swoje  jednostki  a  może  należałoby  dwa 

zlikwidować  bo  głównie  szkoleniami  się  zajmują,  taka  jest  prawda,  i  festynami 

różnego typu. Ostatnio świętuje się dzień ojca i robi się konferencje i festyny z okazji 

dnia  ojca  chociaż  nie  każdy  ojciec  jest  chyba  alkoholikiem,  taką  mam  nadzieję 

bynajmniej, bo tak by to wynikało z alkoholowych się finansuje święto ojca i wszelkie 

festyny,  i  wielkie  konferencje.  Moim  zdaniem  to  powinno  być  uwłaczające  dla 

każdego  ojca,  że  ze  środków  alkoholowych  można  finansować  tylko  rodziny 

alkoholowe albo dysfunkcyjne a tu się finansuje zdrowych fizycznie i moralnie ojców. 

Chciałabym powiedzieć bo wiem,  że  pani Dorota Stępień  jako  inspektor  pracowała 

nad tym bardzo usilnie, razem byłyśmy na szkoleniu i naprawdę być może, nawet na 

pewno  należy  wziąć  wzór  żeby  zrobić  diagnozę  wreszcie  w  Gdańsku  problemów 

alkoholowych. Diagnozę bo jak będzie diagnoza to nawet  laik może będzie wiedział 

jak zagłosować za czy przeciw a  tak po prostu pieniądze alkoholowe są wydawane 

na chybił trafił, mówię to z pełną odpowiedzialnością. Dziękuję. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? 

za    16 

przeciw    0 

wstrzymało się    2 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a 

UCHWAŁĘ NR XLV/1577/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku 

W  SPRAWIE  PRZYJĘCIA  GMINNEGO  PROGRAMU 
PRZECIWDZIAŁANIA NARKOMANII W 2006 ROKU 

Uchwała stanowi załącznik nr 42 do niniejszego protokołu.
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33)  ZMIENIAJĄCA  UCHWAŁĘ  NR  XLIV/1365/2002  RADY  MIASTA 
GDAŃSKA  Z  DNIA  24  STYCZNIA  2002  R.  W  SPRAWIE 
PRZEKSZTAŁCENIA  W  ZESPOLE  SZKÓŁ  SPECJALNYCH 
NR  2  W  GDAŃSKU  PRZY  UL.  WITA  STWOSZA  23  SZKOŁY 
ZASADNICZEJ  SPECJALNEJ  NA  PODBUDOWIE  SZKOŁY 
PODSTAWOWEJ W ZASADNICZĄ SZKOŁĘ ZAWODOWĄ SPECJALNĄ 
NA PODBUDOWIE GIMNAZJUM    (DRUK NR 1682) 

REGINA BIAŁOUSÓW – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji i Sportu UM 

Zreferowała projekt uchwały tak jak w uzasadnieniu. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 

Komisja Edukacji – opinia pozytywna. 

Komisja Budżetowa – odstąpiła od opiniowania. 

radny JANUSZ KASPROWICZ 

Chciałbym tylko prosić niejako przy okazji o wyjaśnienie czy wcześniej nie było mowy 

o tym, że ustawa kazała wycofać termin „specjalna” z nazw szkół? 

REGINA BIAŁOUSÓW – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji i Sportu UM 

Wyjaśniam, uchwała nakazała wycofać nazwę „specjalna” tylko z miejsc publicznych, 

inaczej mówiąc z napisów na szkole, z pieczątek dokumentu, którymi posługuje się 

uczeń. Natomiast pozostałym  jakby w systemie  i GUSowskim  i sprawozdawczości, 

i w rejestrach dalej istnieje nazwa „specjalna”. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? 

za    24 

przeciw    0 

wstrzymał się    1 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a
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UCHWAŁĘ NR XLV/1578/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku 

ZMIENIAJĄCĄ  UCHWAŁĘ  NR  XLIV/1365/2002  RADY  MIASTA 
GDAŃSKA  Z  DNIA  24  STYCZNIA  2002  R.  W  SPRAWIE 
PRZEKSZTAŁCENIA  W  ZESPOLE  SZKÓŁ  SPECJALNYCH 
NR  2  W  GDAŃSKU  PRZY  UL.  WITA  STWOSZA  23  SZKOŁY 
ZASADNICZEJ  SPECJALNEJ  NA  PODBUDOWIE  SZKOŁY 
PODSTAWOWEJ  W  ZASADNICZĄ  SZKOŁĘ  ZAWODOWĄ 
SPECJALNĄ NA PODBUDOWIE GIMNAZJUM 

Uchwała stanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu. 

34)  ZAMIARU  LIKWIDACJI  FILII  SZKOŁY  PODSTAWOWEJ 
SPECJALNEJ W GDAŃSKU NOWYM PORCIE PRZY UL. KS. MARIANA 
GÓRECKIEGO  16,  KTÓREJ NAZWA BRZMI:  SZKOŁA PODSTAWOWA 
SPECJALNA  W  GDAŃSKU  –  NOWYM  PORCIE,  UL.  KS.  MARIANA 
GÓRECKIEGO  16  –  FILIA GDAŃSK  – ORUNIA,  UL.  STAROGARDZKA 
20   (DRUK NR 1669) 

REGINA BIAŁOUSÓW – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji i Sportu UM 

Zreferowała projekt uchwały tak jak w uzasadnieniu. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 

Komisja Edukacji – opinia pozytywna. 

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? 

za    23 

przeciw    0 

wstrzymało się    2
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RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a 

UCHWAŁĘ NR XLV/1579/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku 

W SPRAWIE  ZAMIARU LIKWIDACJI FILII SZKOŁY PODSTAWOWEJ 
SPECJALNEJ  W  GDAŃSKU  NOWYM  PORCIE  PRZY 
UL.  KS.  MARIANA  GÓRECKIEGO  16,  KTÓREJ  NAZWA  BRZMI: 
SZKOŁA  PODSTAWOWA  SPECJALNA  W  GDAŃSKU  –  NOWYM 
PORCIE,  UL.  KS.  MARIANA  GÓRECKIEGO  16  –  FILIA  GDAŃSK  – 
ORUNIA, UL. STAROGARDZKA 20 

Uchwała stanowi załącznik nr 44 do niniejszego protokołu. 

35)  ZMIANY DO UCHWAŁY NR X/258/2003 RADY MIASTA GDAŃSKA 
Z DNIA  26 CZERWCA 2003 R. W SPRAWIE UTWORZENIA OŚRODKA 
KSZTAŁCENIA  USTAWICZNEGO  NAUCZYCIELI  ORAZ  WŁĄCZENIA 
OŚRODKA  KSZTAŁCENIA  USTAWICZNEGO NAUCZYCIELI W  SKŁAD 
CENTRUM  KSZTAŁCENIA  USTAWICZNEGO  W  GDAŃSKU 
UL. AUGUSTYŃSKIEGO ORAZ NADANIA STATUTU   (DRUK NR 1686) 

REGINA BIAŁOUSÓW – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji i Sportu UM 

Zreferowała projekt uchwały tak jak w uzasadnieniu. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
Komisja Edukacji – opinia pozytywna. 

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? 

za    23 

przeciw    0 

wstrzymało się    0
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RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a 

UCHWAŁĘ NR XLV/1580/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku 

W SPRAWIE ZMIANY DO UCHWAŁY NR X/258/2003 RADY MIASTA 
GDAŃSKA  Z  DNIA  26  CZERWCA  2003  R.  W  SPRAWIE 
UTWORZENIA  OŚRODKA  KSZTAŁCENIA  USTAWICZNEGO 
NAUCZYCIELI  ORAZ  WŁĄCZENIA  OŚRODKA  KSZTAŁCENIA 
USTAWICZNEGO  NAUCZYCIELI  W  SKŁAD  CENTRUM 
KSZTAŁCENIA  USTAWICZNEGO  W  GDAŃSKU 
UL. AUGUSTYŃSKIEGO ORAZ NADANIA STATUTU 

Uchwała stanowi załącznik nr 45 do niniejszego protokołu. 

36)  USTANOWIENIA ZOBOWIĄZANIA W FORMIE WEKSLA IN BLANCO 
WRAZ  Z  DEKLARACJĄ  WEKSLOWĄ  JAKO  ZABEZPIECZENIA 
PRAWIDŁOWEJ  REALIZACJI  UMOWY  O  DOFINANSOWANIE 
PROJEKTU  „ STYPENDIA  DLA  STUDENTÓW  ZAMELDOWANYCH 
W  GDAŃSKU” ,  REALIZOWANEGO  W  RAMACH  DZIAŁANIA  2.2 
ZINTEGROWANEGO  PROGRAMU  OPERACYJNEGO  ROZWOJU 
REGIONALNEGO  –  „WYRÓWNYWANIE  SZANS  EDUKACYJNYCH 
POPRZEZ PROGRAMY STYPENDIALNE”  (DRUK NR 1695) 

REGINA BIAŁOUSÓW – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji i Sportu UM 

Zreferowała projekt uchwały tak jak w druku 1695.
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radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 
Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? 

za    26 

przeciw    0 

wstrzymał się    1 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a 

UCHWAŁĘ NR XLV/1581/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku 

W SPRAWIE USTANOWIENIA ZOBOWIĄZANIA W FORMIE WEKSLA IN 
BLANCO WRAZ Z DEKLARACJĄ WEKSLOWĄ JAKO ZABEZPIECZENIA 
PRAWIDŁOWEJ  REALIZACJI  UMOWY  O  DOFINANSOWANIE 
PROJEKTU  „ STYPENDIA  DLA  STUDENTÓW  ZAMELDOWANYCH 
W  GDAŃSKU” ,  REALIZOWANEGO  W  RAMACH  DZIAŁANIA  2.2 
ZINTEGROWANEGO  PROGRAMU  OPERACYJNEGO  ROZWOJU 
REGIONALNEGO  –  „WYRÓWNYWANIE  SZANS  EDUKACYJNYCH 
POPRZEZ PROGRAMY STYPENDIALNE” 

Uchwała stanowi załącznik nr 46 do niniejszego protokołu.
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37)  USTANOWIENIA  ZOBOWIĄZANIA  W  FORMIE  WEKSLA  IN  BLANCO 
WRAZ  Z  DEKLARACJĄ  WEKSLOWĄ  JAKO  ZABEZPIECZENIA 
PRAWIDŁOWEJ  REALIZACJI  UMOWY  O  DOFINANSOWANIE  PROJEKTU 
„ STYPENDIA  DLA  UCZNIÓW  SZKÓŁ  PONADGIMNAZJALNYCH 
W  GDAŃSKU” ,  REALIZOWANEGO  W  RAMACH  DZIAŁANIA  2.2 
ZINTEGROWANEGO  PROGRAMU  OPERACYJNEGO  ROZWOJU 
REGIONALNEGO  –  „WYRÓWNYWANIE  SZANS EDUKACYJNYCH POPRZEZ 
PROGRAMY STYPENDIALNE”  (DRUK NR 1696) 

REGINA BIAŁOUSÓW – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji i Sportu UM 

Zreferowała projekt uchwały tak jak w druku 1696. 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 

Kto z pań i panów radnych jest za podjęciem uchwały? 

za    25 

przeciw    0 

wstrzymało się    2 

RADA MIASTA GDAŃSKA 

w głosowaniu  p o d j ę ł a 

UCHWAŁĘ NR XLV/1582/05 

Rady Miasta Gdańska 

z dnia 24 listopada 2005 roku 

W SPRAWIE USTANOWIENIA ZOBOWIĄZANIA W FORMIE WEKSLA IN 
BLANCO WRAZ Z DEKLARACJĄ WEKSLOWĄ JAKO ZABEZPIECZENIA 
PRAWIDŁOWEJ  REALIZACJI  UMOWY  O  DOFINANSOWANIE 
PROJEKTU  „ STYPENDIA  DLA  UCZNIÓW  SZKÓŁ 
PONADGIMNAZJALNYCH  W  GDAŃSKU” ,  REALIZOWANEGO 
W  RAMACH  DZIAŁANIA  2.2  ZINTEGROWANEGO  PROGRAMU 
OPERACYJNEGO  ROZWOJU  REGIONALNEGO  –  „WYRÓWNYWANIE 
SZANS EDUKACYJNYCH POPRZEZ PROGRAMY STYPENDIALNE” 

Uchwała stanowi załącznik nr 47 do niniejszego protokołu.



103 

PUNKT 6 

WNIOSKI, OŚWIADCZENIA OSOBISTE. 

radny TOMASZ SOWIŃSKI – Wiceprzewodniczący RMG 

Panie  Przewodniczący,  Wysoka  Rado.  Koleżanki  i  koledzy.  Bardzo  dziękuję,  bo 

wtedy było takie zamieszanie, że nie dałem rady podziękować  zaraz po wyborze, za 

zaufanie. Nie będę namierzał tego jednego przeciwnego ale mam nadzieję, że swoją 

pracą przekonam go do tego, że wybór Rady jest słuszny. Dziękuję bardzo. 

radny MACIEJ LISICKI 

Ja mam uwagę do pana radnego Koralewskiego. Doceniam jego odwagę cywilną, że 

chodzi w moherowym berecie, doceniam również to, że się poświęca bo jest tu dosyć 

ciepło  więc  ten  beret  chyba  dosyć  grzeje  go  w  głowę  ale  chciałbym  już  bardzo 

poważnie zauważyć, że na ścianie wisi godło państwowe i krzyż i w obecności tych 

znaków w nakryciu głowy mężczyźnie nie wypada chodzić. Dziękuję. 

radny RYSZARD KLIMCZYK 

Ja mam inna sprawę. Chciałem poinformować radnych, którzy składali się na choinkę 

dla dzieci z zapaleniem jelit, że zebraliśmy 460 złotych. Chciałem również zachęcić 

tych radnych, u których nie zdążyłem się pojawić z urną do tego żeby tutaj jeszcze po 

parę  złotych  mi  do  tej  urny  wrzucili.  Za  te  pieniążki  zostaną  nabyte  słodycze  na 

choinkę, która się odbędzie 18 grudnia w Centrum Manhattan. Dziękuję bardzo. 

radny KAZIMIERZ KORALEWSKI 

Dziękuję za tolerancję, którą Państwo okazaliście. Okazało się, że nie ma beretowej 

czy  moherowej  fobii  w  Radzie  Miasta  Gdańska  i  wierzę,  że  ten  przykład  będzie 

promieniował na całe miasto. Dziękuję bardzo. 

radna DANUTA PUTRYCZ 

Korzystając  z  obecności  pani  Dyrektor Wydziału  Edukacji  mam  takie  pytanie.  Nie 

zdążyłam  zapytać  przy  uchwale,  w  związku  z  tym  pozwolę  sobie  teraz  to  pytanie
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zadać z uwagi na  to, że ono się nie wiąże wprost  z uchwałą. Czy osoby właściwie 

dzieci, które otrzymały stypendium w szkołach ponadgimnazjalnych,  rachunek który 

jest brany na realizację tego stypendium celem wypłacenia poprzez szkołę musi być 

brany  na  dziecko  czy  rodzic  bierze  na  siebie.  Pytam  tylko  dlatego  bo  pojawił  się 

problem w  jednej  ze  szkół,  że  odmówiono  przyjęcia  rachunków gdyż  rachunek  był 

wzięty na dziecko. Chodzi o to, że takie problemy mogą występować i gdy będą takie 

pytania do radnych żebyśmy wiedzieli. To wszystko. Dziękuję bardzo. 

REGINA BIAŁOUSÓW – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji i Sportu UM 

Nie ma żadnego problemu dlatego, że i rachunek, który jest na dziecko jest po prostu 

opisywany przez  rodzica  z  tyłu  i  podpisywany a  rachunek na  rodzica  tym bardziej. 

Zdziwiona  tylko  jestem, że zadano  to pytanie bo wszystkie szkoły przerabiają  to od 

roku i powinny znać to na pamięć. 

radna DANUTA PUTRYCZ 

Właśnie szkoły może przerabiają ale to jest zapytanie spowodowane tym, że zgłosiła 

się  osoba,  której  odmówiono,  a  dyrektorka  odmówiła  przyjęcia  rachunku  bo  był 

wystawiony  na  rodzica.  Dlatego  pytam  i  proszę  jeszcze  panią  Dyrektor  żeby 

przypomniała  dyrektorom szkół  o  takim obowiązku,  nie wskazując,  która  to  szkoła. 

Dziękuję bardzo. 

REGINA BIAŁOUSÓW – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji i Sportu UM 

Ja oczywiście przypomnę jeszcze raz szkołom. My na okrągło i na bieżąco szkolimy, 

natomiast  ze  swej  strony  bardzo  proszę Państwa  radnych gdyby  zdarzały  się  tego 

typu problemy proszę o kierowanie do Wydziału Edukacji. Dziękuję.
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PUNKT 7 

ZAKOŃCZENIE OBRAD 

radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący RMG 

Wyczerpaliśmy na tym porządek obrad. Zamykam XLV sesję Rady Miasta Gdańska. 

Dziękuję bardzo. 

Obrady zakończono o godzinie 15.15 

Przewodniczący 
Rady Miasta Gdańska 

Bogdan Oleszek 

Protokół sporządziła 

na podstawie zapisu taśmy magnetofonowej 

inspektor BRMG 

Wanda Rostankowska


